
روزنامه
20فوریه2022  شماره 5457  سال بیست وچهارم  3000 تومان یکشنبه 1اسفند1400 18رجب1443

معاون دادستان قم خبرداد:

تشدید طرح های مقابله 
و برخورد با اراذل واوباش

مدیر منطقه یک شهرداری قم :

پروژهشهیدانبرقعیاینهفتهبهبهرهبرداریمیرسد

معاون دادستان قم با بیان این که رفتار و عمل اراذل  و اوباش 
به صورت محسوس و نامحسوس در استان رصد می شود، 
از تشدید طرح های مقابله و برخورد با اراذل واوباش در آخر 
برگزاری  به  اشاره  با  خانی  مسلم  روح الله  داد.   خبر  سال 

ماهانه کمیته استانی مقابله با اراذل  و اوباش و جرائم خشن 
هم افزایی  به منظور  کمیته  این  افزود:  قم،  دادسرای  در 
نهادهای امنیتی استان درخصوص رصد و شناسایی رفتار 
و عمل اقدامات اراذل  و اوباش و صدور دستورات قضایی 
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جامعه مدرسین حوزه علمیه قم :

مردم منتظر تحول در عرصه 
معیشت و فرهنگ هستند

4

4
مدیرکل کمیته امداد امام خمینی)ره( استان قم:

 قبوض آب، برق و گاز مددجویان کمیته امداد رایگان شد

برخورد بدون اغماض با برهم زنندگان نظم، آرامش و امنیت مردم

ضمن  اطلاعیه ای  در  قم  علمیه  حوزه  مدرسین  جامعه 
محکومیت اقدامات هنجار شکنانه اخیر، اعلام کرد: مردم 
در آستانه ورود به چهل و چهارمین سالگرد پیروزی انقلاب 

و فرهنگ  تحول در عرصه های معیشت  اسلامی منتظر 
در تراز شهروند جامعه اسلامی اند. بیانیه جامعه مدرسین 
حوزه علمیه قم در محکومیت اقدامات هنجار شکنانه اخیر 

جایگاهمهندسانوتاثیر
گذاریآنهادرمدیریتکشور

بزرگداشت خواجه نصیرالدین  روز  هرساله 5 اسفند 
طوسی و به بنام مهندس گرامی داشته می شود. ایران 
رتبه سوم تعداد فارغ التحصیلان رشته های مهندسی 

در جهان را دارد، اما در عین حال یکی از کشورهای جهان می باشد که در حوزه علوم 
مهندسی با چالش های جدی روبرو می باشد. سوال اینجاست، جایگاه مهندسان و تاثیر 
گذاری آنها در ایران چگونه است؟ آیا برنامه ریزی ها و مدیریت کشور بر پایه علوم مهندسی 
صورت گرفته و یا اجرائی می شود؟ شرح  این وضعیت با بیان برخی رتبه های ایران در 
حوزه علوم طبیعی و کشاورزی به عنوان رکن پایداری یک سرزمین ملموس تر است، آمارها 
بر اساس آخرین مصاحبه های مسئولین کشور و منابع معتبر در دسترس بیان شده است. 
ایران رتبه ۱۳۲ از میان ۱۳۳ کشور در مدیریت منابع آب را دارد، این رتبه برای مدیریت 
کل منابع آبی و نه فقط منابع آب شهری ارائه شده است. ایران رتبه نخست فرسایش 
بادی در جهان را به خود اختصاص داده است، حتی فرسایش خاک در ایران  بیشتر از 
کشور های آفریقایی است، به گونه ای که با یک و سه دهم کیلوگرم در مترمربع فرسایش، 
سالانه بیش از ۲ میلیارد و 500 میلیون تن خاک از دسترس خارج می شود. وجود ۱۳ 
میلیون هکتار کانون فرسایش بادی در ایران، میزان فرسایش خاک را چهار برابر میانگین 
جهانی کرده است، خاکی که 400 تا 700 سال زمان نیاز دارد تا یک سانتی متر مکعب از 
سنگ مادر تولید و قابل کشاورزی گردد. در علوم محیط زیستی مرسوم هست که وضعیت 
تالابهای هر کشور به عنوان حساسترین اکوسیستم طبیعی به عنوان آئینه تمام عیار رفتار 
سرزمینی، جهت ارزیابی مدیریت و بهره برداری از منابع آن سرزمین مورد نقد و بررسی 
قرار می گیرد، اعلام رتبه ۲۳۱ ایران از ۲۳۲ کشور در مدیریت اکوسیستم های آبی شامل 
تالاب ها و رودخانه ها در همین سالهای اخیر نشان می دهد اوضاع بهره برداری بیشتر از 
ظرفیت زیستی و فشار بر منابع طبیعی از حدود بحرانی نیز گذر کرده است. طبق آمارهای 
منتشر شده از سوی سازمان جهانی غذا و خواربار)FAO(ایران در ۱۲ مقوله از ۱۳ مقوله 
محصولات کشاورزی تولیدی در جهان، در لیست 40 کشور برتر قرار دارد اما در عین حال 
رتبه اول جهان را در تولید ضایعات مواد غذایی دارد و جزو سه کشور تولید کننده بیشترین 
زباله است. آمارها نشان می¬ دهد حدود ۳0 درصد مواد غذایی در ایران تبدیل به ضایعات 
می شود که این مقدار غذای ۱5میلیون نفر است و ارزش این حجم از ضایعات بیش از 5 
تا 8 میلیارد دلار برآوردشده است، برخی منابع، ارزش ضایعات غذایی را ۱5 میلیارد دلار و 
معادل 50 درصد درآمد نفتی کشور اعلام کرده اند. این حجم روزافزون ضایعات در بخش 
کشاورزی درحالی است که دولتها هرساله میلیاردها دلار از هزینه های خود را صرف تامین 
و واردات محصولات کشاورزی می¬کنند. منابع آبی در بدترین شرایط در حال استخراج و 
بهره برداری است، در حالیکه حداکثر مجاز برای برداشت از آب های زیرزمینی تجدیدپذیر 
طبق استانداردهای جهانی 40 درصد است، گزارش های ارائه شده در همین سالهای 
اخیر نشان از برداشت بیش از ۱۲0 درصدی دارد. البته ابهاماتی به این آمارها وارد شده 
است و سوال هست که آیا اطلاعات درستی در محاسبه این شاخص ها استفاده شده 
است. دلیل این ابهام آن است که اساسا جریان آمار و اطلاعات در ایران شفاف نیست و به 

همین دلیل برخی رتبه ایران در مدیریت منابع آب را درست و واقعی نمی دانند.
اما فارغ از دقیق بودن یا نبودن رتبه ایران در مدیریت آب، آنچه مسلم است شرایط 
نامناسب مدیریت آب در ایران است. به این شاخص می توان به عنوان زنگ خطری در 
پایین بودن شرایط مدیریت آب و وخیم بودن آن توجه کرد و برای برجسته کردن این 
موضوع و جلب توجه جامعه و تصمیم گیرندگان از آن استفاده شود. برآیِند همه آنچه ذکر 
شد نشان از آن دارد عملا کشور مهندسی مدیریت نمی شود یا بهتر است گفته شود 
مهندسان نقش تاثیر گذاری در مدیریت سرزمین نداشته اند. سیاست گذاری ها به سمت 
مصرف گرایی و برداشت از منابع سوق پیدا کرده و مدیریت و بهره وری پایدار منابع، واژه 
ای غریب در تفکر مسئولین کشور بوده است. فقط در نظر بگیرید اگر ۱0 درصد در همین 
چند موردی که ذکر شد بهبود در بهره برداری منابع و ذخیره آب صورت گیرد از بروز چه 
حجمی از تخریب جلوگیری خواهد شد. در حالی که منابع انسانی بخصوص دانش 
آموخته های علوم مهندسی جزو یکی از مهمترین دارایی های هر کشوری محسوب 
می شود، عدم بکارگیری صحیح و بعضا بیکاری این افراد خسارت مالی وحشتناکی ر ا 
به کشور تحمیل کرده است. طبق اظهارات نائب رئیس کمیسون مجلس فقط ۳00 هزار 
فارغ التحصیل کشاورزی بیکار در کشور وجود دارد. فارغ التحصیلانی که ارزش ریالی 
کل حقوق و دستمزد آنها در صورت بکارگیری با فرض اینکه حداقل تاثیر گذاری مذکور 
را در بهبود استفاده از منابع، بهره وری در تولید و کاهش ضایعات کشاورزی حین کشت، 
برداشت، حمل و نقل و تولید محصول نهایی داشته باشد به هیچ وجه با میزان خسارت 

دلاری وارده به سرانه تولید خالص ملی کشور قابل مقایسه نیست.
                                                             کنشگر اجتماعی و کارشناس محیط زیست

عباس جعفری*

سرپرست سازمان مدیریت پسماند شهرداری قم خبرداد:

اجرایطرحاحسانماندگاردرقم
سرپرست سازمان مدیریت پسماند شهرداری قم از اجرای طرح معنوی احسان ماندگار با 

مشارکت اداره کل بهزیستی استان قم در پایان سال خبر داد.
سیدعبدالله میرابراهیمی با اعلام اجرای طرح معنوی احسان ماندگار اظهار داشت: این 
طرح به صورت مرتب تا قبل از شیوع ویروس کرونا هرساله برگزار می شد و امسال نیز با رعایت 

کامل پروتکل ها در تحویل کالا این طرح اجرا می شود.
وی با بیان اینکه در پایان سال خانواده ها اقدام به خانه تکانی و تمیز کردن خانه ها کرده و 
برخی اقلام مازاد غیرقابل استفاده در انباری ها باقی می ماند اضافه کرد: تلاش کردیم در 
قالب طرحی این اقلام را جمع آوری کرده و بازسازی کنیم و به خانواده های نیازمند تحویل 
دهیم. سرپرست سازمان مدیریت پسماند شهرداری قم جزئیات طرح معنوی احسان ماندگار 
را مورد توجه قرار داد و گفت: تفاهم نامه ای با اداره کل بهزیستی استان منعقدشده است 
که به صورت مشارکتی اقلامی که مازاد نیاز خانواده ها بوده جمع آوری کرده و تحویل داده 
می شود و همکاران بهزیستی بازسازی کرده و در اختیار اقشار زیرپوشش قرار می دهند 
که تلاش داریم فاصله زمانی بهسازی و تحویل کوتاه باشد تا قبل از نوروز آن ها را تحویل 

خانواده های نیازمند دهیم.
وی با تأکید بر اینکه شهروندان باید لوازم مازاد را شناسایی کرده و با ۱۳7 تماس گرفته تا 
ظرف ۲4 ساعت کارشناسان ممیزی مراجعه کرده و کالا را بررسی کنند، افزود: درصورتی که 
قابلیت استفاده مجدد کالا وجود داشته باشد ثبت سفارش صورت گرفته و ظرف ۲4 ساعت 
بعدی با هماهنگی صورت گرفته اکیپ جمع آوری مراجعه کرده و سه نسخه رسید تنظیم 
می شود که یک نسخه تحویل خانواده شده و یک نسخه نیز در سازمان مدیریت پسماند 

باقی مانده و یک نسخه هم با کالا به بهزیستی ارسال می شود.
میرابراهیمی اذعان کرد: سازمان مدیریت پسماند از باب اینکه می توان از لوازم استفاده 
مجدد کرد، این طرح را راه اندازی کرده و تلاش دارد در قالب این فرهنگ سازی امر خیری 
نیز شکل بگیرد. وی با بیان اینکه زمان اجرای طرح تا ۲0 اسفند است یادآور شد: کار اجرایی 
این طرح تا پایان اسفند زمان می برد، چراکه شهروندان معمولًا کار را به روزهای آخر موکول 
می کنند. سرپرست سازمان مدیریت پسماند شهرداری قم گفت: نگهداری لوازم منزل در 
طول یکسال به اعتقاد ما به نظر سخت است و شاید به همین خاطر است که آمار جمع آوری 
و تحویل اقلام پایین است و اگر این کار را به صورت ماهیانه انجام دهیم آمار به نسبت جمعیت 

شهر بسیار بالاتر برود.

روابط عمومی شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی منطقه قم اعلام کرد:

کسبصلاحیتحرفهایمدیرانصنعت
نفتتوسطبانویقمی

یکی از بانوان شاغل در شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی قم پس از کسب امتیازهای 
لازم توانست گواهینامه صلاحیت حرفه ای مدیران صنعت نفت را کسب کند. 

به گزارش عصر شنبه روابط عمومی شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی منطقه قم، 
براساس ابلاغیه وزیر وقت نفت و با هدف شناسایی، ارزیابی و تربیت و معرفی نسلی نو از 
مدیران، مرکز توسعه مدیریت صنعت نفت در بهمن ماه سال ۱۳۹7 از همه کارکنان رسمی زن 

و واجد شرایط برای ثبت نام در طرح استعدادیابی زنان در صنعت نفت دعوت به عمل آورد.
گزارش حاکیست: طرح استعدادیابی زنان در صنعت نفت بین پنج هزار و 85۹ زن شاغل 
در صنعت نفت برگزار شد و از این تعداد؛ 578 تَن حایز شرایط اولیه بودند که در این فراخوان 

ثبت نام کردند.
در ادامه خاطرنشان شده است: از میان شرکت کنندگان در این فراخوان تنها 74 تَن 
برای حضور در دوره های آموزشی پذیرفته شدند که پس از طی مراحل ارزیابی و مصاحبه 
نهایی، ۳۹ تَت برای دریافت گواهینامه امتیاز لازم را کسب کردند. در این گزارش آمده است: 
بتول زرگر تنها بانوی شاغل در شرکت ملی پخش فراورده های نفتی، یکی از شرکت های 

زیرمجموعه وزارت نفت است که دعوت به دریافت این گواهینامه شد.

آیت الله نوری همدانی دردیدار رئیس سازمان قضائی نیروهای مسلح کل کشور:

قضاتمقابلهنجارشکنیهابایستند
یکی از مراجع تقلید گفت: قضات باید با قاطعیت و خستگی ناپذیری در مقابل 

هنجار شکنی هایی که سبب نارضایتی افکار عمومی می شود، بایستند. 
آیت الله حسین نوری همدانی پیش از ظهر روزشنبه  در دیدار با رئیس سازمان 
قضائی نیروهای مسلح کل کشور حجت الاسلام پورخاقانی به بیان اهمیت و جایگاه 
برجسته عدالت در قوانین اسلامی و تاکید فراوان در بیانات اهل بیت )علیهم السلام( 
پرداخت و تصریح کرد: یکی از اصلی ترین اهداف بعثت انبیاء برقراری عدل و عدالت 

در جوامع بشری بوده است.
مرجع تقلید شیعیان در ادامه با اشاره به برنامه های پیامبر گرامی اسلام )صلی 
الله علیه و آله( در توسعه عدالت در میان مسلمانان پرداخت و افزود: قوانین و احکام 
اسلام در راستای برقراری حق و عدالت در میان اقشار مختلف جامعه است که این 
یکی از امتیازات دین مبین اسلام می باشد و به گواه تاریخ امیرمومنان علی )علیه 
السلام( برترین اسوه عدالت پیشگان است. آیت الله نوری همدانی با اشاره به نامه 
حضرت امیر مومنان به مالک اشتر، علم و تقوا را مهترین شاخصه و معیار انتخاب 
قضات دانست و افزود: در گزینش قضات باید بهترین افراد به جهت تقوا و پاکدامنی 
و آگاهی به احکام و قوانین اسلام انتخاب شوند چرا که قضات نقش برجسته ای در 

اجرای احکام و قوانین اسلام و برقراری عدالت در جامعه دارند.
وی در ادامه استفاده از علوم و دانش روز برای دستیابی و کشف حقیقت در امور 
قضایی تصریح کرد: باید در تربیت قضات آگاهی و دانش به علوم و فناوری روز که 
مرتبط با قضاوت است نیز لحاظ شود تا قضات در کنار خیرخواهی و تقوا بتوانند 
بر اساس عدالت حکم صادر کنند.  مرجع تقلید شیعیان خستگی ناپذیری و صبر 
در رسیدگی به پرونده های قضایی را مهم دانست و افزود: قضات باید با قاطعیت و 
خستگی ناپذیری در مقابل هنجار شکنی هایی که سبب نارضایتی افکار عمومی می 
شود بایستند تا حقی از مردم ضایع نشود و با قاطعیت در هنگام صدور حکم حق و 

عدالت را در جامعه حکمفرما و از آرمان های اسلام و انقلاب صیانت کنند. 
 وی در ادامه تاکید کرد: متاسفانه چند روز قبل شاهد هنجار شکنی هایی بودیم 
که به نام جشن پیروزی انقلاب اسلامی در جشنواره فیلم فجر صورت گرفت و به 
جای اینکه از آثار و اهداف انقلاب اسلامی گفته شود مطالبی خلاف شرع در آنجا 
مطرح شد. در صورتی که فلسفه انقلاب و هدف امام )رحمت الله علیه( پیاده سازی 
احکام اسلام ناب محمدی بوده و هست و رهبری معظم نیز در پی همین تفکر هستند 
تا اسلام ناب محمدی در جامعه پیاده شود. ما نباید به نام جشن پیروزی انقلاب و 
برگزاری جشنواره فیلم فجر شاهد هنجارشکنی و مطرح شدن مسائل خلاف شرع 
و خلاف اسلام باشیم، مسئولان امر باید جلوی تکرار این گونه هنجارشکنی ها را 
بگیرند.  آیت الله نوری همدانی در ادامه ضمن تقدیر از تلاش هنرمندان متعهد در 
جهت ترویج اسلام و آرمان های انقلاب عنوان کرد: هنرمندان ما اکثراً متدین و متعهد 
به آرمان های انقلاب هستند و نباید اشتباه یک فرد را به پای همه نوشت و باید جلوی 

تکرار این گونه هنجارشکنی ها گرفته شود.

  

سرپرست سازمان مدیریت و نظارت بر تاکسیرانی شهرداری قم از راه اندازی 
تاکسی زائر و تاکسی مارکت در قم خبر داد و گفت: تلاش می کنیم برای سال جدید 
و با آغاز سفرهای نوروزی بتوانیم سرویس های مناسبی به زائران و مسافران ارائه 
داده و خدمات رفاهی مناسبی در اختیار آن ها قرار دهیم. علی نیک راه اندازی 
تاکسی زائر را یکی از خدمات جدید شهرداری در جهت تأمین رفاه زائران در قم 
دانست و اظهار داشت: قم، مشهد و شیراز سه شهری هستند که زائرپذیر بوده و 
علاوه بر زائر، تعداد قابل توجه ای مسافر فصلی نیز دارند. وی تقاضاهای متفاوت 

شهرداری قم اکران پیام های پیشگیری از کرونا در سازه های تبلیغاتی سطح 
شهر ازجمله 45 سازه پرتابل، 4 عدد عرشه پل و250 عدد استندها و همچنین 
از ایستگاه های اتوبوس،  نصب پیام های بهداشتی در اماکن عمومی شهر اعم 
اتوبوس ها، تاکسی ها، مراکز عمومی و معابر شهر را در دستور کار قرار داده است.

 به گزارش شهرنیوز، با توجه به شیوع بیماری امیکرون و آغاز پیک ششم این 
بیماری در کشور و استان قم، شهرداری قم که از روزهای نخستین شیوع این 
بیماری در کنار مردم بوده و در کنترل این بیماری در شهر نقش مهمی را ایفا کرده 

سرپرست سازمان مدیریت و نظارت بر تاکسیرانی شهرداری قم :
تاکسی زائر و تاکسی مارکت درقم راه اندازی می شود

ازسوی شهرداری قم انجام شد؛
اکران پیام های پیشگیری از کرونا در۳۰۰ سازه  تبلیغاتی 
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رییس سازمان مدیریت و برنامه ریزی استان قم خبرداد:

جذب 4۷ درصد از اعتبارات
 سفر ریاست جمهوری

رییس سازمان مدیریت و برنامه ریزی استان قم  گفت: 
اعتبارات تصویب شده در سفر ریاست جمهوری ۲ هزار 
میلیارد تومان است که برای امسال و سال آینده 47 درصد 

از این اعتبار جذب شده است.
نور بخش  عصر روز شنبه در جلسه شورای برنامه ریزی 
با اشاره به اینکه  در سفر ریاست  و توسعه  استان قم 
جمهوری  ۲ هزار میلیارد تومان به استان قم  تا سال  
۱40۲ اختصاص یافته است  اظهارداشت: برای امسال 
و سال آینده ۹77 میلیارد تومان از این محل برای 70 
طرح اختصاص یافته است که تاکنون 4۶0 میلیارد تومان 
جذب شده است. وی با بیان اینکه ۱۳ هزار میلیارد تومان 
تسهیلات  نیز برای بخش های تولیدی مختلف تا سال 
۱40۲ برای استان قم پیش بینی شده است افزود: ۱۱ 
هزار و ۶۹5 میلیارد تومان برای رونق تولید، اشتغال و 
مشاغل خانگی و ۹۹۳ میلیارد تومان برای ازدواج  جوانان 

سند  ابلاغ  وی  است.  یافته  اختصاص  طرح ها  سایر  و 
آمایش سرزمینی به ادارات و دستگاه های اجرایی را دیگر 
مصوبه جلسه شورای برنامه ریزی و توسعه استان عنوان 
کرد و گفت : هر گونه فعالیت، اقدام و مطالعه توسعه ای در 
استان بر اساس این سند انجام می گیرد و امروز الزامات، 
ماموریت ها، سیاست ها ی بخشی تفکیک شده است تا 
تمامی دستگاه ها، و ادارات استانی بر اساس این سند 
کلیه مطالعات، مجوز ها و مطالعات خود را انجام دهند. 
رییس سازمان مدیریت و برنامه ریزی با اشاره به اینکه 
مطالعات این سند از سال ۱۳۹0 آغاز شده و در سال 
است  رسیده  استان  برنامه  شورای  تصویب  به   ۱۳۹۳
افزود: سند آمایش سرزمین سندی ۲0 ساله است و از 
سال ۱۳۹4 تا ۱4۱4  کلیه اقدامات، مطالعات، و مجوز ها  
گفت:  نیز  قم  استاندار  می شود.  اجرایی  آن  براساس 
زمانی که سند آمایش سرزمینی به صورت تفکیک شده و 

بخشی ابلاغ می شود نظارت و ارزیابی فعالیت ها دقیق تر 
انجام می شود.

 ظرفیت ها و مزیت های استان در سند آمایش 
سرزمین مغفول نماند

نماینده مردم قم در مجلس شورای اسلامی هم در این 
جلسه بر مغفول نماندن ظرفیت ها و مزیت های استان در 
زمینه های مختلف در سند آمایش سرزمین  تاکید کرد و 
اظهار داشت : در برش صنعتی، کشاورزی، فرهنگی و 
زیست محیطی، لازم است طرح های استان بر اساس 
اجرایی شوند. حجت  قم  اقلیم  با  و منطبق  اولویت ها 
الاسلام ذوالنوری  با اشاره به  ضرورت اصلاح و بازنگری 
دائمی در سند آمایش سرزمینی  استان  گفت: در بخش 
آمایش سرزمین فقط به بخش دولتی تکیه نشود و نظرات 
و خواسته های بخش های غیر دولتی نیز برای تکمیل 

شدن این سند گرفته شود.

رییس سازمان مدیریت و برنامه ریزی استان قم خبرداد:

جذب۴۷درصدازاعتباراتسفرریاستجمهوری

:تفاهم نامه  گفت  قم  استان  صنایع دستی  و  گردشگری  میراث فرهنگی،  مدیرکل 
میراث فرهنگی،  کل  اداره  بین  تقلید  مراجع  آثار  موزه  سامان دهی  برای  همکاری 

گردشگری و صنایع دستی و سازمان فرهنگی هنری شهرداری قم منعقد می شود. 
 علیرضا ارجمندی  روز شنبه در دیدار با حمید نادری، رئیس اداره گردشگری سازمان 
فرهنگی هنری و ورزشی شهرداری قم با بیان این که شهر مقدس قم شهر علم و اجتهاد 
است، سامان دهی موزه آثار مراجع تقلید را اقدامی ارزشمند برای معرفی هر چه بیشتر 

شخصیت و آثار مراجع تقلید عنوان کرد.
وی  با توجه به فضای مذهبی و معنوی قم و سال ها حضور حوزه علمیه و مراجع تقلید 

در قم گفت: »به زودی تفاهم نامه همکاری برای واگذاری موزه آثار مراجع با سازمان 
فرهنگی هنری شهرداری منعقد می شود.«

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی قم گفت: »گنجینه آثار مراجع 
عظام تقلید در مقابل بیت تاریخی حضرت امام خمینی )ره(، آثار و زندگینامه ۱۲ نفر از 

مراجع تقلید را به نمایش گذاشته است.«
رئیس اداره گردشگری سازمان فرهنگی هنری شهرداری هم گفت: »راه اندازی خانه 
موزه مراجع تقلید با هدف آشنایی گردشگران با تاریخ، معارف دینی، معرفی آثار و سبک 

زندگی مراجع در دست اقدام است.

مدیرکلمیراثفرهنگی،گردشگریوصنایعدستیاستانقم:

موزهآثارمراجعتقلیددرقمساماندهیمیشود
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رییس جمهور در گفت وگوی تلفنی با امانوئل مکرون ؛

مساله اصلی برای رسیدن به توافق 
تأمین منافع ملت ایران است 

عضو کمیسیون قضایی مجلس:

۱۵ هزار میلیارد تومان 
در شرط بندی ها از کشور خارج شد

 عضو کمیسیون قضایی و حقوقی 
مجلــس شــورای اســلامی گفت: 
ســال گذشــته ۱5 هــزار میلیارد 
تومــان از پــول جوانــان در شــرط 
بندی ها از کشور خارج شد.  حجت 
الاسلام مهدی باقری روز شنبه در 
جلســه بررســی اختصاص زمین 
بــرای احداث شــهرک تخصصی 
2غیردولتی ویژه صنایع دســتی در  2

یک نماینده سابق مجلس:

نباید بازنگری در قانون اساسی
 به عنوان یک تابو تلقی شود

رییس جمهور تاکید کرد: هرگونه 
توافقــی در ویــن باید شــامل لغو 
تحریم هــا، ارائه تضمیــن معتبر و 
بســته شــدن مســائل و ادعاهای 
سیاســی شــود.  به گزارش پایگاه 
اطلاع رســانی ریاست جمهوری، 
رییسان جمهور ایران و فرانسه روز 
شنبه در گفت وگوی تلفنی آخرین 
وضعیت مذاکرات هسته ای وین را 

یک نماینده پیشین مجلس 
شــورای اســلامی بــا بیــان 
اینکــه در تمــام کشــورهای 
دموکراتیک دنیا اصل بر این 
است که قانون اساسی مورد 
خدشــه واقع نشــود، گفت: 
اما بــه طور کلــی بازنگری در 
قانون اساســی تابو نیســت.  
جــواد آرین منــش بــا اشــاره  2
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اسیرجنگتبلیغاتی
غربیهانشویم

 رسانه های غربی به دلایل مختلفی تلاش می کنند 
فضای مذاکرات را تحت تأثیر قرار دهند. یکسری از این 

رسانه ها با خط دهی که به آنها می شود تیترهای خبری و مطالب خبری منتشر کرده 
که عمدتا دستگاه دیپلماسی غربی این خط دهی را انجام می دهند.

بخشی از ابزار سیاست خارجی غربی ها رسانه ها هستند و رسانه ها به دلیل داشتن 
برد زیاد در جهان، مطالب مد نظر دستگاه دیپلماسی غرب را منتشر می کنند و یا 
مطالبی که افکار عمومی را تحت تأثیر قرار دهند. این مطالب شامل مواردی است که 
از کانال های دیپلماتیک بیان نمی شود یا امکان انتشار اخبار نادرست از زبان دستگاه 
دیپلماسی وجود ندارد. این رسانه ها این موارد را به عنوان شایعه و یا خبری از یک 

منبعی که معلوم نیست چه کسی است، انتشار می دهند تا اثرگذاری داشته باشد.
همچنین این رسانه ها اقداماتی انجام می دهند تا مورد توجه کانال های خبری جهان 
قرار گیرد و در عین حال محوریت و اهمیت خود را از دست ندهند. آنها با تیترسازی 
اخبار را منتشر می کنند؛ در این بین باید به این نکته دقت شود که غرب در مقابل ما 
در حال یک جنگ تمام عیار است. بخشی از این جنگ اقتصادی و امنیتی و بخشی 
نظامی و دیپلماتیک است. جنگ سیاسی هم در مذاکرات دنبال شده و بخشی از 

جنگ روانی در رسانه ها پیگیری می شود.
غربی ها از فعالیت های رسانه ای و جنگ روانی در افکار عمومی جهان به عنوان 
بخشی از سیاست های کلان خود بهره می گیرند برای اینکه بتوانند افکار عمومی 
ما را تحت فشار قرار داده و فضای اقتصادی و اجتماعی ما را تحت تأثیر قرار داده و به 

اصطلاح تنش ایجاد کنند.
همزمان با مذاکرات چند اتفاق می افتد. اول اینکه رسانه های غربی اخبار نادرست 
منتشر می کنند. همچنین رژیم صهیونیستی مرتب شروع به تهدید کردن می کند 
مبنی بر اینکه توافق مناسب حاصل نشود حمله نظامی می کند و مرتب شرایط آرایش 
جنگی به خود گرفته و تبلیغات تهدیدآمیز را در سطح جهان منتشر  می کنند. اتفاق 
دیگر این است که غربی ها این موارد را مطرح می کنند که مذاکرات در حال شکست 
خوردن است و زمان زیادی نداریم و ایران در آستانه دستیابی به بمب اتمی است و 

داستان هایی از این بابت را بیان می کند.
مجموعه این رفتارها در کنار انتشار اخبار نادرست و شیوه های تبلیغاتی رسانه های 
غربی از جمله رویترز پکیج کاملی از سیاست غربی ها در قبال ما است. آن ها با یک 
کشور در حال توسعه مواجه شدند که در ابتدا فکر نمی کردند توان نظامی، سیاسی و 

مقاومت مردمی و قدرت چانه زنی اش تا این حد بالا باشد.
در ذهنیت غربی ها، ایران کشوری در تراز خیلی از کشورهای خاورمیانه بود که با 
کوچکترین فشار و تهدید و تحریم تسلیم می شود اما با کشوری مواجه شدند که چند 
دهه است که مقاومت می کند و قدرت نظامی و نفوذ سیاسی اش بیشتر شده و بر 
مشکلات داخلی اش فائق می آید. علیرغم همه مشکلات و تنگناها فضای تنش آلود 
و فرواجتماعی مورد توقع غربی ها هم در جامعه ما توسط مردم دامن زده نشده است 
و مردم با یک تحمل و نگاه عاقلانه به آینده و با این امید که مشکلات حل می شود، 

همراهی می کند.
این مسائل باعث شده که غربی ها در برابر ایران احساس ضعف کنند و دیگر آن 
موقعیت برتری را که معمولا در مذاکرات و چالش با کشورهای در حال توسعه داشتند، 
در برابر ایران نداشته باشند. پس طبیعی است که این رفتار و اخبار را رسانه های غربی 

به عنوان بخشی از دستگاه دیپلماسی غربی ها منتشر کنند.
غربی ها در آستانه توافقات سعی می کنند در لابه لای انتشار واقعیات درست مطالب 
نادرستی هم منتشر کنند تا اذهان عمومی را تحت تأثیر قرار داده و فشار روانی لازم را 

به فضای مذاکره وارد کنند.
توصیه من به مسئولان این است که  ممکن است ما در بخش های مختلف حاکمیت 
اختلاف نظرهایی پیرامون یکسری موضوعات داشته باشیم اما مذاکرات اتمی یک 
موضوع ملی است. منافعی که در مذاکرات اتمی دنبال می شود منافع یک جناح، 
طیف و یا دولت نیست بلکه منافع ملی است ما به خاطر رسیدن به این منافع چند 
دهه است که آسیب اقتصادی دیده و مردم فشار تحمل کردند. پس مسئولان دقت 
کنند که تحت تأثیر حرف های رسانه ها و مطبوعات غربی تشتت و اختلاف در داخل 
گسترش پیدا نکند، اعم از اختلاف بین طیف های مختلف، بین مجلس و دولت و بین 

دولت و بخش های دیگر.
علاوه بر این از رسانه ها و مردم توقع می رود که اسیر جنگ تبلیغاتی و رسانه ای 
غربی ها نشده و واقعیت مذاکرات را از مذاکره کنندگان خود ما بشنوند؛ چون چیزی 
برای پنهان کردن از مردم وجود ندارد. نظام ما متکی به مردم است؛ منتها غربی ها 
همیشه به گونه ای جلوه می دهند که انگار بخش هایی از مذاکرات پنهان است و به 
گونه ای بوده که مسئولان ما دوست ندارند آن را به مردم اطلاع دهند و این غربی ها 
هستند که این بخش ها را افشا می کنند. آنها معمولا دروغ می گویند و این کارها برای 
ایجاد جنگ روانی و تشتت بین بخش های مختلف حاکمیت و ایجاد جنگ روانی بین 

مردم صورت می گیرد.
عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس

رئیس سازمان ثبت اسناد و املاک کشور:

مستندسازیاراضیدولتیاززمینخواری
جلوگیریمیکند

رئیس سازمان ثبت اسناد و املاک کشور گفت: مستندسازی اراضی دستگاه های 
دولتی و اجرای کامل قانون جامع حدنگار )کاداستر(، عامل مهمی برای جلوگیری از 

هرگونه دخل و تصرف و زمین خواری است. 
حسن بابایی در نشست مشترک بررسی اجرای طرح اقدام ملی تامین مسکن و 
صدور اسناد کاداستری سازمان ثبت اسناد و املاک کشور با رستم قاسمی وزیر راه 
و شهرسازی، همکاری ادارات کل راه و شهرسازی استان ها را در پیشبرد مستندسازی 
اراضی دستگاه های دولتی و اجرای کامل قانون جامع حدنگار )کاداستر( کشور مهم 
دانست و افزود: مستندسازی و صدور اسناد کاداستری عاملی برای جلوگیری از 

هرگونه دخل و تصرف و زمین خواری است.
وی با اشاره به اینکه ایجاد کارگروه های مشترک و جلسات تخصصی با دستگاه های 
دیگر می تواند مستندسازی اراضی دولتی را تسریع کند، اظهارداشت: لازم است 

مدیران استانی نیز در این زمینه جدیت بیشتری داشته باشند.
رئیس سازمان ثبت اسناد و املاک کشور خاطرنشان کرد: برگزاری جلسات مشترک 
برای اجرای هر چه بهتر قانون است و باید توجه داشت هر جا هم تناقضی باشد، قانون 
ارجحیت دارد. بابایی با اشاره به بانک املاک و اراضی سازمان ثبت اسناد و املاک 
کشور گفت: در بانک املاک و اراضی اطلاعات جامعی از اراضی قابل دسترس است.
در ادامه، رستم قاسمی وزیر راه و شهرسازی با اشاره به ماده ٦ قانون ساماندهی و 
حمایت از تولید و عرضه مسکن مصوب ۲5 اردیبهشت ۱۳87 گفت: همه دستگاه های 
دولتی موظف هستند تا مستندات اراضی خود را در مهلت مقرر در اختیار وزارت راه و 
شهرسازی قرار دهند. در این نشست مقرر شد تفاهم نامه  همکاری های مشترک تنظیم 

و مبادله شود.
  

در نشست سران سه قوه مطرح شد؛

کنترلتورموحفظمعیشتمردم
اولویتاصلیبودجه

در نشست سران سه قوه که به میزبانی مجلس شورای اسلامی برگزار شد، برکاهش 
ناترازی بودجه ۱40۱ برای جلوگیری از تورم و حفظ معیشت مردم تاکید شد. 

به گزارش خبرگزاری خانه ملت در نشست عصر روزشنبه  که به میزبانی مجلس 
الله رییسی رییس جمهور، دکتر قالیباف رییس  با حضور آیت  و  شورای اسلامی 
مجلس شورای اسلامی و حجت الاسلام اژه ای رییس قوه قضاییه برگزار شد، سران قوا 
ضمن بررسی مسایل مربوط به بودجه ۱40۱، سران قوا کاهش ناترازی بودجه را برای 

جلوگیری از تورم در سال آینده ضروری دانستند. 
در این جلسه همچنین سران قوا بر توجه به حفظ معیشت مردم به عنوان اولویت 
اصلی بودجه سال آینده تاکید و خاطرنشان کردند که بودجه سال آینده در همگرایی 
قوا به نحوی تنظیم شود که با ایجاد درآمدهای پایدار، حمایت از تولید و اشتغال و کنترل 
تورم، با تامین کالای اساسی مورد نیاز از آسیب بیشتر به معیشت مردم جلوگیری شود.

اخبار

مدیرکل سیاسی وزارت کشور :

تاکنون۵۵درصدفرماندارانتغییرکردهاند
مدیرکل سیاسی وزارت کشور اعلام کرد: بر اساس آخرین آمار تاکنون 55 درصد 
فرمانداران تغییر کرده اند و با دستور وزیر کشور به استانداران قرار است تا پایان سال 

نسبت به تعیین تکلیف مابقی آنها، اقدام شود. 
محسن اسلامی در گفت وگویی در پاسخ به این پرسش که تاکنون چه تعداد 
از  فرمانداران کشور تعیین تکلیف شده اند، گفت: وضعیت 55 درصد از پست 

فرمانداری ها مشخص شده است و مابقی در روند تعیین تکلیف هستند.
پایان سال جاری همه  تا  به استانداران دستور داده که  وی گفت: وزیر کشور 

فرمانداریها را تعیین تکلیف کنند.
اسلامی اظهار داشت: انتصاب فرمانداران یکی از پیچیده ترین و زمان برترین 
انتخاب هاست، نگاهی به انتخاب این فرمانداران در دولت یازدهم در مدت مشابه بر 
اساس اسناد موجود در معاونت توسعه مدیریت و منابع وزارت کشور نشان می دهد، 

قرآیند انتخاب فرمانداران تا خرداد ماه طول کشیده است.
وی گفت: نباید فراموش کرد که برخی انتخاب و انتصاب های شتاب زده آن هم در 
سطح فرمانداریها که نماینده عالی دولت در شهرستان ها محسوب می شوند، می 

تواند خسارت های زیان باری برجای بگذارد.
مدیرکل دفتر سیاسی وزارت کشور خاطر نشان کرد: مشی دولت مردمی و عدالت 
محور آیت الله دکتر سید ابراهیم رئیسی هم از ابتدا بر همین روال بوده است که اولا 
برای تغییرات باید دلایل کافی وجود داشته باشد، ثانیا در انتخاب ها نهایت دقت و 

حساسیت ها لحاظ شود.
وی در ادامه گفت: همگان واقف هستیم، مردم به تغییرات رای دادند و انتظار 
دارند که این اتفاق در بدنه دولت و در سطوح مختلف بیفتد، اما نباید این نکته را هم 
فراموش کرد که انتخاب ها و انتصاب ها باید به گونه ای باشد که به تغییر وضع موجود 
منجر شود، انتخاب مدیران جهادی، کارآمد و مردمی از شعارهای اصلی دولت جناب 

آقای رئیسی است.
اسلامی با بیان اینکه وزارت کشور با اطلاع کامل و احترام به نظرات و مطالبات 
مردم با حساسیت و نهایت دقت در حال چینش و انتخاب مدیران اجرایی دولت 
در همه سطوح است؛ تصریح کرد: در این عرصه با همکاری و همفکری دلسوزان، 
کارشناسان، نخبگان و دانشگاهیان تلاش می کند مدیرانی را به خدمت بگیرد که 
توانایی و ظرفیت لازم را برای تحقق اهداف و آرمان های دولت مردمی آیت الله 

رئیسی داشته باشند.
وی در پایان گفت: برخلاف آمارهای منتشره، تاکنون فرمانداران بیش از ۲80 
شهرستان کشور در قالب حکم قطعی یا سرپرستی تغییر کرده اند که حدود 55 
درصد شهرستان های کشور را شامل می شود. با توجه به زمان بر بودن فرایند اداری 
انتصاب فرمانداران و استعلام های مربوطه، هم اکنون بیش از ۲00 پرونده جاری 
انتخاب فرماندار در استانداری ها و معاونت سیاسی وزارت کشور وجود دارد. با توجه 
به تلاش های مستمر انتظار می رود، تا پایان سال جاری تمامی این موارد نیز تعیین 

تکلیف شوند.
 

 عضو کمیسیون قضایی مجلس:

۱۵هزارمیلیاردتوماندرشرطبندیها
ازکشورخارجشد

 عضو کمیسیون قضایی و حقوقی مجلس شورای اسلامی گفت: سال گذشته ۱5 
هزار میلیارد تومان از پول جوانان در شرط بندی ها از کشور خارج شد. 

حجت الاسلام مهدی باقری روز شنبه در جلسه بررسی اختصاص زمین برای 
احداث شهرک تخصصی غیردولتی ویژه صنایع دستی در فرمانداری زنجان بر لزوم 
توجه به جذب سرمایه گذاری تاکید کرد و افزود:  زمانی فعالیت اقتصادی در استان 
مسیری نداشت و به طور عمده سرمایه مردم در خرید و حبس زمین و ملک تلف 
می شد، این امر معضلات اجتماعی، اقتصادی و امنیتی هم در پی داشت که به طور 

مثال می توان به مسائل تعاونی های مسکن در این حوزه اشاره کرد. 
وی افزود: در داستان بورس هم مردم متضرر شدند چون فعالیت در آن با برنامه 

ریزی و اشراف نبود و این متاسفانه باعث از بین رفتن سرمایه ها شد. 
حجت الاسلام باقری به وجود فرصت های سرمایه گذاری های متعدد در استان 
برای تولید اشاره کرد و افزود: باید بتوانیم با جذب سرمایه ها، زمینه رونق را در استان 
ایجاد کنیم. وی در بخش دیگری از سخنان خود به لزوم بهره گیری از ظرفیت بانوان 
در اقتصاد فرهنگ و هنر و صنایع دستی اشاره کرد و افزود: بخشی از اقتصاد و 
صنعت کشور قطعا دست بانوان است و در موضوع فرهنگ و هنر و صنایع دستی هم 

بانوان می توانند بیشترین تاثیر را داشته باشند.
حجت الاسلام باقری  گفت: باید نگرش های مردسالارانه خطا را کنار بگذاریم، چه 
اشکالی دارد که در استان و شهر ما بیمارستان مختص زنان داشته باشیم همانند آنکه 

مدرسه و دبیرستان دخترانه داریم.
 

فرمانده نیروی دریایی ارتش: 

ناوشکندماوندبهزودیعملیاتیمیشود
امیر دریادار شهرام ایرانی از نوسازی ناوگان ارتش جمهوری اسلامی ایران خبر داد 

و اعلام کرد به زودی ناوشکن دماوند به آب انداخته و عملیاتی می شود. 
حوزه های  در  گفت:  ارتش،  دریایی  نیروی  فرمانده  ایرانی  شهرام  دریادار  امیر 
مختلف دریایی، شناوری، پروازی و زیرسطحی دستاوردهای خیلی خوبی در بخش 
یگان ها و در بخش تجهیزات و تسلیحات داشته ایم که نمی توانیم همه این پیشرفت ها 

را در رسانه ها بازگو کنیم.
وی با اشاره به افزایش برد تسلیحات دریایی خاطر نشان کرد: در بخش موشکی 
افزایش برد داشته ایم. در بخش زیرسطحی، اژدرها هم افزایش دقت و هم افزایش 
برد داشته است. همه این تجهیزات پس از انجام مراحل تست به بدنه نیروی دریایی 

ارتش الحاق شده است.
فرمانده نیروی دریایی ارتش جمهوری اسلامی ایران از نوسازی ناوگان دریایی 
ارتش جمهوری اسلامی ایران خبر داد و بیان کرد: به زودی ناوشکن دماوند به آب 
انداخته و عملیاتی می شود. در کنار آن در حوزه زیرسطحی، ساخت زیر دریایی 

کلاس بعثت پیش می رود.
بالگردی اظهار کرد:  ساخت  ارتش در بخش  وی درباره دستاوردهای جدید  
بالگردهای ضد زیردریایی و مین روبی را در دستور کار داشته ایم که به دست توانمند 
متخصصان، ساخته شده است و مراحل تست نهایی آن ها به اتمام رسیده و به زودی 

به ناوگان نیروی دریایی ارتش الحاق می شود.
امیر دریادار شهرام ایرانی با بیان اینکه ناوگروه های رزمی که ماموریت اسکورت 
کشتی ها را بر عهده دارند در حال عملیات در آب های بین المللی هستند، عنوان 
کرد: در حال حاضر ناوگروه 80 ارتش جمهوری اسلامی در منطقه خلیج عدن و 

دریای سرخ مستقر است.
وی افزود: در این ماموریت دانشجویان نیروی دریایی ارتش باید در قالب کارورزی، 
آموزش های عملی انجام دهند و به همین جهت بر خلاف گذشته که دو فروند شناور 
اعزام می شد، سه فروند شناور اعزام شده و در منطقه مستقر هستند. این شناورها 

هم فعالیت های آموزشی و هم اسکورت کشتی ها را انجام می دهند.
 

معاون اول قوه قضائیه :

اموالموجوددرانبارهایتملیکی
نبایدازبینبرود

معاون اول قوه قضائیه بر نظارت دقیق بر اموال تملیکی تاکید کرد و گفت: نباید 
این اموال از بین برود.

حجت الاسلام والمسلمین محمد مصدق در حاشیه مراسم امضای تفاهم نامه 
همکاری با مجلس افزود: موضوع اموال تملیکی که رئیس قوه قضاییه دستور 
رسیدگی صادر کرد باعث صدور دستورات جدی در این خصوص از سوی دولت و 

دستگاه قضائی شد. 
وی استاندارد سازی برخی انبار های اموال تملیکی را از برکات پیگیری این موضوع 
بیان کرد و گفت: تعیین تکلیف برخی اموال که از مدت ها قبل در انبار ها مانده بود، 

از دیگر برکات پیگیری این موضوع است.
حجت الاسلام و المسلمین مصدق افزود: از امروز به بعد، کسی که دستور می دهد 
که اموال ها در انبار باقی بماند باید با استاندارد های مرتبط نگهداری شود و بازه 

زمانی آن نیز مشخص است.
وی تاکید کرد: حتما باید فردی بر این اموال، نظارت داشته باشد که این اموال تلف 

نشود و آنگونه که در قانون آمده، عملیاتی شود.

رییس جمهور تاکید کرد: هرگونه توافقی در وین باید شامل لغو تحریم ها، ارائه 
تضمین معتبر و بسته شدن مسائل و ادعاهای سیاسی شود. 

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی ریاست جمهوری، رییسان جمهور ایران و فرانسه 
روز شنبه در گفت وگوی تلفنی آخرین وضعیت مذاکرات هسته ای وین را مورد بحث 

و بررسی قرار دادند.
آیت الله سید ابراهیم رئیسی در گفت وگو با امانوئل مکرون رییس جمهور فرانسه 
با بیان اینکه هیات ایرانی با جدیت در حال پیشبرد مذاکرات وین است، افزود: 
جمهوری اسلامی ایران در طول مذاکرات پیشنهادهای سازنده ای ارائه کرده است و 
پیشنهادهای مطرح شده از سوی طرف های دیگر مذاکره را براساس میزان انطباق 

آنها با منافع ملت ایران، مورد بررسی قرار داده است.
رییس جمهور با بیان اینکه هیات ایرانی بارها اعلام کرده از ابتکاراتی که متضمن 
تامین و حفظ حقوق ملت ایران باشند، استقبال می کند، تصریح کرد: فشارها یا 
ادعاهای سیاسی با هدف حفظ اهرم فشار بر ملت ایران مطرح شده اند و چشم انداز 

حصول توافق را تضعیف می کنند.
رئیسی تاکید کرد: هرگونه توافقی در وین باید شامل لغو تحریم ها، ارائه تضمین 

معتبر و بسته شدن مسائل و ادعاهای سیاسی شود.
رییس جمهور با اشاره به اینکه سابقه تعامل جمهوری اسلامی ایران با آژانس 
بین المللی انرژی اتمی و گزارش های متعدد این آژانس مبنی بر تایید صلح آمیز 
برخی  ادعاهای  بودن  دروغین  بر  گواه  کشورمان  هسته ای  فعالیت های  بودن 
کشورهاست، اظهار داشت: ایران برای اثبات حسن نیت خود همواره بر همکاری  
حرفه ای با آژانس بین المللی انرژی اتمی تأکید داشته است و در این راستا باید 

مراقب فتنه انگیزی دشمنان بود.
رئیسی با اشاره به نقش فعال ایران در مبارزه با تروریسم در کنار عراق و سوریه 
تصریح کرد: اگر مقابله مؤثر ایران و بخصوص شهید سلیمانی با تروریسم نبود، امروز 

داعش در اروپا مستقر شده بود.
امانوئل مکرون رییس جمهور فرانسه نیز در این گفت وگوی تلفنی اظهار داشت: 
پیشرفت های خوبی در مذاکرات وین حاصل شده است و این امیدواری را داریم که 

مذاکرات هر چه زودتر به نتیجه برسد.
رییسان جمهور ایران و فرانسه در این مکالمه تلفنی همچنین درباره آخرین 

وضعیت همه گیری کرونا و نیز تحولات منطقه نیز تبادل نظر کردند.
نباید جان مردم به ویژه کودکان با سهل انگاری به خطر بیفتد

 آیت الله سید ابراهیم رئیسی همچنین  روز شنبه در جلسه ستاد ملی مقابله با 
کرونا ضمن قدردانی از تلاش همه دستگاه ها و کادر درمانی سراسر کشور در عرصه 
مبارزه با این بیماری گفت: هر چند وضعیت کنترل بیماری کرونا در کشور نسبت به 
گذشته بسیار بهتر شده است، اما همین میزان از ابتلا و فوتی ها نیز بسیار زیاد است 

و باید برای مقابله با آن اقدام عاجل شود.
رئیس جمهور مردم را به رعایت دقیق شیوه نامه های بهداشتی و پرهیز از تشکیل 
اجتماعات فراخواند و به مسئولان امر نیز تأکید کرد: به هیچ وجه اجازه ندهید بالا 
رفتن آمار مبتلایان و به خصوص قربانیان کرونا، چه برای دست اندرکاران و چه برای 
مردم، عادی شود. فوت حتی یک نفر هم به خاطر کرونا زیاد است و نباید اتفاق 
بیفتد. هرگز نباید توجیهاتی نظیر اینکه در گذشته رقم درگذشتگان به 700 نفر هم 

رسیده بود، سبب عادی انگاری شرایط همه گیری شود.
وی در ادامه صحبت های خود، موضوع رعایت شیوه نامه ها در حوزه اصناف و 
حمل ونقل را مورد توجه قرار داد و با تأکید بر ضرورت نظارت دقیق وسخت گیرانه 
در اجرای شیوه نامه های بهداشتی در این بخش، تصریح کرد: وزارت راه و سایر 
دستگاه های مرتبط همچون شهرداری ها، اجرای آئین نامه های بهداشتی را در 

پروازها، مترو و دیگر وسایل حمل ونقل عمومی به دقت و با جدیت دنبال کنند.
ضرورت رعایت دقیق شیوه نامه های بهداشتی 

رئیس جمهور همچنین با اشاره به افزایش آمار ابتلای کودکان به سویه جدید 
با  کودکان  ویژه  به  و  مردم  جان  ندهیم  اجازه  کرد:  نشان  خاطر  کرونا  بیماری 

سهل انگاری در رعایت اصول بهداشتی در خطر قرار گیرد.
آیت الله رئیسی در بخش دیگری از سخنان خود بر اعتبار مصوبات و تصمیمات 
روزرسانی  به  تا  کرد:  نشان  خاطر  و  تأکید  کرونا  با  مبارزه  ملی  ستاد  پیشین 
آیین نامه های مربوط به رنگ بندی های کرونایی، تصمیمات قبلی ستاد ملی مبارزه 
کرونا به قوت خود باقی است و ستادهای استانی باید با رصد دقیق وضعیت نسبت 
به مدیریت شیوع کرونا و اعمال محدودیت های احتمالی برای مدارس و دانشگاه ها 
اقدام کنند. وی در پایان بار دیگر بر ضرورت رعایت دقیق شیوه نامه های بهداشتی 
تأکید کرد و متذکر شد: علاوه بر رعایت شیوه نامه ها، باید کنترل های هوشمند هم 
به طور کامل اجرا شود تا آمار ابتلا و فوتی های کرونا به طور چشمگیر کاهش پیدا 
کند. در این جلسه مقرر شد مهدهای کودک برای یک هفته دیگر تعطیل بوده و 
دورکاری مادران شاغلی که دارای فرزند خردسال هستند نیز یک هفته دیگر تمدید 

شود.

رییس جمهور در گفت وگوی تلفنی با امانوئل مکرون ؛

مساله اصلی برای رسیدن به توافق، تأمین منافع ملت ایران است

وزیر امور خارجه کشورمان بر ضرورت رفع همه تحریم 
های ناهمخوان با »برجام« و لزوم توجه به رعایت خطوط 

قرمز کشورمان در روند مذاکرات تاکید کرد.
حسین امیر عبداللهیان در حاشیه پنجاه و هشتمین 
کنفرانس امنیتی مونیخ، با »ووپکه هوکسترا« وزیر امور 
خارجه هلند دیدار و در خصوص وضعیت روابط دوجانبه 
و برخی مسائل مورد اهتمام مشترک گفتگو و رایزنی کرد.

امیرعبداللهیان در این دیدار بر لزوم تلاش دو کشور 
و  آمستردام  و  تهران  تر کردن دیدگاه های  نزدیک  برای 
اجرایی شدن توافقات فیمابین برای توسعه و گسترش 

بیش از پیش روابط تاکید کرد.
رفع  مذکرات  روند  وضعیت  آخرین  تشریح  با  وی 

همتای  با  نظر  تبادل  و  وین  در  کشورمان  تحریم های 
جمهوری  موضع  بر  خصوص،  این  در  خود  هلندی 
تحریم های  همه  رفع  ضرورت  بر  مبنی  ایران  اسلامی 
ناهمخوان با برجام و لزوم توجه به رعایت خطوط قرمز 
کشورمان در روند مذاکرات تاکید کرد. وزیر امور خارجه 
و  افغانستان  وضعیت  مورد  در  همچنین  کشورمان 
اولویت کمک های انسانی و رسیدگی به وضعیت آورگان 
و پناهجویان افغانستانی، بر لزوم عمل جامعه جهانی به 
وظایف خود در قبال این کشور تاکید کرد. امیرعبداللهیان 
همچنین با اشاره به وضعیت بغرنج یمن و در حال خارج 
شدن این وضعیت از کنترل، تاکید کرد: این وضعیت 
به هیچ وجه به نفع کشورهای منطقه نیست و ضروری 

است همه کشورها با مسئولیت پذیری به وضعیت فاجعه 
بار انسانی در یمن از طریق پایان جنگ و تجاوز نظامی و 
پیگیری راهکار سیاسی پایان بخشند. »ووپکه هوکسترا« 
وزیر امور خارجه هلند نیز با ابراز خرسندی از دیدار با 
حسین امیرعبداللهیان، ابراز امیدواری کرد: به زودی به 
تهران سفر کند و از نزدیک با وزیر امور خارجه کشورمان 
و همچنین  روابط دوجانبه  و گسترش  توسعه  در مورد 
مسائل مورد اهتمام مشترک در عرصه منطقه ای تبادل 
نظر و رایزنی کند. وی همچنین با ابراز امیدواری برای 
حصول توافق در زمان کوتاه ترین زمان ممکن برای عبور 
به یک شرایط جدید، بر آمادگی هلند برای گسترش روابط 

دوجانبه و ارتقا همکاری ها با ایران تاکید کرد.

یک نماینده پیشین مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه در تمام کشورهای دموکراتیک 
دنیا اصل بر این است که قانون اساسی مورد خدشه واقع نشود، گفت: اما به طور کلی 

بازنگری در قانون اساسی تابو نیست. 
جواد آرین منش در گفت وگو با ایسنا با اشاره به صحبت هایی که اخیرا در مورد بازنگری 
در قانون اساسی مطرح می شود، اظهار کرد: قانون اساسی مهم ترین قانون فرادستی 
یک کشور و اساسا یک سند معتبر ملی است که مردم آن را تایید و تصویب کردند و همه 
قوانین کشور در ذیل قانون اساسی تعریف می شوند. برای مثال مصوبات مجلس شورای 
اسلامی از سوی شورای نگهبان با قانون اساسی تطبیق داده می شود و نباید مغایرتی با 

این قانون داشته باشد.

وی با بیان اینکه در تمام کشورهای دموکراتیک دنیا اصل بر این است که قانون اساسی 
مورد خدشه واقع نشود، ادامه داد: اما به طور کلی بازنگری در قانون اساسی تابو نیست، 
کما اینکه یک بار پس از گذشت ۱0 سال از پیروزی انقلاب اسلامی، به دلیل وجود 

چالش هایی در اداره کشور، قانون اساسی به فرمان امام مورد بازنگری قرار گرفت.
این نماینده سابق مجلس خاطرنشان کرد: در فصل چهاردهم قانون اساسی و در اصل 
۱77 نیز بازنگری در قانون اساسی جمهوری اسلامی در موارد ضروری پیش بینی شده 
و سازکار قانونی آن نیز به طور دقیق مشخص شده است. به طور کلی اگر قانون اساسی 
مورد بازنگری قرار گیرد و نقش مردم پررنگ تر شود، مردم بیشتر پشتیبان قانون اساسی 

خواهند بود.

امیرعبداللهیان:
رفعهمهتحریمهایناهمخوانبا»برجام«ضروریاست

یکنمایندهسابقمجلس:

نبایدبازنگریدرقانوناساسیبهعنوانیکتابوتلقیشود

وزیر بهداشت تاکید کرد؛

ایرانیکیاز۱۰کشوربرتردرمقابلهباکرونا
 وزیر بهداشت با اشاره به دومین سال ورود ویروس کرونا به کشور، گفت: ایران 

یکی از ۱0 کشور برتر در مقابله با کرونا بوده است. 
بهرام عین اللهی، در حاشیه عیادت از حضرات آیات علوی گرگانی و ری شهری 
در یکی از بیمارستان های تهران، سالگرد ورود کرونا به کشور را مورد اشاره قرار 
داد و افزود: هر موج جدید کرونا سه پیک ایجاد می کند. اولین پیک مربوط به 
مراجعات سرپایی، دومین پیک مربوط به بستری ها و سومین پیک مربوط به 

فوتی هاست.
وزیر بهداشت ادامه داد: در سویه جدید امیکرون، هنوز به پیک اول یعنی اوج 

بستری های سرپایی نرسیده ایم ولی به زودی این پیک فرا می رسد.
وی با اشاره به فداکاری های کادر بهداشت و درمان طی دو سال گذشته، بیان 
کرد: از سال ۹8 تاکنون فراز و نشیب های زیادی داشته ایم و کادر بهداشت و 
درمان در این مدت امتحان بسیار خوبی داده و ایثارگری و فداکاری خود را ثابت 

کرده است.
وزیر بهداشت گفت: ما در این دو سال تجربه های خیلی خوبی کسب کردیم 
و از نظر علمی امروز در قلّه مسائل علمی کرونا از نظر شناخت و مقابله با این 

ویروس هستیم.
که  است  این  ما  توفیقات  مهم ترین  از  یکی  داشت:  اظهار  عین اللهی 
خوشبختانه توانسته ایم واکسن در داخل تولید کنیم که مقام معظم رهبری هم 

در مراسم ۲۹ بهمن و دیدار مجازی با مردم تبریز به این دستاورد اشاره کردند.
وی افزود: اکنون ۶ شرکت تولید واکسن فعالیت دارند و قادریم انواع مختلف 
واکسن را در کشور تولید کنیم. در مقایسه به آمار دنیا و حتی کشورهای پیشرفته 

آمار واکسیناسیون در ایران خوب است و خیلی از کشورها هنوز به این میزان از 
واکسیناسیون نرسیده اند.

وزیر بهداشت گفت: در ابتدای ورود ویروس کرونا به کشور مشکلات زیادی 
داشتیم ولی امروزه اتاق های مراقب ویژه بسیار مجهزی داریم، انواع و اقسام 
دستگاه های اکسیژن ساز و دستگاه های کمک تنفسی )ونتیلاتور( در اختیار 

داشته و به روش های پیشرفته رفع مشکلات تنفسی بیماران مسلط هستیم.
عین اللهی افزود: از نظر دارویی هم کمیته علمی به وحدت نظر رسیده اند و 
خوشبختانه بعد از دو سال داروهای مؤثر کرونا را در اختیار داریم و می دانیم برای 

هر بیماری چه نوع دارویی استفاده کنیم.
وی اظهار داشت: در همین موج ششم شاهدیم که به وضعیت بیماران مراجعه 
کننده در بخش های مختلف با یک وحدت عمل و برنامه مشخصی رسیدگی 
می شود. وزیر بهداشت بیان کرد: تاکنون ۹۱ درصد از مردم واکسن دوز اول، 
8۱ درصد واکسن دوز دوم و ۳۲ درصد واکسن دوز سوم خود را دریافت کرده اند.
عین اللهی خاطرنشان کرد: سازمان بهداشت جهانی اذعان دارد که ایران 
در زمینه مقابله با کرونا جزو کشورهای برتر دنیا است. در منطقه که می توانیم 
بگوییم اول هستیم و در دنیا هم رتبه ها دائم تغییر می کند ولی ایران جزو ۱0 

کشور برتر است.
از مردم خواست کسانی که واکسن نزده اند حتماً  پایان  وزیر بهداشت در 
اقدام به زدن واکسن زدن کنند و افرادی هم که واکسن زده اند واکسیناسیون 
خود را با تزریق دزهای اول و دوم تکمیل کنند، زیرا در حال حاضر بهترین روش 

پیشگیری از ابتلاء به بیماری واکسیناسیون است.

جلیل رحیمی جهان آبادی*

معاون تربیت بدنی و سلامت وزارت آموزش و پرورش 
از اجرای طرح آزادسازی مجموعه های ورزشی در تمام 

استان ها تا پایان سال تحصیلی جاری خبر داد. 
صادق ستاری فرد درباره طرح آزادسازی مجموعه ها 
و اماکن ورزشی، اظهار داشت: برنامه های آموزش و 
پرورش و حوزه تربیت بدنی و سلامت این وزارتخانه، 
مبتنی بر سیاست مردمی دولت سیزدهم و  بر اساس 

»مردمی سازی« و »مردم محوری« دنبال می شود.
وی افزود: به دنبال عملیاتی کردن رویکرد »مردمی 
سازی« و »مردم محوری« هستیم و در این راستا، در 
گام اول از چهار هزار اماکن ورزشی در کشور، تعداد 
هزار واحد از این اماکن را به صورت رایگان، در اختیار 

خانواده ها و فرزندانشان قرار داده ایم.
فرد  ستاری  پرورش،  و  آموزش  وزارت  گزارش  به 

بیان کرد: با آزادسازی مجموعه های ورزشی به دنبال 
عمومی  به  سازی  اختصاصی  از  تحولی،  چرخش 
سازی، عدالت محوری با رویکرد مردم محوری و مردم 
داری هستیم و در این راستا اماکن متعلق به آموزش 
و پرورش، در آخر هفته ها در اختیار خانواده ها است. 
بدین ترتیب در روزهای پنجشنبه ها دختران دانش آموز 
و مادرانشان و در روزهای جمعه پسران دانش آموز به 
خواهند  حضور  مجموعه ها  این  در  پدرانشان  همراه 
یافت. معاون تربیت بدنی و سلامت وزارت آموزش و 
پرورش اظهار داشت: رویکرد تربیتی و شبکه یادگیری 
تعلیم و تربیت از طریق ورزش، همگانی شدن و تعمیم 
ورزش همگانی برای سلامت عمومی مورد تأکید است. 
استفاده از این فضاها در گام اول در ۱0 استان اجرا 
می شود. اجرای این طرح از این هفته در تهران، البرز 

و آذربایجان شرقی آغاز شده و تا پایان سال تحصیلی در 
تمام استان ها اجرا خواهد شد.

وی با یادآوری این که در فاز بعدی به سمت »آزادسازی 
تربیتی  کانون  مدرسه  افزود:  می رویم،  مدارس« 
محله است و باید ارتباط خانواده با شبکه یادگیری و 
زیرساخت های ورزشی برقرار شود؛ بنابراین برای تحقق 
عدالت ورزشی و ایجاد فرصت برای همه، ورزش و امر 
تربیت بدنی به صورت رایگان براساس اصل مهم قانون 

اساسی در اختیار است.
معاون تربیت بدنی و سلامت وزارت آموزش و پرورش 
بیان کرد: مشارکت خانواده ها در تعلیم و تربیت و فرایند 
یاددهی- یادگیری مبتنی بر سند تحول مدنظر است. 
این طرح نیز با رویکرد خانواده، عدالت محوری و توسعه 

و تعمیم ورزش دنبال می شود.

معاون تربیت بدنی  وزارت آموزش و پرورش:

طرحآزادسازیاماکنورزشیآموزشوپرورشدرتماماستانهااجرامیشود
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تریگلیسیریدخونوآنچهبایددرموردآنبدانیم مطالعات نشان می دهد؛

مصرفآدامسبدونقندوکاهش
خطرزایمانزودرس

بیماری لثه با افزایش خطر زایمان زودرس مرتبط است و اکنون تحقیقات جدید نشان 
می دهد که جویدن آدامس بدون قند حاوی زایلیتول در دوران بارداری ممکن است 

این خطر را کاهش دهد.
به گزارش خبرنگار مهر به نقل از مدیسن نت، این مطالعه در مالاوی آفریقا، که یکی 
از بالاترین نرخ های زایمان زودرس در جهان را دارد، انجام شد. کارشناسان هشدار 
می دهند که هنوز خیلی زود است که بگوییم همه زنان باردار باید جویدن آدامس 

زایلیتول را برای جلوگیری از زایمان زودرس شروع کنند.
هر ساله حدود ۱5 میلیون نوزاد قبل از هفته سی و هفتم بارداری متولد می شوند و بر 
اساس گزارش سازمان بهداشت جهانی، این تعداد در حال افزایش است. نوزادانی که 
خیلی زود به دنیا می آیند در بدو تولد و در اواخر زندگی نسبت به نوزادانی که کامل به 

دنیا می آیند، مشکلات سلامتی بیشتری دارند.
دکتر »جرستی آگارد«، سرپرست تیم تحقیق از کالج پزشکی تکزاس، در این باره 
می گوید: »زایلیتول برای کاهش التهاب و بهبود سلامت دهان و دندان شناخته شده 
است. سلامت دهان و سلامت بقیه بدن ارتباط تنگاتنگی با هم دارند. زایمان زودرس 
یک مشکل چالش برانگیز است و این یک مداخله ساده علمی واقعاً خوب می تواند 

باشد.«
این مطالعه بیش از ۱0 سال بطول انجامیده و بیش از ۱0000 زن از هشت مرکز 
بهداشتی در مالاوی را شامل بوده است. همه زنان در مورد مراقبت های بهداشتی 
دهان و دندان و سایر راه های جلوگیری از زایمان زودرس آموزش دیدند. همچنین از 
نیمی از زنان خواسته شد در طول بارداری خود یک یا دو بار در روز آدامس زایلیتول را 

به مدت ۱0 دقیقه بجوند.
زنان بارداری که آدامس می جویدند، در مقایسه با زنانی که فقط آموزش دیده بودند، 

کمتر با احتمال زایمان زودرس روبرو بودند- ۱۲.۶٪ در مقابل ٪۱۶.5.
علاوه بر این، این مطالعه نشان داد که تعداد کمتری از نوزادان متولدشده از مادرانی 
که آدامس جویده بودند، در هنگام تولد ۲.5 کیلوگرم یا کمتر وزن داشتند. همچنین 

بهبودهایی در سلامت دهان و دندان زنان مشاهده شد.
آگارد می گوید: »مردم گاهی فکر می کنند هیچ کاری نمی توانیم درباره زایمان 
زودرس انجام دهیم، اما این درست نیست. ما یک گلوله جادویی نداریم، اما ترک سیگار 
و درمان بیماری های زمینه ای همه مواردی هستند که می توانند نرخ تولد زودرس را 
کاهش دهند و به نظر می رسد جویدن آدامس زایلیتول نیز برای زنان باردار در مالاوی 

تفاوت ایجاد کرد.«
وی در ادامه می افزاید: »مطالعات در ایالات متحده به بهبود سلامت دندان در دوران 
بارداری با تمیز کردن عمیق دندان ها یا جرم گیری و پلانینگ برای از بین بردن پلاک 
و جرم روی دندان ها و زیر لثه ها پرداخته اند، اما به نظر می رسد که این کار به اندازه 

جویدن آدامس زایلیتول موثر نیست.«
به گفته محققان، زایلیتول ممکن است میکروبیوم دهان را تغییر دهد و منجر به 

لثه های سالم تر، التهاب سیستمیک کمتر و در نتیجه زایمان زودرس کمتر شود.
به گفته محققان گام بعدی انجام مطالعات مشابه در سایر نقاط جهان است. این 
مسئله به تعیین اینکه آیا این مداخله در مکان هایی که ممکن است نرخ پایین تری از 
زایمان زودرس مرتبط با سلامت دهان و دندان وجود داشته باشد مفید است یا خیر 

کمک می کند.

مغز همهٔ ما با افزایش سن تغییراتی می کند و طبیعتاً عملکرد ذهنی و ادراکی 
ما را نیز تحت تأثیر قرار می دهد. افت عملکرد ادراکی مغز شایع بوده و یکی از 

ترسناک ترین پیامدهای سالمندی است، اما اجتناب ناپذیر نیست.
فشارخون و کلسترول خونتان را در سطح سالمی نگه دارید

خیلی از افراد تعجب می کنند وقتی متوجه می شوند بین بیماری قلبی و بیماری 
آلزایمر، ریسک فاکتورهای مشترکی وجود دارد؛ اما اگر خوب به سیستم رگی و 
عروقی بدن که شامل خون رسانی به مغز نیز می شود فکر کنید می بینید عجیب 

نیست که اختلال در گردش خون می تواند منجر به آسیب بافت مغز شود.
عروق ریز مغز نسبت به بالا رفتن فشارخون حساس اند و فشارخون بالای مزمن 
می تواند به آن ها آسیب بزند. مطالعات گوناگونی نشان داده اند بین فشارخون بالا 
و سلامت مغز ارتباط وجود دارد و در واقع ثابت شده که فشارخون بالاتر موجب 

عملکرد ادراکی ضعیف تر و آسیب به بافت مغز می شود.
کلسترول نیز در تشکیل پلاک های آمیلوئید بتا که عامل بیماری آلزایمر است 
نقش دارد. بالا بودن سطح کلسترول می تواند تولید پلاک های آمیلوئید بتا را 

افزایش دهد.
سطح ویتامین D بدنتان را چک کنید

پایین بودن ویتامین D بدن منجر به اختلال در عملکرد ادراکی مغز می شود. 
ویتامین D در شکل گیری حافظه نقش دارد. پژوهش ها نشان داده اند کمبود 
ویتامین D با افزایش ریسک اختلال ادراک یا زوال عقل در افراد سالمند مرتبط 
است. ضمناً ویتامین D در تنظیم انتقال گلوکز و کلسیم به سمت مغز و در مغز 
نقش داشته و می تواند با کاهش التهاب و افزایش قابلیت دسترسی به برخی از 

هورمون ها، حامی عملکرد ادراکی مغز باشد.
مکمل های امگا DHA ۳ و ویتامین B۱2 مصرف کنید

 )DHA( دوکوزاهگزانوئیک اسید  امگا ۳  چرب  اسیدهای  کافی  سطح  حفظ 

عصب  تخریب کنندهٔ  بیماری های  از  پیشگیری  در  مهمی  شاخص  مغز،  در 
)بیماری های نورودژنراتیو( در سنین بالا دارد. DHA مهم ترین اسید چرب امگا ۳ 
است. مطالعات نشان داده اند بالاتر بودن میزان DHA با بیشتر بودن حجم مغز و 

کاهش ریسک بیماری آلزایمر ارتباط دارد.
افسردگی،  از جمله  ایجاد می کند،  مغز  در  ویتامین B۱۲ مشکلاتی  کمبود 
پریشانی و ضعف حافظه. کمبود این ماده مغذی مهم با بیماری آلزایمر نیز مرتبط 
است. ازآنجایی که توانایی بدن برای جذب ویتامین B۱۲ با بالا رفتن سن کاهش 
می یابد و این ویتامین در غذاهای گیاهی موجود نیست، مصرف مکمل می تواند 

مفید باشد.
کمتر گوشت قرمز و دیگر محصولات حیوانی مصرف کنید

مس و آهن دو ماده معدنی هستند که به مقدار زیاد در گوشت قرمز وجود دارند؛ 
این دو ماده معدنی درصورتی که زیاد مصرف شوند به مرورزمان در بدن تجمع یافته 
و می توانند به مغز آسیب بزنند. مس و آهن زیاد در بدن موجب استرس اکسیداتیو 

در مغز شده و در تشکیل پلاک آمیلوئید بتا نیز نقش دارند.
بیشتر غذاهای گیاهی بخورید

یک اصل خوب و مفید برای تغذیه این است که نود درصد تغذیه تان از غذاهای 
گیاهی و طبیعی باشد، یعنی سبزیجات و میوه ها و مغزها و دانه ها و حبوبات. یک 
رژیم غذایی سرشار از این مواد غذایی و با گوشت و لبنیات کمتر می تواند تا ۳۶ 
درصد ریسک آلزایمر را کاهش دهد. پس رژیم غذایی تان حتماً پُر از غذاهای 
گیاهی و سالم باشد و سبزیجات خام زیاد بخورید؛ پیاز خام، لوبیا، گوجه فرنگی و 

مغزها انتخاب های بسیاری سالمی هستند.
از چربی های گیاهی استفاده کنید

تحقیقات نشان می دهد مصرف مغزها خصوصاً گردو می تواند برای عملکرد مغز 
مفید باشد. گردو سرشار از امگا ALA ۳ است و طبق یافته ها، مصرف بیشتر گردو 

به عملکرد بهتر حافظه کمک می کند. به طورکلی مصرف منظم مغزها برای عملکرد 
ادراکی مغز مفید است.

کمتر نمک مصرف کنید
مصرف زیاد نمک، عروق را سفت کرده و فشارخون را بالا می برد و به رگ های 
ظریف مغز آسیب می زند، درنتیجه جریان خون در بافت مغز مختل شده و احتمال 
اختلال در عملکرد ادراکی بیشتر می شود. برای طعم دادن به غذاها از چاشنی ها و 

ادویه های گیاهی استفاده کنید.
پژوهش ها نشان داده اند کمبود ویتامین D با افزایش ریسک اختلال ادراک یا 
زوال عقل در افراد سالمند مرتبط است. ضمناً ویتامین D در تنظیم انتقال گلوکز 
و کلسیم به سمت مغز و در مغز نقش داشته و می تواند با کاهش التهاب و افزایش 

قابلیت دسترسی به برخی از هورمون ها، حامی عملکرد ادراکی مغز باشد
کمتر قند و شیرینی مصرف کنید

قند زیاد در مهارت های ادراکی مغز اختلال ایجاد می کند و همچنین موجب بالا 
رفتن فشارخون می شود. قند زیاد، گلوکز خون را نیز به میزان خطرناکی بالا می برد 
که می تواند منجر به آسیب رگ های خونی شود. این آسیب باعث افت تدریجی 
عملکرد مغز خواهد شد. حتی یک بار بالا رفتن قند خون می تواند مضر باشد و 

عملکرد مغز را کُند کرده و حافظه را ضعیف نماید.
ضمناً بالا رفتن مکرر قند خون، ظرفیت ذهنی را تضعیف می کند. هر وقت هوس 
شیرینی کردید سراغ میوه های تازه بروید تا علاوه بر قند، فیبر و آنتی اکسیدان نیز 

دریافت کنید.
فعالیت بدنی تان را حفظ کنید

یک سبک زندگی متعادل به طورکلی تندرستی را به ارمغان می آورد. ورزش منظم 
دارای اثرات قابل توجهی بر مغز در تمام مراحل زندگی است. یکی از دلایلش هم 
این است که طی فعالیت بدنی، جریان خون به سمت مغز بیشتر می شود و ورزش 

منظم به حفظ سلامت رگ های خونی کمک می کند.
ادراکی  با حافظهٔ قوی تر، عملکرد  فیزیکی  فیتنس  بالای ۶0 سال،  افراد  در 
بهتر و واکنش سریع تر مرتبط می باشد. ضمناً ورزش به بافت مغز کمک می کند 
میتوکندری های بیشتری بسازد که مسئول تولید انرژی سلولی هستند. هر چه 

فعالیت بدنی بیشتری داشته باشید، ریسک ابتلا به آلزایمر را کمتر می کنید.
از تنباکو و الکل به هر شکل آن دوری کنید

مصرف تنباکو و الکل ریسک زوال عقل را بیشتر می کند.
مراقب هیجانات خود باشید

خسته اند  اغلب  یا  می خوابند  کم  افسرده اند،  دارند،  اضطراب  که  افرادی 
نمی توانند عملکرد ذهنی خوبی داشته باشند که هرچند پیش بینی کنندهٔ ضعف 
عملکرد ادراکی در آینده نیست؛ اما به طورکلی برخورداری از سلامت ذهنی قطعاً 

یک مؤلفهٔ مهم تندرستی است.
ارتباطات اجتماعی خود را قوی کنید

داشتن ارتباطات اجتماعی بی بروبرگرد با کاهش احتمال زوال عقل مرتبط بوده و 
ضمناً فشارخون را پایین می آورد و سبب افزایش طول عمر می شود.

مهارت های جدید یاد بگیرید
یادگرفتن سبب ایجاد سلول های جدید عصبی در مغز می شود و یادگرفتن هیچ 
محدودیت سنی ندارد. یادگرفتن چیزهای جدید کمک می کند شبکه های عصبی 

که از قبل بوده اند تقویت شده و ارتباطات عصبی جدیدی ساخته شوند.
و در پایان اینکه یادتان باشد داشتن یک مغز و ذهن سالم تر در سنین بالا به شما 
اجازه می دهد شاد و مستقل و خلاق زندگی کنید و دوران سالمندی خوشایندتری 

داشته باشید.

چگونه عملکرد ادراکی خود را تقویت کنید؟

متخصص تغذیه:با پیر شدن مغزتان مبارزه کنید

بیشترینتاثیرژنتیکیرژیمغذایی
دردورانجنینیوشیرخوارگیاست

متخصص تغذیه و رژیم درمانگر با اشاره به تاثیر سلامت تغذیه مادر باردار بر 
ژنتیک فرزندان گفت: بیشترین تاثیر ژنتیکی رژیم غذایی در دوران جنینی و 
شیرخوارگی رخ می دهد بنابراین از طریق آثاری که تغذیه مناسب بر روی ژن ها 

می گذارد می توان برنامه ریزی سلامت دوره های بعدی زندگی را رقم زد.
فریبا کوهدانی اظهارداشت: پیش از این، اهمیت تغذیه سالم در دوران بارداری 
به دلیل کمک به سلامت مادر و جنین بود و در دهه های اخیر مطابق تحقیقات، 
در  متولد می شود، حتی  بارداری  این  از  که  فردی  مشخص شده که سلامت 
دوره های بعدی زندگی و تا دوره های سالمندی، تحت تاثیر رژیم غذایی و شرایط 
دوران جنینی او است. به همین دلیل، اهمیت تغذیه در دوره بارداری بیشتر از آن 

چیزی است که در دهه های پیشین مطرح می شد.
وی خاطرنشان کرد: تغذیه دوران جنینی در مورد سلامت سایر دوره های زندگی 
حرف اول را می زند به عبارتی دیگر، با تغذیه مناسب در هزار روز نخست زندگی 
)۲80 روز دوران بارداری و دوره شیرخوارگی در دو سال اول زندگی( می توان از 
طریق تاثیری که بر روی ژن ها می گذارد، برنامه ریزی سلامت دوره های بعدی 
زندگی را رقم زد ضمن اینکه بیشترین اثرات ژنتیکی رژیم غذایی در دوران جنینی 

و شیرخوارگی رخ می دهد.
در  که  مصادیقی  و  بالا  خون  فشار  دیابت،  چاقی،  گفت:  درمانگر  رژیم  این 
بزرگسالی یا سالمندی احتمال ابتلا به آن بیشتر است را می توان با برنامه ریزی 
تغذیه ای سالم در دوران جنینی مهار کرد بنابراین مادرانی که در دوران بارداری از 
یک تغذیه مناسب برخوردار نیستند علاوه بر خطراتی که برای خود ایجاد می کنند، 

به شکلی باعث افزایش خطر بیماری های غیرواگیر در فرزندان خود می شوند.
تغذیه سالم در دوران بارداری بر سلامت روان نوزاد تاثیر بسزایی دارد

کوهدانی با تاکید بر اینکه یکی از راهکارهای داشتن جامعه سالم، توجه به تغذیه 
دوران بارداری است، افزود: باکتری هایی که در بدن وجود دارند، تاثیر زیادی 
بر سلامت روان می گذارند که این باکتری ها در بدن مادر باردار به شکلی تحت 
تاثیر رژیم غذایی مناسب افزایش می یابد و بر سلامت روان جنین در حال رشد، 
تاثیر دارد. وی یادآور شد: دریافت مقادیر کافی از ماده چرب امگا۳ که معمولا در 
ماهی وجود دارد، در تکامل مغز و سیستم عصبی جنین اثرگذار است و مادرانی که 
مقادیر کافی از این منابع غذایی استفاده نمی کنند ممکن است این تکامل مغزی 

و سیستم عصبی در فرزندانشان دچار اشکال شود.
نیاز به دریافت آهن در مادر باردار 5۰ برابر بیشتر از حالت عادی است

این متخصص تغذیه با تاکید بر اینکه انرژی مادر باردار نسبت به زمان قبل از 
بارداری نیاز به افزایشی شدن ندارد، گفت: دریافت انرژی بیشتر، مشکلاتی 
همچون اضافه وزن و چاقی بارداری را به همراه خواهد داشت پس این باور که مادر 
باردار باید به اندازه دو نفر از مواد غذایی استفاده کند، اشتباه است بلکه باید مواد 

مغذی کافی در وعده های غذایی دریافت کند.
وی خاطرنشان کرد: فراموش نشود که اگر مقدار انرژی دریافتی مادر باردار 
کمتر از نیاز خود و جنین باشد هم مشکلاتی ایجاد می کند که یکی از مسائلی که 
متعاقب این قضیه پیش می آید، تولد نوزادانی با وزن کم است بنابراین برای دریافت 

به اندازه انرژی از مواد مغذی باید به تعادل تغذیه توجه داشت.
کوهدانی یادآور شد: یکی از مواد مغذی که نیاز به دریافت آن در مادر باردار 
حدود 50 درصد افزایش می یابد، آهن است. پس مادر باردار باید از منابع غذایی 

حاوی آهن و مکمل های آن زیر نظر متخصص استفاده کند.
وی تصریح کرد: تجویز و مصرف اسید فولیک قبل از بارداری و آهن از هفته 
شانزدهم بارداری، مورد نیاز مادر باردار است همچنین تلاش بر این است که با 
رژیم متعادل و سالم نیازهای مادر باردار تامین شود اما در مورد مادرانی که سو تغذیه 
دارند یا فاصله بارداری ها کوتاه بوده یا به دلایلی به عنوان باردار پرخطر محسوب 

می شوند، می توانند استفاده از مکمل ها را زیر نظر متخصصان شروع کنند.
به گفته این متخصص تغذیه، یکی دیگر از مواد مغذی مورد نیاز مادر باردار، 
کلسیم است و در صورتی که بدن، کلسیم ناکافی دریافت کند از ذخایر خود 
استفاده می کند و به واسطه این اتفاق، مسائلی مانند پوکی استخوان و مشکلات 
ناشی از کمبود کلسیم را در دوره های بعدی زندگی مادر باردار یا شیرده شاهد 
خواهیم بود بنابراین به دریافت درست از منابع غذایی کلسیم که عمده ترین آنها 

لبنیات است در دوره بارداری تاکید می شود.
کوهدانی با تاکید بر اهمیت دریافت به اندازه مواد غذایی پروئینی در دوران 
جنینی توصیه کرد: لازم است مادران باردار با مصرف حساب شده مواد غذایی 
سرشار از پروتئین که در گوشت، تخم مرغ، لبنیات و حبوبات وجود دارد، به ژنتیک 
جنین کمک کنند زیرا مصرف مواد غذایی حاوی پروتئین توسط مادران در دوران 
بارداری و شیردهی، می تواند زندگی سالم تری را برای آنها در دوران سالمندی 
داشته باشد. این رژیم درمانگر اضافه کرد: مادر شیرده هم باید در این دوران از 
تنوع غذایی استفاده کند تا از طریق شیر مادر، آشنایی با مواد غذایی در نوزاد 

ایجاد شود و در آینده، غذای خانوار را بهتر بپذیرد.

محققان می گویند؛

کودکانبیخوابتبدیلبهبزرگسالان
بیخوابمیشوند

یک مطالعه جدید هشدار می دهد که کودکان خردسالی که با بی خوابی دست 
و پنجه نرم می کنند، در بزرگسالی با خطر بسیار بالای بیخوابی مواجه هستند.

به گزارش خبرنگار مهر به نقل از مدیسن نت، محققان دریافتند که 4۳ درصد 
از کودکانی که بین سنین 5 تا ۱۲ سالگی از بی خوابی رنج می برند، در سنین 
۲0 تا ۳0 سالگی نیز دچار مشکل بی خوابی هستند. به گفته محققان، احتمال 
اینکه یک کودک کم خواب در نهایت به بزرگسالی کم خواب تبدیل شود تقریباً 
سه برابر است. »خولیو فرناندز مندوزا«، نویسنده ارشد این مطالعه از دانشگاه 
ایالتی پنسلوانیا، در این باره گفت: »حدود ۲0 تا ۲5 درصد از کودکان در سن 
مدرسه علائم بی خوابی را دارند که به عنوان مشکل در به خواب رفتن یا خواب 
ماندن شناخته می شود. در میان نوجوانان، این رقم بین ۳5 تا 40 درصد افزایش 
می یابد.« این تیم برای بررسی تداوم بی خوابی در میان کودکان در حین رشد، 
بیش از 500 کودک را از سن 5 سالگی تا ۳۱ سالگی مورد بررسی قرار داد. در 
طول مرحله اول مطالعه که بین سال های ۲000 و ۲005 انجام شد، همه بچه ها 
)یا والدینشان( پرسش نامه هایی را درباره خواب تکمیل کردند. عادات خواب نیز 
در زمان خواب در یک محیط آزمایشگاهی ردیابی شد. تقریباً یک چهارم کودکان 
پیش از نوجوانی به بی خوابی مبتلا بودند. حدوداً بین ۶ تا ۱۳ سال بعد، اکثر 
بچه ها در سن ۱۶ سالگی، ارزیابی های مشابه را انجام دادند. مشخص شد که 
بیش از یک سوم )۳۶٪( نوجوانان با بی خوابی دست و پنجه نرم می کنند. سپس 
مرحله سوم ارزیابی در قالب یک بررسی خواب بعدی که بین سال های ۲0۱8 
تا ۲0۲۱ راه اندازی شد، انجام شد. در آن زمان، میانگین سنی شرکت کنندگان 
در مطالعه ۲4 سال بود. این تیم دریافت که حدود ۲7 درصد از افراد بی خواب 
در دوران نوجوانی، در بزرگسالی خواب های سالم داشتند. اما تقریباً ۱۹ درصد از 
کسانی که در دوران کودکی سابقه مشکل خواب داشتند، همچنان در نوجوانی و 
بزرگسالی بی خوابی متناوب را تجربه می کردند، در حالی که بیش از 4 نفر از هر 

۱0 نفر همچنان با کمبود خواب مداوم مواجه بودند.

سلامت
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آیت الله مکارم شیرازی در دیدار آیت الله اعرافی: 

کارهایمهمیدرحوزههایعلمیه
شروعشدهاست

آیت الله ناصر مکارم شیرازی از مراجع تقلید، با بیان اینکه اقبال فراوان به فقه 
و اصول در حوزه های علمیه سر منشا صحیحی دارد و به  آن جهت است که 
این علوم پایه احکام شرعی می باشند؛ گفت: کارهای مهمی در حوزه شروع 

شده است.
به گزارش جمعه شب از مرکز خبر حوزه، وی در دیدار آیت الله علیرضا اعرافی 
مدیر حوزه های علمیه و مدیر دفتر فقه معاصر افزود: کارهای مهمی در حوزه 
شروع شده است، به  خصوص کارهایی که در زمینه فقه و اصول انجام شده 

است که اهمیت دارند و گام در جای مهمی گذاشته اید.
وی در ادامه با تاکید بر اولویت دادن به مسایل اهم جامعه و نظام خاطرنشان 
کرد: موضوع شناسی مسایل جدید باید با دقت انجام شود که در زمان ما کار 

آسانی نیست.
آیت الله مکارم شیرازی به ذکر نمونه هایی از این مسایل پرداخت و بیان کرد: 
موضوع پول و سرچشمه پیدایش و تولید آن امروزه و با توجه به پیچیده شدن این 
مسایل در نظام جدید اقتصاد دنیا باید با دقت مورد بررسی واقع شود، همچنین 
موضوع رمزارزها که آیا پول هستند یا کالا یا بحث شرکت ها در انواع مختلف آن ها 

و نوع سرمایه گذاری روی آنان  باید موضوع شناسی دقیق شود.
این مرجع تقلید ادامه داد: همچنین پایه های اصولی احکام این موضوعات 
نیز باید روشن شود، مسئله دین و قرض و کراهت قرض گرفتن که در کلام 
این  به  مردم  که  است  مسایل  این  از  یکی  است  آمده  نیز  امام)ره(  مرحوم 
موضوعات مبتلا هستند و نمی توانیم نسبت به این مسایل بی تفاوت یا کم تفاوت 

باشیم و باید این ها را به طور جدی دنبال کنیم.
آیت الله مکارم شیرازی پس از گزارش مدیر دفتر فقه معاصر گفت: خوشحال 

هستیم که تا این جا آمده اید و ادامه این مسیر خوشحال کننده است.
وی تاکید کرد: علاوه بر آثار تفصیلی تحقیقات ارایه شده، چکیده و نتایج کار 
علمی اساتید در موضوع رمزارزها و تمامی آثار تولیدی نیز ارسال شود تا در وقت 

محدود این نتایج مطالعه شود.   
دفتر فقه معاصر یک موج علمی را در حوزه ایجاد کرده است که 

ادامه دار خواهد بود
مدیر حوزه های علمیه نیز در این دیدار، با تقدیر از حمایت های بی دریغ آیت 
الله مکارم شیرازی از مدیریت حوزه و برنامه های در دست اقدام، ضمن تقدیم آثار 
علمی منتشر شده توسط دفتر فقه معاصر به معرفی اقدامات این دفتر پرداخت.

آیت الله علیرضا اعرافی افزود: هیچ کار مهمی را آغاز نمی کنم، مگر آنکه برنامه 
پنج ساله آن دقیق معلوم باشد، دفتر فقه معاصر هم جزو مجموعه هایی است که 
با برنامه پنج  ساله مشخص فعالیت های خود را ادامه می دهد، یکی از آن اقدام ها 

دروس خارج فقه معاصر است.
وی افزود: تاکید ما بر این است که این کار در قلب حوزه باشد و بر منهج اصیل 
حوزوی و به  دور از هر نوع روشنفکری و مبتنی بر دروس آزاد حوزوی حرکت کند، 
در موضوع شناسی هم تاکید این مجموعه بر این است که با استفاده از استادان 
حوزوی و دانشگاهی آخرین نظریات در موضوعات مربوط را شناسایی و با کمک 
استادان و شاگردان ایشان به تحلیل فقهی آن می پردازند که حاصل آن امسال 
۹ جلد کتاب های اجتهادی فقه معاصر است و در سال آینده نیز به همین تعداد 

کتب جدید منتشر خواهد شد.
مدیر حوزه های علمیه با اشاره به کتاب الفائق و شرح آنکه بر اساس یک کار 
گروهی و با همکاری استادان شناخته شده دروس خارج تالیف گشته است؛ 
تاکید کرد: این کتاب به عنوان مکمل کفایه یک موج علمی در حوزه ایجاد کرد 
و کتاب های دیگری هم در آینده نزدیک به عنوان مکمل مکاسب در موضوعاتی 

همچون شخص حقوقی به نظام آموزشی حوزه افزوده خواهد شد.
آیت الله اعرافی، یکی از کارهای دیگر دفتر فقه معاصر در سال های آینده را 
شناسایی و چاپ کتاب هایی دانست که در ۱00 سال اخیر در نجف و قم در 

موضوع های معاصر به تالیف درآمده است.
اعرافی در ادامه به تشریح فعالیت دبیرخانه حمایت از پژوهش های مورد نیاز 
جامعه و نظام که در معاونت پژوهش حوزه شکل گرفته پرداخت و با بیان این 
نکته که با نهادهای مختلف حاکمیتی تماس گرفتیم و مسایل و نیازهای اصلی 
ایشان را جمع آوری کردیم و بیش از ۲0 کمیته علمی با اشراف حجت الاسلام 
والمسلمین مقیمی حاجی معاون پژوهش تشکیل دادیم، گفت: امروز هر طلبه 
عادی و هر استاد یا مرکز علمی حوزوی که پژوهشی راهبردی و کاربردی مطابق 
محورهای اعلام شده برای حل مسایل نظام و جامعه اسلامی داشته باشد از 
مرحله تحقیق تا چاپ اثر مورد حمایت قرار خواهد گرفت و در چند ماهی که 
از آغاز این طرح می گذرد بیش از ۱00 طرح آغاز شده است که تا سال آینده 

خروجی های آن منتشر خواهد شد.
گزارشی از فعالیت های دفتر فقه معاصر حوزه های علمیه

در ادامه این دیدار نیز مدیر دفتر فقه معاصر حوزه های علمیه با ارایه گزارشی 
فقه  تمهیدی  برگزاری دروس  به  دفتر  آن  توسط  انجام شده  فعالیت های  از 
معاصر اشاره و بیان کرد: با اینکه این دروس در نیم سال دوم شروع شدند، 
ولی 7۲ استاد و بیش از یک هزار طلبه در این دروس شرکت کرده اند که پیش 
بینی می شود، این عدد در سال آینده به دو برابر افزایش یابد.حجت الاسلام و 
المسلمین اثناعشری افزود: هم اکنون نیز حدود چهار هزار و 800 تن از طلاب 
در دروس خارج فقه معاصر و دو هزار و 500 تن در دروس الفائق با حضور بیش 
از ۲00 نفر از استادان مشغول به تحصیل می باشند که نشان می دهد حدود 45 
درصد از طلاب پایه های مربوطه به نحوی به بررسی مسایل معاصر پرداخته اند 
که نشان از اقدامی بزرگ در حوزه های علمیه دارد و به لطف خدای متعال 

ادامه دار خواهد بود.
وی اظهار داشت: زیبایی این کار آن است که معمولا طلاب و استادان در 
سطوح عالی و درس خارج در کنار تدریس و تحصیل در کتاب ها و ابواب سنتی 
حوزه این دروس جدید را هم پیگیری می کنند و لذا هم سنت ها و قواعد رایج 

اجتهادی را می آموزند و هم در مسایل جدید مسیر اجتهاد را خواهند پیمود.
مدیر دفتر فقه معاصر اضافه کرد: بیشترین استقبال در میان کتب تمهیدی 
فقه معاصر در این دوره از دو کتاب »ربا و بانکداری اسلامی« و »بررسی طرق 
فرار از ربا« آیت الله العظمی مکارم، »حاکمیت در اسلام« مرحوم آیت الله 
خلخالی)ره(، »اقتصادنا« شهید صدر)ره(، »فقه الولایه و الحکومه« آیت الله 
العظمی مظاهری و »فقه رمزارزها« آیت الله سید محمد رضا مدرسی بوده است.

وی در تایید و تاکید بر فرمایش های این مرجع تقلید در گزارشی گفت: برای 
موضوع شناسی تیم سازی مفصل حوزوی دانشگاهی از گرایش های علمی 
گوناگون انجام شده است و توجه جدی به تحقیقات میان رشته ای و جنبه های 
مختلف موضوعی همچون پول می شود و نظرات گروه های تفنینی نیز مورد 
توجه واقع گشته و وقت طولانی در موضوع شناسی سپری می شود که بعضا 

بیش از یک سال به  طول می انجامد.        

جامعه مدرسین حوزه علمیه قم :

مردممنتظرتحولدرعرصهمعیشتو
فرهنگهستند

جامعه مدرسین حوزه علمیه قم در اطلاعیه ای ضمن محکومیت اقدامات هنجار  
شکنانه اخیر، اعلام کرد: مردم در آستانه ورود به چهل و چهارمین سالگرد پیروزی 
انقلاب اسلامی منتظر تحول در عرصه های معیشت و فرهنگ در تراز شهروند 
جامعه اسلامی اند. بیانیه جامعه مدرسین حوزه علمیه قم در محکومیت اقدامات 
هنجار شکنانه اخیر که با امضای آیت الله سید هاشم حسینی بوشهری، رئیس 

شورای عالی جامعه مدرسین حوزه علمیه قم منتشر شده بدین شرح است:
بسم الله الرحمن الرحیم

انقلاب اسلامی به عنوان یک نظام دینی و مردمی یک ماهیت کاملًا فرهنگی 
دارد و فرهنگ دینی ما عنصر اصلی و محوری شعارهای انقلاب بوده است. هویت 
دینی و فرهنگی ما به موجب این که عامل اصلی اقتدار و قدرت مابوده است؛ 
سال ها آماج تهدیدها و تهاجم ها قرارگرفته و براثر برخی ضعف ها و تسامح ها نیز 
با آسیب هایی مواجه شده است. در کنار رویش های شگفت آور در شجره طیبه 
انقلاب اسلامی و علی رغم »تعمیق معرفت دینی«، »تقویت ارزش های اسلامی« 
و »رشد قدرت نرم فرهنگی« در نظام اسلامی؛ اما همچنان هجمه های پیدا 
و پنهان فرهنگی برقرار است و جنگ عظیم فرهنگی ادامه دارد ومقصد انقلاب 
یعنی مکتب اسلام را هدف گرفته است. در این میان برخی منفعلانه در مقابل 
موج رسانه ای و تبلیغاتی غرب، مرزبندی فرهنگی و مقاومت فرهنگی را ناممکن 
می دانند و در پوشش شعارهایی مانند آزادی، مرزها و حصارهای فرهنگی حافظ 
اخلاق و امنیت فرهنگی را زیر سؤال می برند و تخریب می کنند. برخی نیز استحاله 
شده و در بی فرهنگی و بی هویتی غربی، جذب و هضم شده اند. جامعه مدرسین 
حوزه علمیه قم در راستای پاسداری از هویت دینی و فرهنگی جامعه اسلامی 
ناصحانه و خیرخواهانه لازم می داند محورهایی را جهت تذکر و ترویج معروف 
یادآوری کند: ۱. آن چه در ناهنجاری های فرهنگی در حاشیه جشنواره فیلم 
فجر امسال واقع شد، اعم از بد پوششی ها و نقض حجابِ معیار و حرمت شکنی 
در مورد احکام دینی نمونه هایی از نفوذ نرم سبک زندگی و ابتذال فکری غرب به 
ساختارهای فرهنگی ماست. گرچه وزیر مربوطه و مسئولان جشنواره در اقدامی 
آن ناهنجاری ها را محکوم کردند؛ اما وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی در این 
موضوع موظف به اقدام قاطع و موثرتر است. ۲. ما مسئولان و مدیران فرهنگی 
کشور را افرادی پایبند به ارزشهای دینی می دانیم، ولی قاطعانه اعلام می کنیم 
اگرآنچه از این گونه اتفاقات فاجعه آمیز و موارد مشابه آن بار دیگر تکرار شود، مردم 
متدین واکنش متناسب را نشان خواهند داد و برخورد انقلابی خواهند کرد. 
لذا باید وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی سطح توانمندی های خود برای مقابله 
با هنجارشکنی  ها و مبتذل سازی ها را ارتقاء دهد و با تعبد به احکام اسلامی 
به  باید نسبت  پاسداری کند. ۳. دولت اسلامی  ارزش های دینی  از  مقتدرانه 
اشاعه ی »فرهنگ اسلامی«، »هدایت فرهنگیِ جامعه«، ترویج »فضایل« و زدودن 
»رذایل« احساس مسئولیت نموده و خود را »متولی« قلمداد کند. باید »زمام« و 
»مهار« فرهنگ عمومی را در اختیار بگیرد و نگذارد انفعال و سستی، فرهنگ را 
دچار ولنگاری و بی قیدی کند. این فریضه باید در وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی 
کاملًا فهم و پیگیری شود. مجلس محترم نیز باید بدون مسامحه، دغدغه مندی 
های دینی و فرهنگی را از وزارت فرهنگ ارشاد اسلامی مطالبه و مؤاخذه کند. 
4. ظهور رفتارهای غیر شرعی و ضد عرف نقاط مثبت جشنواره فیلم فجر را تحت 
شعاع قرار داده و این جشن بزرگ فرهنگی وهنری را دچار خدشه و آسیب می کند. 
باید با رویکردی جدی و غیر صوری پای در جبهه عمل برای تثبیت اقتدار فرهنگی 
کشور گذاشت و با بازآرایی و بازمهندسی فرهنگ و تقویت جبهه فرهنگی انقلاب 
اسلامی حقیقتاً جهاد کرد. 5. ضمن تمجید و تحسین فعالیت های شبانه روزی 
دولت سیزدهم، همچنان بر ضرورت توجه ویژه به مشکلات اقتصادی و معیشتی 
مردم تأکید می کنیم .لازم است مدیران و کارگزاران دولت خدمتگزار، موج گسترده 
خدمت رسانی ها و تلاش ها برای تحقق عدالت را همچنان ادامه دهند و در کنار آن 
خدمات، پیوست های فرهنگی را نیز اجرا و پیگیری کنند. امروز اقتصاد و فرهنگ 

هر دو نیازمند بازسازی اند و هر دو به تحکیم ساخت درونی نظام کمک می کنند.
مردم در آستانه ورود به چهل و چهارمین سالگرد پیروزی انقلاب اسلامی منتظر 

تحول در عرصه های معیشت و فرهنگ در تراز شهروند جامعه اسلامی اند.
امیدواریم خداوند منّان خادمان دین و ملت را در جبهه خدمت دولت، یاری و 

نصرت فرماید و در مسیر عزت و توفیق مستدام بدارد. ان شاءالله.
  

مدیر سلامت و امداد حوزه های علمیه خبرداد:

شرکت2هزارو۵۰۰طلبهدرجشنواره
فرهنگیورزشیطلاب

در  طلبه  و 500  هزار  گفت: ۲  علمیه  حوزه های  ورزش  راهبری  ستاد  دبیر 
جشنواره فرهنگی ورزشی طلاب در ۱۶ رشته ورزشی شرکت کردند.

حجت الاسلام مهدی پناهی با اشاره به برگزاری جشنواره فرهنگی وزرشی طلاب 
اظهار داشت: این جشنواره به مناسبت چهل و سومین سالگرد پیروزی انقلاب 
اسلامی با همکاری هیئت های ده گانه ورزشی حوزه های علمیه و اداره کل ورزش 
و جوانان استان قم برگزار شد. وی ادامه داد: در این دوره بیش از ۲ هزار و 500 
طلبه در ۱۶ رشته به رقابت پرداختند که ۲50 طلبه توانستند مدال کسب کنند. 
حجت الاسلام پناهی افزود: امسال به دلیل محدودیت ها تلاش شد که با رعایت 
کامل پروتکل های بهداشتی مسابقات برگزار شود. وی بابیان این که جشنواره در 
سطح استان قم برگزار شد، بیان داشت: در نظر داریم با ریشه کنی ویروس کرونا 
این جشنواره را سال آینده به صورت ملی برگزار کنیم. دبیر ستاد راهبری ورزش 
حوزه های علمیه در بیان ویژگی های این جشنواره ابراز داشت: امسال محدودیتی 
برای حضور طلاب نداشتیم به عنوان مثال در رشته فوتسال بیش از ۱۱0 تیم در 
مسابقات شرکت کردند. وی افزود: تیم اجرایی و داوری ها توسط خود طلاب صورت 
گرفت که از نکات قابل توجه این مسابقات بود. حجت الاسلام پناهی افزود: این دوره 
دوره ای بود که کم ترین حاشیه را شاهد بودیم و علاوه بر این نظم و انضباط خوبی در 
مسابقات بود. وی تأکید کرد: مسئولان ورزشی استان روی این مهم تأکید داشتند که 
این دوره به خاطر این که بدون محدودیت برگزار شد استعدادهای خوبی شناسایی 
شد که می توانند در آینده برای ورزش کشور تأثیرگذار باشند. حجت الاسلام پناهی 
خاطرنشان کرد: طلاب نسبت به مسئله ورزش ورود خوبی داشتند که می توان 
با سرمایه گذاری روی این جوان ها ورزش حوزه های علمیه را ارتقا داد و به سطح 
بالاتری رساند. وی در پایان خاطرنشان کرد: از همه عزیزان که زحمت کشیدند و در 
برگزاری هر چه بهتر مسابقات کمک کردند خصوصاً از خبرگزاری حوزه که به صورت 

کامل این مسابقات را پوشش داد قدردانی می کنم.

مدیرکل کمیته امداد امام خمینی)ره( استان قم:

قبوضآب،برقوگازمددجویان
کمیتهامدادرایگانشد

مدیرکل کمیته امداد امام خمینی)ره( استان قم گفت: مددجویان کمیته امداد 
این استان که الگوی مصرف را در آب، برق و گاز رعایت می کنند، لازم نیست هزینه 
قبض خود را بپردازند. محسن مسعودیان راد در این زمینه افزود: این افراد برای 
 soha.emdad.ir بهره مندی از این طرح باید در سامانه سها به نشانی اینترنتی
ثبت نام کنند. وی با اشاره به روش های ثبت مشخصات لازم در این سامانه، اضافه 
کرد: افراد، خودشان باید مشخصات لازم را در سامانه سها ثبت کنند یا با مراجعه 
به دفاتر پیشخوان خدمات دولت، این کار را انجام دهند. وی نحوه ثبت قبوض 
ویژه مددجویان را تشریح کرد و گفت: مددجو پس از ورود به سامانه سها و درج کد 
ملی در قسمت نام کاربری و رمز، کد اشتراک قبوض آب، برق و گاز خود را در این 
سامانه ثبت کند تا نسبت به معافیت پرداخت قبوض خانوار اقدام شود. در حال 
حاضر ۲۲ هزار و 48۹ خانواده شامل ۳۹ هزار و 888 نفر تحت حمایت مستمر 
کمیته امداد قم هستند که از این تعداد، ۲0 هزار و 5۲5 خانواده مستمری بگیر 
می باشند. چهار هزار و ۱8۱ دانش آموز، 580 سالمند زمین گیر و یک هزار و ۲۱۳ 

بیمار صعب العلاج از جمله مددجویان کمیته امداد قم می باشند.

 فوق تخصص روانپزشکی کودک و نوجوان ضمن 
نیمه مجازی   - نیمه حضوری  آموزش  بر  تاکید 
آموزش  و  مدارس  تعطیلی  گفت:  دانش آموزان، 
مجازی در دو سال اخیر به دلیل همه گیری کرونا، 
شاخص های رشدی کودکان همچون رشد زبانی و 

بیانی آنان را تضعیف کرد.
مهشید رابطیان  درباره تاثیرات اجتماعی و روانی 
دانش آموزان،  بر  اخیر  دو سال  کرونا طی  پاندمی 
نوجوانان  و  کودکان  برخی  برای  اظهارداشت: 
پذیرش در مدرسه و آغاز دوران تحصیل مصادف با 

پیدایی کرونا بود.
وی تصریح کرد: آموزش پیش دبستانی در جامعه 
ایران الزامی نیست و بنابراین در برخی خانواده ها، 
کودکان و نوجوانان آموزش های مربوط به قبل از 
دبستان را نیز تجربه نکرده و با آغاز دوران تحصیل 
و بروز بیماری کووید۱۹ و طبیعتا آموزش مجازی 
دچار برخی مشکلات در زمینه  یادگیری، پرورش 

و... شدند.
والدین  از  برخی  نمونه،  برای  افزود:  رابطیان 
کم سواد یا بیسواد بوده و نمی توانند در آموزش و 
کمک  خود  فرزندان  به  آموزشی  دروس  یادگیری 
کنند. همچنین برخی خانواده های بی بضاعت توان 
تهیه وسائل کمک آموزشی از قبیل تبلت و... را برای 
ارتباط با معلم و فراگیری دروس آموزشی نداشته و 
به منظور شرکت در کلاس های آنلاین دچار مشکل 

می شدند.
نوجوانان  و  کودکان  از  برخی  کرد:  تاکید  وی 
به دلیل نبود امکانات ترک تحصیل کرده و ادامه 
آموزش را به دوران پس از کرونا و بازگشایی مدارس 

محول کردند.
نوجوان  و  کودک  روانپزشکی  تخصص  فوق  این 
آموزش  با  نوجوانان،  و  کودکان  اغلب  شد:  یادآور 
ساختار  از  صحیحی  درک  و  نبوده  آشنا  مجازی 
کلاس آنلاین، نوع برگزاری، نحوه رفتار و عملکرد، 
برقراری ارتباط با مدرسین، دوستان و همسالان، 
تمرکز بر موضوعات آموزشی، نداشته و بنا بر این 
دلایل در تعلیم و آموزش نیز دچار مشکلات یادگیری 

شدند.
رابطیان گفت: برخی از مدارس و مراکز آموزشی 
در کلاس های آنلاین از دوربین و میکروفون استفاده 
کرده و از این طریق برقراری ارتباط دانش آموزان با 
معلم هم فراهم شده و طبیعتا آموزش و یادگیری 

ارتقا یافت.
طریق  از  دانش آموزان  مشاهده  با  افزود:  وی 
دوربین، واکنش و چگونگی رفتار و عملکرد کودکان 
و نوجوانان، میزان فهم و یادگیری دروس را به مدرس 
نشان داده و شرکت دانش آموزان در کلاس درس 

فعالانه تر می شد.
در  امکان  این  کرد:  تصریح  روان درمانگر  این 
تا  آموزشی ۳0  کلاس های  با  پرجمعیت  مدارس 
40 نفره مقدور نبود و شیوه آفلاین از طریق ارسال 
نیازمند  کودکان،  برای  معلم  آموزشی  فایل های 
همکاری پدر و مادر بود و طبیعتا والدین کم سواد یا 
بی سواد و ناتوانی در کمک به فرزندان باعث افت 

تحصیلی این دانش آموزان می شد.
رابطیان با اشاره به برخی مراجعان در این زمینه 
یادگیری، تضعیف  و میزان  گفت: افت تحصیلی 
مهارت خواندن و نوشتن، حل مساله، درک مطلب 
از تبعات مخرب آموزش مجازی در این دوران است.

شد:  یادآور  هوش  تست های  به  اشاره  با  وی 
برگزاری تست های هوش از این دانش آموزان نشان 
می داد که توان یادگیری در کودکان طبیعی بوده 
و افت تحصیلی به دلیل کاهش کیفیت آموزش و 
آموزش  با  ارتباط دانش آموزان  برقراری  در  ناتوانی 

مجازی است.
اولین جامعه کودک  داد: مدرسه  ادامه  رابطیان 
پس از محیط خانواده است که ارتباطات اجتماعی، 
تعامل با همسالان و رفاقت ها در آن شکل می گیرد. 
کودکان و نوجوانان در این دو سال از این تعاملات 
اجتماعی هم محروم شده و برای برخی کودکان و 
نوجوانان که آغاز دوران تحصیل مصادف با پیدایی 

کرونا بود، این تعاملات به طور کل تجربه نشد.
این روانپزشک با تاکید بر اهمیت این ارتباطات 
ارتباطی،  مهارت های  تضعیف  گفت:  اجتماعی 
قطع ارتباط با اولیاء مدرسه و کاهش تعامل مدرسین 
و معلمین با مادران در راستای این آموزش مجازی 

اتفاق افتاد.
انجمن  کنگره  برگزاری  به  اشاره  با  رابطیان 
روانپزشکی کودک و نوجوان افزود: در این کنگره 
تاثیرات پاندمی کرونا برگزار شده بود  که با هدف 
تعاملی،  تکاملی،  شناختی،  رشد  شد،  گفته  نیز 
اجتماعی و رشد زبانی - بیانی کودکان و نوجوانان به 
دلیل شیوع این بیماری دچار مشکل شده و سطح 

یادگیری و تعاملات اجتماعی افت کرده است.
تحلیلگران  از  برخی  اعتقاد  به  کرد:  اضافه  وی 
اجتماعی و روانشناختی همچنین بعضی از تاثیرات 
این همه گیری در سال های آتی مشخص خواهد 
شد. برخی از نوزادان در دوران این پاندمی متولد 
داغدار،  خانواده  یک  در  تولد  صورت  در  و  شده 
خواهند  مشکلاتی  دچار  بالتبع  غیرپویا  افسرده، 

شد.
رابطیان یادآور شد: برخی از کودکان نیز به واسطه 
مشکلات رشدی - تکاملی )کودکان بیش فعال، 
با اختلال  و...(  اوتیسم  به اختلالات طیف  مبتلا 
در یادگیری مواجه بوده و این قشر توسط معلمین 
و معاونین در محیط مدرسه شناسایی و به مراکز 
مربوطه ارجاع داده می شدند. آموزش مجازی این 

فرصت را هم از کودکان و نوجوانان سلب کرد.
آموزش مجازی و افزایش اعتیاد دانش آموزان 

به اینترنت
نوجوان  و  کودک  روانپزشکی  تخصص  فوق  این 
از تبعات مخرب حذف آموزش  افزود: یکی دیگر 
حضوری، افزایش استفاده از فضای مجازی و اعتیاد 

برخی کودکان و نوجوانان به این فضا بود که با اتلاف 
هزینه، وقت و انرژی بسیاری همراه است. شماری از 
دانش آموزان همچنین با برخی از بازی های انلاین، 
اینترنتی آشنا  شبکه های اجتماعی و سایت های 

شدند که متناسب با سن کودکان نیست.
سیستم آموزشی کشور باید »نیمه حضوری - 

نیمه مجازی« باشد
آموزشی  سیستم  امروز  داد:  توضیح  رابطیان 
کشور باید »نیمه حضوری - نیمه مجازی« باشد. 
سویه  با  کرونا  ششم  موج  بروز  به  باتوجه  اکنون 
اومیکرون نیز ترکیبی از آموزش حضوری و مجازی 
نیز  مجازی  آموزش  ساختار  در  بود.  خواهد  موثر 
فعال  حضور  برای  تصویری  سیستم های  از  باید 

دانش آموزان بهره گیری شود.
هر  در  نیز  دانش آموزان  تعداد  کرد:  عنوان  وی 
تعامل  عوض  در  و  یافته  کاهش  می تواند  ساعت 
کودکان با آموزگار افزایش یابد. به خانواده ها به ویژه 
را  فرزندان  یادگیری  که  داده شود  آموزش  والدین 
کنترل کرده و اختلال در یادگیری و افت تحصیلی 

را به برطرف شدن در سال های آتی محول نکنند.
وی تاکید کرد: والدین تعلیم و آموزش فرزندان را 
بررسی کنند، مشکلات کودکان در تمرکز را جدی 
و  مربوطه  متخصصین  به  مراجعه  برای  بگیرند، 

درمانگران رفتاری و گاه تجویز دارو جبهه نگیرند.
این پزشک افزود: دانش آموزان هم باید در دوران 
امکان  و...  چت  ویدئو  طریق  از  مجازی  آموزش 
تعامل با هم کلاسی ها، دوستان و همسالان را زیر 
نظر معلمان داشته باشند که تعاملات اجتماعی نیز 

تضعیف نشود.
کرونا،  همه گیری  اتمام  با  داد:  ادامه  رابطیان 
بازگشایی مدارس و برگزاری کلاس های حضوری، 
از  توقعات  و  انتظارات  هم  مدرسه  کادر  و  معلمان 
این  به تطیلی مدارس در  )باتوجه  را  دانش آموزان 
۲ سال( کاهش دهند، بعضی از مباحث آموزشی 
گذشته را تکرار و یادآوری کنند و ذیل سایه تشویق و 
محیط گرم و پذیرنده مدرسه درصدد تقویت یادگیری 

و ارتقاء آموزش باشند.
نخست  درجه  در  مادر  و  پدر  کرد:  تصریح  وی 
صورت  در  و  بوده  معلم(  نه  )و  فرزندان  والدین 
مجادله  و  تنش  ناسازگاری،  و  اختلاف  مشاهده 
در خانواده به دلیل دخالت و مشارکت در آموزش 
فرزندان باید از نفر سوم )مثلا معلم خصوصی( برای 
تعلیم و پرورش استفاده کرده و نقش خود را در این 

زمینه کاهش دهند.

 فوق تخصص روانپزشکی کودک و نوجوان معتقد است:

تضعیف شاخص های رشدی دانش آموزان ذیل سایه آموزش مجازی

امروزه، هر ثانیه با موج عظیمی از اتفاقات عجیب و غریب در حوزه مد رو به رو می شویم. 
موجی که شاید بتوان گفت در نسل امروزی به سرعت جای خود را در میان بسیاری از 
جوان های دهه 70 و 80  باز کرده، خالکوبی یا تتو کردن روی قسمت های مختلف بدن 
است. پدیده ای که امروزه با آن مواجه هستیم، شاید بتوان از آن به عنوان یک هنر، با آن 
رنگ و طرح های خوش نقشش نام برد. شاید شما بتوانید در عرض چند ساعت صاحب 
یک تتو بر روی بدن خود شوید، اما سهولت این امر نباید شما را از آگاهی درباره خطرات و 
عوارض احتمالی آن دور نگه دارد. در این گزارش به سراغ عضو مرکز پژوهش بیماری های 
پوست و جذام دانشگاه علوم پزشکی تهران رفتیم تا با نگاهی علمی تر عوارض این سوزن 

زدن های مکرر دردناک همراه رنگ های شیمیایی را بر روی پوست بدن بررسی کنیم.
  رنگ های عمیقی که به سادگی پاک نمی شوند

»دکتر حامد زرتاب«، عضو مرکز آموزش و پژوهش بیماری های پوست و جذام دانشگاه 
علوم پزشکی تهران پیش از هر چیز تتوها را به نوع آماتور و حرفه ای تقسیم بندی می کند 
و می گوید: »برای تتوهای آماتور معمولا از رنگ های طیف آبی و سیاه استفاده می شود و 
پایه آن ها کربنی است، اغلب سطحی تر کارگذاری می شوند و پاک کردن آن ها نیز طبیعتا 

راحت تر است. «
 در تتوهای حرفه ای اما از رنگ های دیگر مانند سبز و قرمز استفاده می شود، اغلب 
بالقوه گوناگونی دارد.  تتو عوارض  و پاک کردن آن ها سخت است.  عمقی تر هستند 
یکی از آن ها واکنش های آلرژیک است که به خصوص با تتوهای حرفه ای و استفاده از 
رنگ های سبز، زرد، قرمز و یا آبی به کار بروز می کند و حتی سال ها بعد از انجام تتو هم این 

واکنش های آلرژیک خود را نشان می دهند.«
عضو مرکز آموزش و پژوهش بیماری های پوست و جذام دانشگاه علوم پزشکی تهران 
ایجاد سایرعفونت های پوستی وعفونت های  تتوها،  »از دیگر عوارض  ادامه می دهد: 
سیستماتیک در قسمت های دیگر بدن است که اگر نکات بهداشتی از طرف کسی که 
تتو را انجام می دهد به طور کامل رعایت نشود، این عارضه ایجاد خواهد شد. واکنش ها و 
بیماری های التهابی در پوست و گاهی در سایر ارگان های بدن و در اطراف ناحیه  تتو شده 
ایجاد می شود که حتی چند سال بعد از انجام تتو از بین نمی رود. همچنین عارضه های 
بالقوه  دیگر تتو وجود دارد که انواع "فوتو درماتیت ها" )التهاب پوست و اگزما( از جمله آنها 

هستند که با نورخورشید ایجاد و تشدید می شوند.«
یک ریسک جدی برای ابتلا به ایدز و هپاتیت

در سالن های ویژه انجام تتو اغلب مراحل  تهیه رنگ و آماده کردن سوزن، سرپلاک 
تاتو، هدلایت ماژیک طراحی و قلم هاشور دور از چشم مشتری ها انجام می شود و یک 
سهل انگاری درباره ضد عفونی کردن این لوازم به ویژه سوزن آن می تواند مشتری این 

سالن ها را بی سرو صدا جزو قربانیان ایدز و هپاتیت در جامعه کند.
دکتر زرتاب می گوید این بیماری ها بسیار جدی تر از ابتلا به التهاب و حساسیت هستند: 
»دسته  دیگر واکنش ها، پیامدهایی هستند که به آن ها واکنش های لیکنوئید می گوییم. 
این عوارض   شامل التهاب های پوستی می شوند و در اطراف ناحیه تتو شده بروز پیدا می 
کنند. امکان دارد به فاصله چند ماه و چند سال بیماری پوستی سارکوئیدوز در قسمت 
تتو شده نیز ایجاد شود و به مروز زمان قسمت های دیگر را هم درگیر کند. اما بیماری های 
جدی و خطرناک دیگری نیز در کمین این افراد است. از دیگر عوارض تتو می توان به 
بیماری های منتقله از راه خون مانند عفونت با باکتری ها، بیماری های هپاتیت b و  c و ایدز 
نیز اشاره کرد. این بیماری ها به سادگی می تواند از طریق سوزن های آلوده به همراه رنگ 
تتوهای حرفه ای و عمیق به بدن  منتقل شوند. همینطور گزارشاتی به صورت نادر منتشر 
شده که ایجاد تتو می تواند قسمت های مختلفی را مانند عنبیه چشم ها را نیز درگیر کند و 

اگر درمان نشود گاهی برای سلامت بینایی فرد پایان راه  خواهد بود.«
دکتر زرتاب ادامه می دهد: »برخی بیماری های پوستی هم با انجام این تتوها بروز پیدا 
می کنند. انواع اگزما، بیماری پسوریازیس، لیکن پلان، مورفه آ و ایجاد کلوئید نیز پس از 

تتوها امکان دارد اتفاق بیفتد. همچنین گزارش شده که پس از انجام ام آر آی در ناحیه ای 
که تتو شده، تا مدتی سوزش و تورم ایجاد می شود و این خالکوبی ها ممکن است نتیجه این 

عکس برداری ها را با اختلال هایی همراه کند.«
عوارض پاک کردن تتو با لیزر چیست؟

این پژوهشگر بیماری های پوستی در خصوص روش های پاک کردن تتو می گوید: »برای 
پاک کردن تتو، روش های مختلفی وجود دارد؛ از جمله روش های قدیمی تر مانند درم 
ابریژن و جراحی ها هستند که امروزه کمتر استفاده می شوند. اکنون اصلی ترین روش 

برای برداشتن تتوها، انواع خاصی از لیزرها هستند.«
»دکتر زرتاب« در رابطه با روش لیزردرمانی توضیح می دهد: »روش برداشت تتو با لیزر به 
طور کلی امن و شناخته شده است و احتمالا عوارض آن کم است اما بی عارضه هم نیست. 
در تتوهای حرفه ای جوهری که استفاده می شود ماندگارتر است و رنگ های بیشتری در آن 
به کار می رود و چون به سطوح عمقی تری تزریق می شوند، برداشت تتو  پروسه  پیچیده تری 
است. برای برداشت تتو با لیزر، ممکن است نیاز به چندین جلسه درمان و صرف هزینه 
بیشتر باشد و در نهایت هم بسته به نوع تتویی که انجام شده نتیجه  درمان صددرصدی 
به دست نمی آید. همچنین از جمله عوارضی که موقع برداشتن تتو ایجاد می شود، درد، 
تاول، پوسته دار شدن ضایعات و خونریزی های نقطه ای است که برخی از آن ها را می توان 

با بی حسی های موضعی قبل لیزر کاهش داد.«
تغییرات قوام پوست پس از پاک کردن تتو با لیزر

به گفته این متخصص شناسایی بیماری های پوستی برخی رنگ هایی که در تتوها به کار 
می روند، نسبت به لیزرها مقاومند و بعضی اینقدرعمیق کار می شوند که از دسترس طول 
موج لیزرها خارج هستند. ممکن است هنگام درمان و پاک کردن، سایه ای از تتوی اولیه 
باقی بماند و همینطور قوام پوستی که تتو شده، بعد از درمان با لیزر، ممکن است مانند 
قوام پوست اولیه نباشد و دچار تغییرات شود: »یکی از عوارض نادر تتو این است که محل 
برداشت تتو ممکن است دچار عفونت شود و به این بستگی دارد که کسی که این کار را 
انجام می دهد چقدر در کارش خبره باشد. پس بهتر است برای این کار حتما به متخصص 
پوست مراجعه شود. عارضه دیگر برداشت تتو این است که آن ناحیه بعد از مدتی دچار 
اسکار می شود و این اسکار دائمی شده و حتی ممکن است برای مدت طولانی باقی 
بماند. در ضمن تغییر رنگ ناحیه ای که تحت درمان قرار می گیرد هم، به صورت کمرنگ تر 

شدن و پر رنگ تر شدن اتفاق می افتد.«
این پژوهشگر پوست و زیبایی ادامه می دهد: »به طور رایج در پاک کردن تتوهای خط 
لب، خط چشم و ابروها، ممکن است بعد از جلسات اول، تتوها حتی تیره تر بشوند و این 
به خاطر برون ریزی ای است که از رنگدانه ها اتفاق می افتد و ممکن است این ها درمان را 

طولانی تر کند و جلسات اضافی درمان برای پاکسازی کامل مورد نیاز باشد.«
درمان های پاک کردن تاتو هزینه بر هستند

  »دکتر زرتاب« واکنش های التهابی را جزء عارضه  دیگر پاک کردن تتوها دانسته و ادامه 
می دهد: »به طور کلی اگر فردی به هر نوع بیماری پوستی و غیر پوستی حاد و مزمن مبتلا 
باشد یا مثلا در شرایطی مانند بارداری و شیردهی قرار گرفته باشد و بخواهد تتو انجام دهد، 
حتما باید قبل از این کار با پزشک متخصص خود مشورت کند و برای هر بیماری به صورت 

منحصر به فرد باید تصمیم گرفته شود.
عضو مرکز آموزش و پژوهش بیماری های پوست و جذام دانشگاه علوم پزشکی تهران 
می گوید: »درمان پاک کردن تتو با دستگاه هایی با طول موج خاص انجام می شود و امکان 
دارد  این کارچند جلسه تکرار شود، همین موضوع منجر به هزینه بر شدن آن است و حتی 
به تحمیل هزینه های چندین میلیونی و یا چند ده میلیونی به بیمار منجرمی شود. بسیاری 
از بیماران فارغ از دلیل بیمار شدن پس از مدتی از این کار پشیمان می شوند و به دنبال 
روش های پاک کردن این تتو ها هستند و معمولا این پشیمانی با صرف هزینه و وقت و 

حتی به دلیل بروز اسکارهای بعدی با آسیب های روحی همراه است.«

اگر هنوز تتو نکرده اید دست نگه دارید؛

هزینههایمیلیونیبراییکپشیمانی!
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آگهی تحدید حدود اختصاصی
چون تحدید حدود ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به پلاک شماره ۲۱۶7/۱55 
اصلی واقع در بخش دو ثبت قم )به آدرس:قم-قلعه کامکار کوچه۳8-پلاک 4۹(که بنام سعید شاه 
حسینی فرزند قاسم وغیره میباشد در جریان ثبت است که به علت عدم حضور مالک ویا نماینده قانونی 
تحدید حدود بعمل نیامده از طرفی مطابق ماده ۱5 قانون ثبت نیز نمیتوان عمل نمود لذا طبق تبصره 
ماده ۱۳ قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و بنا به تقاضای مالک مذکور به 
شماره وارده ۲/۲88۹۹-۱400/۱۱/۲۳ تحدید حدود اختصاصی پلاک مذکور در روز سه شنبه مورخ 
۱40۱/۱/۲۳ ساعت 8/۳0 الی ۱۲/۳0 ظهر در محل وقوع ملک انجام می گردد بدینوسیله به اطلاع 
مالکین ومجاورین یا وکیل ویا نماینده قانونی می رساند که در روز و ساعت مقرر در آگهی در محل مذکور 
حضور بهم رسانند مهلت قانونی اعتراض از تاریخ تنظیم صورتمجلس تحدیدی بمدت یک ماه خواهد بود و 
اعتراضات مالکین ومجاورین طبق ماده ۲0 قانون ثبت پذیرفته و رسیدگی خواهد شد. ضمناً طبق تبصره 
ماده واحده مصوب 7۳/۲/۲5 معترضین ظرف مدت یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت می بایست 

گواهی تقدیم دادخواست بمرجع ذیصلاح قضائی را نیز به این اداره ارائه نمایند./
 )م الف ۱4995(
تاریخ انتشار آگهی:یکشنبه ۱4۰۰/۱2/۱
عباس پور حسنی -رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم

------------------------------------
آگهی فقدان سند مالکیت

آقایان حسنعلی ومحمد-احمد-محمود و حسین همگی سیفی فر مالکین ششدانگ پلاک ۱7۹ 
فرعی از ۱7 فرعی از ۱0۲50 اصلی هرکدام با ارائه دوبرگ استشهاد شهود مصدق اعلام داشته اند که 
سند مالکیت ششدانگ پلاک ۱7۹ فرعی از ۱7 فرعی از ۱0۲50اصلی واقع دربخش یک قم به نام آقای 
احد رفیعی در صفحه 45 دفتر ۱47 ذیل ثبت ۱۹۱8۲ ثبت وسند مالکیت 58۱8۱۳ صادر شده است 

سپس به موجب سند قطعی ۱۱0۹۶ مورخه ۱۳5۲/8/۲۹ دفترخانه ۲0 قم به علیرضا ایرانی منتقل 
شده است سپس تمامی ششدانگ به موجب سند قطعی ۱۱0۹۹8مورخه ۱۳7۶/۱0/۱7 دفترخانه ۲0 
قم به آقایان حسنعلی سیفی فر نسبت به دو دانگ مشاع وآقایان محمد و احمد وحسین ومحمود همگی 
سیفی فر هرکدام نسبت به یک دانگ مشاع از ششدانگ منتقل شده است که سند مالکیت اولیه به علت 
سهل انگاری مفقود گردیده وتقاضای صدور سند مالکیت المثنی را نموده اند.لذا مراتب باستناد تبصره ۱ 
اصلاحی ماده ۱۲0 آئین نامه قانون ثبت در ۱ نوبت به تاریخ ذیل آگهی می گردد تا چنانچه کسی مدعی 
وجود سند مالکیت نزد خود و یا انجام معامله باشند مراتب را همراه با مدارک خود پس از انتشار آگهی 
ظرف مدت ۱0 روز کتباً به این اداره اعلام و ارسال و رسید اخذ نمایند تا مورد رسیدگی قرار گیرد. بدیهی 
است پس از انقضای مهلت مقرر نسبت به صدور سند مالکیت المثنی برابر مقررات اقدام خواهد شد.)م 

الف ۱4۹۹۶(
رونوشت به ستاد اجرایی فرمان امام )ره(
مهدی زارع شحنه-سرپرست اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم
تاریخ انتشار آگهی:یکشنبه ۱4۰۰/۱2/۱

------------------------------------
آگهی فقدان سند مالکیت

نظر به اینکه آقای محمد علی مقدم فرزند عبدالحسین بشماره ملی 0۳8۱۱7۶۱77 با ارائه دوبرگ 
استشهاد شهود مصدق اعلام داشته اند که سند مالکیت ششدانگ پلاک۱0۲5۱/۶4۶اصلی واقع 
در بخش ثبت یک قم  که در دفتر ۳5۱ صفحه ۱۲4 ذیل ثبت 5۶۱۲۶ بنام آقای محمد افقهی ثبت و 
سند مالکیت به شماره 84577۱ صادر وتسلیم شده سپس طی سند قطعی بشماره 8۶0۲7 مورخ 
۱۳74/۱۱/۲8 دفتر ۹ قم به نام حسن مصدق منتقل گردید که طی سند قطعی بشماره ۹۳۹0 مورخ 
۱۳8۳/07/۲7 دفتر ۲7 قم به محمد علی مقدم بشماره ملی 0۳8۱۱7۶۱77 منتقل گردید سپس از 
طرف ایشان اعلام گردیده سند مالکیت مزبور به علت سهل انگاری مفقود گردیده لذا به استناد تبصره ۱ 

اصلاحی ماده ۱۲0 آئین نامه قانون ثبت در۱نوبت به تاریخ ذیل آگهی می گردد تا چنانچه کسی مدعی 
وجود سند مالکیت نزد خود و یا انجام معامله باشند مراتب را همراه با مدارک خود پس از انتشار آگهی 
ظرف مدت ۱0 روز کتباً به این اداره اعلام و ارسال و رسید اخذ نمایند تا مورد رسیدگی قرار گیرد. بدیهی 
است پس از انقضای مهلت مقرر نسبت به صدور سند مالکیت المثنی برابر مقررات اقدام خواهد شد./)م 

الف ۱4۹۹7(
رونوشت به ستاد اجرایی فرمان امام )ره(
رضا حسینخانی-رییس ثبت یک قم
تاریخ انتشار آگهی:یکشنبه ۱4۰۰/۱2/۱

------------------------------------
آگهی فقدان سند مالکیت

گستر  دارو  شرکت   ۱400/۱۱/۲ مورخ  5807۲/ص/۱400  نامه  طی  زنجانی  محسن  آقای 
یاسین با ارائه دو برگ استشهادیه شهود مصدق در دفتر خانه ۲8 قم اعلام داشته که سند مالکیت 
مربوط به ششدانگ پلاک ۲۲5۲/۱40/۳۹04 اصلی واقع در بخش دو ثبت قم در دفتر الکترونیک 
۱۳۹۶۲0۳۳000۲004۲۹0 به نام وی ثبت و سند صادره مفقود گردیده و تقاضای صدور سند مالکیت 
المثنی را نموده اند.لذا مراتب باستناد تبصره یک اصلاحی ماده ۱۲0 آیین نامه قانون ثبت در یک نوبت 
به تاریخ ذیل آگهی می گردد تا چنانچه کسی مدعی وجود سند مالکیت نزد خود و یا انجام معامله باشند 
مراتب را همراه با مدارک خود پس از انتشار آگهی ظرف مدت ۱0 روز کتبا به این اداره اعلام و ارسال و 
رسید اخذ نمایند تا مورد رسیدگی قرار گیرد.بدیهی است پس از انقضای مهلت مقرر نسبت به صدور سند 

مالکیت المثنی برابر مقررات اقدام خواهد شد./ )م الف ۱4۹۹8(
رونوشت:ستاد اجرائی فرمان حضرت امام)ره(
عباس پور حسنی حجت آبادی–رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم
تاریخ انتشار آگهی:یکشنبه ۱4۰۰/۱2/۱

رئیس اتاق تعاون ایران مطرح کرد؛

تشکیلتعاونیسهامیعامقالبمناسب
واگذاریسهامسرخابیها

تعاونی سهامی عام قالب مناسب  ایران گفت: تشکیل  تعاون  اتاق  رئیس 
واگذاری سهام سرخابی ها به هواداران و ذی نفعان است.

سید  المسلمین  و  حجت الاسلام  سخنان  تائید  در  عبداللهی  بهمن 
محمدحسن ابوترابی فرد امام جمعه موقت تهران در خطبه های نماز جمعه 
مبنی بر اینکه »سهام استقلال و پرسپولیس باید در اختیار هواداران آن ها باشد 
و برای خرید سهام نیز محدودیت ایجاد شود و برخی از باشگاه های بزرگ دنیا 
به صورت تعاونی اداره می شود. این اقدام راه را برای حضور و مشارکت مردم در 
عرصه ورزشی هموار و از آسیب های احتمالی جلوگیری می کند.« بیان کرد: 
ماهیت تعاونی ها به شکلی است که بسیاری از مشکلات غیرتعاونی را نخواهد 
داشت و امکان عضویت همه طرفداران، پیشکسوتان و علاقمندان این تیم ها 

در تعاونی وجود دارد.
رئیس اتاق تعاون ایران بکارگیری هواداران در مالکیت باشگاه به عنوان ذی 
نفعان اصلی باشگاه، ارتقای تجارت و تجاری سازی در فوتبال، تأمین مالی 
حل  و  یابی  ایده  برای  هواداران  ظرفیت  از  استفاده  و  باشگاه ها  در  جمعی 
مساله در باشگاه ها را از جمله مواهب مالکیت جمعی برای باشگاه ها در قالب 

تعاونی های سهامی عام برشمرد.
وی با بیان اینکه اتاق تعاون ایران از سال ها قبل با انجام مطالعات گسترده با 
همکاری دانشکده کارآفرینی دانشگاه تهران نسبت به تهیه طرح واگذاری این 
باشگاه ها در قالب تعاونی سهامی عام اقدام کرده و آن را برای وزارت اقتصاد و 
دارایی، وزارت تعاون کار و رفاه اجتماعی و وزارت ورزش و جوانان ارسال کرده 
است، افزود: اتاق تعاون به عنوان متولی اصلی غیردولتی بخش تعاون حمایت 
مستمر فکری و معنوی توأم با نظارت عالیه بر این تعاونی ها را به منظور حفظ 
منافع هواداران که سرمایه های اصلی صنعت فوتبال کشور هستند به عمل 
آورده و در این خصوص با همکاری مشاوران زبده دانشگاهی طرح های ابتکاری 
برای برنامه آینده این باشگاه ها را تهیه و ارائه خواهد کرد که از جمله آنها می توان 
به خدمات هواداری )طراحی، تولید و توزیع کارت هواداری، خدمات ارزش 
افزوده بر بستر اینترنت و تلفن همراه، خدمات بیمه ای، مجموعه رستوران و 

کافی شاپ، ارائه کالا و خدمات به هواداران با شرایط ویژه اشاره کرد.
بهمن عبداللهی واگذاری باشگاه های پرسپولیس و استقلال زمینه شفاف 
سازی و پاسخگویی هر چه بیشتر باشگاه ها را فراهم می کند. در واقع مشارکت 
و مالکیت هواداران در قالب تعاونی، یکی از عوامل حیاتی در ایجاد حاکمیت 

خوب در باشگاه های فوتبال است.
وی با تشریح شرکت های تعاونی سهامی عام ابراز داشت: تعاونی سهامی 
عام نوعی شرکت سهامی عام است که با رعایت قانون تجارت تشکیل می شود. 
شرکت های تعاونی سهامی عام بیشترین مزایا را در مقایسه با شرکت های دیگر 
)تعاونی و غیرتعاونی( دارا هستند. این تعاونی ها علاوه براینکه از مزایای قانون 
تجارت استفاده می کنند از مزایای مربوط به شرکت های تعاونی نیز استفاده 

می کنند.

معاون دفتر خدمات مشترکان توانیر:

قیمتبرقبهنرخواقعینزدیکمیشود
معاون دفتر خدمات مشترکان توانیر از نزدیک شدن نرخ برق به قیمت واقعی 

خبرداد.
"شقایق یوسفی"در گفتگو با رسانه ملی افزود: با افزایش تعرفه برق پرمصرف ها 
نرخ برق به قیمت واقعی خود نزدیک می شود. وی گفت: در کل کشور 5 منطقه 
آب و هوایی از معمولی تا گرمسیر مشخص شده که بیشتر مناطق ایران مانند 
شهرهای تهران، شیراز، تبریز و … در مناطق معمولی قرار گرفته اند؛ مناطقی 
که دمای آن ها بالاتر یا رطوبت بالاتری را دارند مانند بوشهر و هرمزگان در 
مناطق گرمسیری با درجه بندی مشخص تعیین شده اند. یوسفی افزود: این 
دسته بندی اقلیمی، مصرف متفاوتی در فصل های گرم سال دارد؛ به همین 
منظور برای اجرای عدالت میان مشترکان این دسته بندی تعیین شد به طوری 
که الگوی مصرف مشترکان بسته به موقعیت جغرافیایی متفاوت خواهد بود و 
الگوی مصرف در مناطقی با رطوبت و گرمای بالا مانند هرمزگان خوزستان تا 
سه هزار کیلووات ساعت نیز تعیین می شود. وی با بیان اینکه الگوی مصرف برق 
در فصل سرد در همه مناطق ۲00 کیلووات ساعت است، افزود: الگوی مصرف 
در مناطق گرمسیر از ابتدای فروردین ماه تغییر می کند و متناسب با منطقه 

جغرافیایی افزایش می یابد تا آسایش مشترکان در استفاده از برق تأمین شود.

رییس سازمان راهداری و حمل و نقل جاده ای کشور با بیان اینکه بر اساس 
برای  اعتبار  تومان  میلیارد  هزار  حدود ۱۳0  باید  سالانه  جهانی  شاخص های 
نگهداری و راهداری راه های کشور هزینه شود، گفت: با توجه به محدودیت ها و 
شرایط اقتصادی کشور، سالانه به حداقل ۳0 هزار میلیارد تومان اعتبار نیاز داریم 

تا بتوانیم پاسخگوی مردم باشیم اما فقط یک سوم از این اعتبار تامین می شود.
داریوش امانی در حاشیه بازدید از پروژه های راهسازی خوزستان که روز، ۳0 
بهمن ماه انجام شد، اظهار کرد: امروز به دعوت نمایندگان شهرستان اهواز از 

محورهای مواصلاتی شهرستان اهواز و راه های روستایی بازدیدی انجام شد.
وی افزود: یکی از استان های موفق در جذب اعتبارات راهداری، استان خوزستان 
است که در سال جاری حدود یک هزار میلیارد تومان پروژه های راهداری در این 

استان اجرایی شده است.
که  عقب ماندگی هایی  به  توجه  با  کرد:  تصریح  شهرسازی  و  راه  وزیر  معاون 
همچنان در خوزستان پابرجا بوده، قرار است در جلسه ای برای محورهایی که 
دچار مشکل هستند تصمیم گیری و اعتبارات جدیدی برای این محورها برای سال 
۱40۱ پیش بینی شود تا مسایل و مشکلات مردم به ویژه در راه های روستایی در 

خوزستان مرتفع شود.
امانی با اشاره به وضعیت نقاط حادثه خیز در خوزستان ادامه داد: نقاط پرحادثه 

نقاطی هستند که معمولا در یک مدت زمان مشخص تصادفات بیشتری در آن 
نقاط رخ می دهد. این نقاط شناسایی و اقدامات اولیه جهت شناساندن نقاط به 

مردم و راهبران انجام شده است.

وی افزود: برخی از این نقاط در اولویت اول قرار داشته و به کمک پلیس شناسایی 
شده است و در حال انجام اقداماتی هستیم تا این نقاط حادثه خیز برای هر سال 

کاهش یابد.
رییس سازمان راهداری و حمل و نقل جاده ای کشور گفت: برای برخی از نقاط 
حادثه خیز باید کارهای اساسی تر مثل احداث تقاطع غیر همسطح، زیرگذر و... 
اجرایی شود. این طرح ها در پروسه تامین اعتبار قرار گرفته اند تا بتوانیم مشکل 

این نقاط را حل کنیم.
امانی در خصوص بهسازی راه های روستایی گفت: ۲۲۱ هزار کیلومتر راه اصلی، 
شریانی، روستایی و فرعی در کشور وجود دارد که برای راهداری و نگهداری از این 
میزان راه در کشور براساس شاخص های جهانی سالانه باید حدود ۱۳0 هزار 
میلیارد تومان اعتبار هزینه شود اما با توجه به محدودیت ها و شرایط اقتصادی 
کشور، حداقل ۳0 هزار میلیارد تومان اعتبار نیاز داریم تا بتوانیم پاسخگوی مردم 

باشیم.
وی افزود: با توجه به جذب و تخصیص اعتبارات معمولا یک سوم این عدد 
تامین می شود و این مساله باعث عقب ماندگی بخشی از نگهداری راه ها می شود. 
با تدابیری که در وزارت راه و شهرسازی با همکاری مجلس  امیدواریم امسال 

اندیشیده می شود بتوانیم بخشی از این عقب ماندگی ها را جبران کنیم

رییس سازمان راهداری و حمل و نقل جاده ای کشور :

اعتبارات برای نگهداری راه های کشور ناکافی است

هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم تصرفات 
مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش 

کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید نموده اند.
کلاسه  پرونده  به  ۱۳۹7۶0۳۳000۱0۱0۶44مربوط  شماره  رای   -۱
ریاحی مدوار  ابوالفضل  آقای  تقاضای  به  ۱۳۹۱۱۱44۳000۱007۳۶5مربوط 
مساحت  به  ساختمان  باب  یک  ازششدانگ  مشاع  دانگ  درسه  خیراله  فرزند 
ششدانگ ۹۳مترمربع پلاک شماره۹4۳4 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت 
ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از محمود خاتمی زاده 

قمی)م الف ۱۲85۳(
کلاسه  پرونده  به  ۱۳۹7۶0۳۳000۱0۱۱۹70مربوط  شماره  رای   -۲
۱۳۹4۱۱44۳000۱00040۹مربوط به تقاضای خانم فاطمه امیدی فرزند سهل 
به مساحت ششدانگ  علی درسه دانگ مشاع ازششدانگ یک باب ساختمان 
۹۳مترمربع پلاک شماره۹4۳4 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره 
یک قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از محمود خاتمی زاده قمی)م الف 

)۱۲854
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱400۶0۳۳000۱00۹8۱۶ شماره  رای   -۳
فرزند  جاوید  هادی  آقای  تقاضای  به  ۱400۱۱44۳000۱00۱۲4۶مربوط 
مترمربع پلاک  به مساحت ۱۲0/04  باب ساختمان  مهدی در ششدانگ یک 
شماره۱045۱ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند 

رسمی شماره 4۶۹۹7 مورخ ۱400/0۲/07 دفترخانه۲۶ قم )م الف ۱۲855(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱400۶0۳۳000۱00۹۶۹4 شماره  رای   -4
طرقی  توکلی  حسین  آقای  تقاضای  به  ۱400۱۱44۳000۱00۱۱84مربوط 
فرزند محمود در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت۱85 مترمربع پلاک 
شماره۱0455 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند 

رسمی شماره ۲7۹۶0 مورخ ۱400/0۶/۲۳ دفترخانه7۲ قم )م الف ۱۲8۶۶(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱400۶0۳۳000۱0088۹8 شماره  رای   -5
زاده موحد  آقای حسن علی  تقاضای  به  ۱۳۹۹۱۱44۳000۱00۱7۶7مربوط 
فرزند اسمعیل در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۱57/50 مترمربع 
پلاک شماره۱05۳0 و۱۱۱۹5 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره 
یک قم سند رسمی شماره 580۹7 مورخ ۱۳۹۹/08/۱8 دفترخانه۲۹ قم )م الف 

)۱۲8۶7
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱400۶0۳۳000۱00۹80۲ شماره  رای   -۶
۱400۱۱44۳000۱000847مربوط به تقاضای خانم سمیه فاطمی پناه فرزند 
مراد درششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 8۹/7۲مترمربع پلاک شماره 
۱04۳7 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی 
مع الواسطه از اسماعیل فاطمی پناه به موجب سند رسمی شماره ۱0۶7۶۱ مورخ 

۱۳۹۱/۱0/۳0 دفترخانه ۱۶ قم)م الف ۱۲8۶8(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱400۶0۳۳000۱00۹8۶7 شماره  رای   -7
۱400۱۱44۳000۱00۱۳00مربوط به تقاضای آقای محمد مومنی مقدم فرزند 
محمدهادی درششدانگ یک باب ساختمان به مساحت۱4۹/7مترمربع پلاک 
شماره ۱0857 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند 
مالکیت مشاعی صادره دردفتر الکترونیکی ۱۳۹۹۲0۳۳000۱0۱585 به موجب 

سند قطعی 4۳۶8۱ مورخ ۱400/0۳/۱۱ دفترخانه ۱۱۲ قم )م الف ۱۲8۶۹(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱400۶0۳۳000۱00۹77۱ شماره  رای   -8
فرزند  ترحمی  فاطمه  خانم  تقاضای  به  ۱۳۹۹۱۱44۳000۱00۲۲5۱مربوط 
به مساحت ۱۱۹/50مترمربع پلاک  باب ساختمان  اسمعیل درششدانگ یک 
شماره 4۹0فرعی از ۱۱۱۳5 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره 
یک قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از حسین جلالی قمی به موجب سند مالکیت 

مشاعی صادره در دفتر ۱۹5صفحه ۳55 )م الف ۱۲870(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱400۶0۳۳000۱0۱0۲75 شماره  رای   -۹
۱400۱۱44۳000۱00۱۲0۹مربوط به تقاضای خانم زهرا حسینی دستجردی 
به مساحت  از ششدانگ یک باب ساختمان  فرزند حسین در سه دانگ مشاع 
ششدانگ ۱۱4/44مترمربع پلاک شماره ۱5 فرعی از ۶۱55 اصلی واقع در قم 
بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند مالکیت مشاعی صادره دردفتر۱۶0 
صفحه ۲47 به موجب سند رسمی شماره ۱54۹8 مورخ ۱400/8/۱8 دفترخانه 

۱0۲ قم )م الف ۱۲87۲(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱400۶0۳۳000۱0۱0۲7۹ شماره  رای   -۱0
۱400۱۱44۳000۱00۱۲۱0مربوط به تقاضای آقای امیرحسین یوسفعلی فرزند 
عین اله در سه دانگ مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ 
۱۱4/44مترمربع پلاک شماره ۱5 فرعی از ۶۱55 اصلی واقع در قم بخش یک 
حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند مالکیت مشاعی صادره دردفتر۱۶0 صفحه ۲47 
وبه موجب سند رسمی شماره ۱54۹8 مورخ ۱400/8/۱8 دفترخانه ۱0۲ قم )م 

الف ۱۲87۳(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹5۶0۳۳000۱00۶۳5۶ شماره  رای   -۱۱
۱۳۹۱۱۱44۳000۱004۳۲۱مربوط به تقاضای آقای علیرضا یوسفی منقاری 
فرزند رمضان در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 7۹/7۳مترمربع پلاک 
شماره ۱047۳اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم طی سند 

رسمی به شماره ۱۹۱05 مورخ 8۳/۱۱/۲۱ دفترخانه ۲4 قم)م الف ۱۲8۹۱(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱400۶0۳۳000۱00۶8۶۶ شماره  رای   -۱۲
۱400۱۱44۳000۱0007۲4مربوط به تقاضای خانم مهری بیات فرزند یوسف 
در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت۶5/77 مترمربع پلاک شماره۱0۳4۶ 
اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند مالکیت مشاعی 

صادره در دفتر۳08 صفحه5۳4 و5۳7 )م الف ۱۲8۹۲(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱400۶0۳۳000۱00۹7۹۲ شماره  رای   -۱۳
فرزند  پرویزاحمدی  آقای  تقاضای  به  ۱۳۹۹۱۱44۳000۱00۲۲48مربوط 
پنجعلی در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 7۹/50مترمربع پلاک شماره 
۹4۳8اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند رسمی شماره 

۲۲070مورخ ۱۳۹۹/۱۱/۱۳ دفترخانه 8۶ قم)م الف ۱۲۹۱۶(
کلاسه  پرونده  به  ۱400۶0۳۳000۱0۱05۹۱مربوط  شماره  رای   -۱4
۱۳۹۹۱۱44۳000۱000۳84مربوط به تقاضای آقای ماشااله حسینی جمکرانی 
فرزند ابوالقاسم درششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۱4۲/55مترمربع 
پلاک شماره 477 فرعی از ۱ اصلی واقع در قم بخش چهار حوزه ثبت ملک اداره 
یک قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از ابوالقاسم حسینی به موجب سند رسمی 

شماره 544۳5مورخ 5۹/۱۲/0۹ دفترخانه ۳ قم )م الف ۱۲۹۱7(
کلاسه  پرونده  به  ۱400۶0۳۳000۱0۱0۲88مربوط  شماره  رای   -۱5
فرزند  خلج  محسن  آقای  تقاضای  به  ۱۳۹۹۱۱44۳000۱00۲00۲مربوط 
رمضانعلی درسه دانگ مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ 
۱۹۲ مترمربع پلاک شماره ۱0۹77 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک 
اداره یک قم سند رسمی شماره ۹۹۳۶مورخ ۱۳۹۹/0۳/0۳ دفترخانه 8۱ قم )م 

الف ۱۲۹۱8(
کلاسه  پرونده  به  ۱400۶0۳۳000۱0۱0۲84مربوط  شماره  رای   -۱۶
فرزند  خلج  ابراهیم  آقای  تقاضای  به  ۱۳۹۹۱۱44۳000۱00۲00۱مربوط 
رستمعلی درسه دانگ مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ 
۱۹۲ مترمربع پلاک شماره ۱0۹77 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک 
اداره یک قم سند رسمی شماره ۹۹۳۶مورخ ۱۳۹۹/0۳/0۳ دفترخانه 8۱ قم )م 

الف ۱۲۹۱۹(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء 
موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین 
ذینفع  اشخاص  چنانچه  تا  آگهی  روز  فاصله ۱5  به  دونوبت  در  مراتب  مشاعی 
اعتراضی داشته باشند ظرف مدت ۲ ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض 
خود را به اداره ثبت اسناد منطقه یک قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف یکماه 
پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع 
قضائی تقدیم و گواهی آن را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور 

سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
)ایمان و اقتصاد مردم(
نوبت اول: ۱4۰۰/۱2/۰۱
نوبت دوم: ۱4۰۰/۱2/۱6
مهدی زارع شحنه-رییس ثبت منطقه یک قم

هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش 
کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید نموده اند:

۱-رأی شماره ۱400۶0۳۳000۲0۱۲07۶ مربوط به پرونده کلاسه ۱400۱۱44۳000۲000۶5۶ مربوط به تقاضای آقای ناصر مراد بیاتی فرزند محمد در قسمتی از 
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۱0/۲5 مترمربع پلاک شماره فرعی از ۲۳۲7اصلی واقع درقم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه 

عادی وخریداری مع الواسطه از زهرا محمود حسینی ورثه سیدمرتضی برقعی)م الف۱۲87۱(
۲- رأی شماره ۱400۶0۳۳000۲0۱58۲5 مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۹۱۱44۳000۲00۱۹۲8 مربوط به تقاضای خانم صغری موسوی فرزند محمود در قسمتی از 
۱/8 دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱00/۲7مترمربع پلاک شماره فرعی از۱۹4۶/۹0 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک 

اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از ابوالقاسم گنجی صفحه 47۱ دفتر ۱۱۹ )م الف۱۲874(
۳- رأی شماره ۱400۶0۳۳000۲0۱58۳0 مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۹۱۱44۳000۲00۱۹۳0 مربوط به تقاضای خانم زهرا موسوی فرزند محمود در قسمتی از 
۱/8 دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱00/۲7مترمربع پلاک شماره فرعی از۱۹4۶/۹0 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک 

اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از ابوالقاسم گنجی صفحه 47۱ دفتر ۱۱۹ )م الف۱۲875(
4- رأی شماره ۱400۶0۳۳000۲0۱58۲8 مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۹۱۱44۳000۲00۱۹۲۹ مربوط به تقاضای خانم فاطمه موسوی فرزند محمود در قسمتی از 
۱/8 دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱00/۲7مترمربع پلاک شماره فرعی از۱۹4۶/۹0 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک 

اداره دو قم مبایعه نامه عادی وخریداری مع الواسطه از ابوالقاسم گنجی صفحه 47۱ دفتر ۱۱۹ )م الف۱۲87۶(
5- رأی شماره ۱400۶0۳۳000۲0۱58۲۳ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۹۱۱44۳000۲00۱8۶۱ مربوط به تقاضای آقای سید حبیب موسوی فرزند محمود در 
قسمتی از 0/۶ دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱00/۲7مترمربع پلاک شماره فرعی از۱۹4۶/۹0 اصلی واقع در قم بخش حوزه 

ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از ابوالقاسم گنجی صفحه 47۱ دفتر ۱۱۹ )م الف۱۲877(
۶- رأی شماره ۱400۶0۳۳000۲0۱۶۱85 مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۹۱۱44۳000۲00۲۶۳4 مربوط به تقاضای خانم طاهره دهقان رامشیان فرزند بیرامعلی 

درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۶0مترمربع پلاک شماره فرعی از ۲۲۱4 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه 
نامه عادی و خریداری مع الواسطه از سیدعلیرضا تولیتی فرزند تنها ورثه مرحوم سیدعلی محمد تولیتی وسید علی اکبر تولیتی وآمنه و زهرا وفاطمه تولیتی فرزندان سید 

مهدی تولیتی واکرم جواهری کلا وراث مرحوم سید علی محمد وسیدمهدی تولیتی فرزند مرحوم سید علی اکبر تولیتی )م الف۱۲878(
7- رأی شماره ۱۳۹4۶0۳۳000۲0۱0۲87 مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۱۱۱44۳000۲00۳0۳0 مربوط به تقاضای آقای علی رحمانی نیک راد فرزندعزیزعلی 
درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۱۹/45)یکصدو نوزده متر و چهل و پنج صدم(مترمربع از پلاک ثبتی ۲۳۳۳ و ۲۳۳4- اصلی واقع 
در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی مورخ ۱۳8۲/08/۱5 وسند تفویض وکالت شماره ۳48 مورخ ۱۳8۳/08/۱7 دفتر ۳5 قم مع الواسطه از آقای 

غریب رضا زند خریداری نموده است)م الف۱۲8۹۳(
8-رأی شماره ۱400۶0۳۳000۲0۱5۶50 مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۹۱۱44۳000۲00۲870 مربوط به تقاضای آقای مرتضی بابائی یزدی فرزند بمونعلی 
درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱54 مترمربع پلاک شماره فرعی از۲5۹۳ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم 

مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از اکرم جعفری نیا ومحمدرضا اصغری و زهرا اصغری صفحه ۱55 دفتر۳80)م الف۱۲8۹4(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی 
مراتب در دونوبت به فاصله ۱5 روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف مدت ۲ ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد 
منطقه ی دو قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آن را به این 

اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود. 
)ایمان و اقتصاد مردم(
نوبت اول: ۱4۰۰/۱2/۰۱
نوبت دوم: ۱4۰۰/۱2/۱6
عباس پورحسنی حجت آبادی - رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم

آگهیماده3قانونتعیینتکلیفاراضیوساختمانهایفاقدسندرسمیومشاعی

آگهیمادهسهقانونتعیینتکلیفاراضیوساختمانهایفاقدسندرسمیومشاعی
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نگاهی به نمایندگان فوتبال قم درلیگ جوانان کشور؛

صعوددلپذیرعقابوتساوی
پیاممقابلتاکستان

ایمان / رضا ملکی
استادیوم پیرتختی شاهد صعود دلاور مردان جوان تیم عقاب به مرحله بعدی 
مسابقات لیگ جوانان کشور بود.پسندیده ویزدی هرکدام یک گل به ثمر رساندند 
تا کرمانشاهیها با شکستی تلخ قم را ترک گویند.شاگردان قریشی مربی تلاش 
گر وفهیم تیم عقاب با پیروزی دراین دیدار وبا 7 امتیاز جواز حضور در دور بعدی 
این بازیها را کسب کردند. تامین مخارج این تیم که به دوش قریشی سرمربی این 
تیم سنگینی میکند شرایط بسیار خوبی را برای جوانان عقاب دراین مسابقات 
بوجود آورده که درشرایط سخت اقتصادی امروز امکانات به روز این تیم می تواند 
امتیاز مثبت عقاب از شروع این مسابقات تا این مرحله باشد، سیجانی،میرزا 
محمدی،بیاتی نسب،مسیبی،کاشانی،مرادی،مالکی،تلخابی،یزدی،پسندیده 
ومیثم عبائی بازیکنان این تیم دراین بازی بودند. کادر مدیریتی عقاب با سرپرستی 
صادق شمس وتلاشهای قابل تقدیرش درکنار زحمات مربیان فهیم این تیم 

توانسته عقاب را درمسیر روشن بسوی صعود رهنمون سازد.
تساوی پیام قم مقابل غفاری تاکستان

جوانان برومند پیام فیروز در ورزشگاه قم توانستند باتساوی مقابل تیم خوب 
غفاری تاکستان امید برای صعود را دردلها زنه نگه دارند.نماینده زیر ۱7 ساله های 
فوتبال قم دراین بازی مستحق پیروزی بود.این تیم دردومین نبرد خود درتاریخ ۲۹ 

بهمن ماه درکرج مقابل پور البرز قرار میگیرد.
گنجه،حسنلو،نظری،آبادیان،صادقیان،حاتمی،ح عابدی،رسولی،حاصلی 
مهر،آفتابی،خانی،احمدی،بداغ ،بختیاری  زاده،درخشانیان،درمخو    کیمی 

ی،سروش،قنبری،علیمردانی،رجائی،میرشریفی،ملکی،نصراللهی،صادق 
خانی،سلطانی ،عطائی جم بازیکنان این تیم را تشکیل میدهند.

کادر رهبری این تیم هم با تلاشهای امانی،شوکتمداری،جواد قربانی  فرد و 
مهدی ملکی توانسته پیام را امیدوار به صعود به مرحله بعدی نماید.

سرپرست فدراسیون فوتبال:

درفدراسیونرنگیجزپرچمایران
نخواهیمداشت

سرپرست فدراسیون فوتبال گفت: امروز همه ما، فارغ از هر رنگ و دسته بندی 
باید به فکر موفقیت و اهتزاز پرچم سه رنگ کشور عزیزمان باشیم و در فدراسیون 

رنگی جز رنگ پرچم جمهوری اسلامی ایران وجود نخواهد داشت.
جمعی از اعضای هیأت رییسه فدراسیون فوتبال جمهوری اسلامی ایران، صبح 
شنبه به منظور پیگیری امور جاری و برنامه ریزی برای دوره سرپرستی با میرشاد 
ماجدی دیدار و گفت وگو کردند. در این جلسه اعضا ضمن تبریک و آرزوی موفقیت 
برای سرپرست جدید، بر لزوم حفظ انسجام و اولویت بندی دقیق کارها تاکید 
کردند. اعضای هیات رییسه هم چنین حفظ آرامش و امنیت خاطر تیم های ملی 
در رده های مختلف، به خصوص تیم ملی بزرگسال در آستانه جام جهانی فوتبال 
را اولویت شماره یک این فدراسیون اعلام کردند و در راستای تامین زیرساخت ها 
و منابع لازم برای حضور درخشان تیم ملی در این رقابت ها به بحث و بررسی 
پرداختند. سید میرشاد ماجدی نیز در این جلسه، ضمن تشکر از اعتماد اعضای 
هیات رییسه در انتخاب او به عنوان سرپرست، تاکید کرد: در این مقطع به طور ویژه 
نیازمند هم افزایی و مشورت همه دلسوزان ورزش و پیشکسوتان و کارشناسان و 
خبرگان فوتبال کشور هستیم و این اطمینان خاطر را به خانواده بزرگ فوتبال ایران 
می دهیم که نهایت دقت و حساسیت را نسبت به مسایل به کار خواهیم گرفت و 

ان شاءالله دوره درخشانی را در کنار هم خواهیم ساخت.
ماجدی هم چنین افزود: امروز همه ما، فارغ از هر رنگ و دسته بندی باید به فکر 
موفقیت و اهتزاز پرچم سه رنگ کشور عزیزمان باشیم و در فدراسیون رنگی جز 

رنگ پرچم جمهوری اسلامی ایران وجود نخواهد داشت.

محمد نوری :

استقلالبایدیکبازیکنبازیساز
جذبکند

یک پیشکسوت تیم فوتبال استقلال می گوید آبی پوشان پایتخت باید یک بازیکن 
بازی ساز به جمع خود اضافه کنند.

ایسنا، درباره  با  فوتبال استقلال در گفت وگو  تیم  پیشکسوت  نوری،  محمد 
پیروزی یک بر صفر آبی پوشان پایتخت مقابل تراکتور در هفته هجدهم رقابت های 
لیگ برتر اظهار کرد: استقلال در نیمه دوم توانست عملکرد بهتری داشته باشد. 
تعویض های فرهاد مجیدی باعث شد میانه زمین به دست استقلالی ها بیفتد. گلی 

که امیرحسین حسین زاده به ثمر رساند، روی تیزهوشی این بازیکن به ثمر رسید.
نیمه  بازی در  پیروزی های استقلال خاطرنشان کرد:   ادامه درباره روند  او در 
اول متعادل بود اما شروع ماجرا برای استقلالی ها در نیمه دوم بود. برخی این 
بردها برای استقلال را برد اقتصادی قلمداد می کنند اما بازیکنان دارند تلاش 
خود را می کنند و باید به این تیم احترام گذاشت و باید این تیم را تحسین کرد. 
استقلال لیاقت قهرمانی را دارد. نوری درباره ضرورت جذب بازیکن بازی ساز در 
تیم استقلال گفت: با توجه به جذب آمانوف و حردانی، ما همچنان یک بازیکن 
بازی ساز می خواهیم تا نبض بازی در میانه میدان به دست این بازیکن بازی ساز 
بیفتد. آمانوف و حردانی بازیکنان خوبی هستند اما بازیکنی مثل جانواریو و جباری 
باید در تیم حضور داشته باشند. ما در نقاط دیگر زمین عملکرد خوبی داریم. اگر 
این خلاء برطرف شود، فکر می کنم شرایط خوبی در ادامه راه خواهیم داشت. این 
پیشکسوت تیم فوتبال استقلال درباره عملکرد خط میانه آبی پوشان پایتخت گفت: 
خط هافبک استقلال به طور کلی عملکرد خوبی دارد و زبیر نیک نفس و مهدی 
مهدی پور توانسته اند عملکرد خوبی را از خودشان بر جای بگذارند. اما نکته ای 
که وجود دارد این است که استقلال اگر بازیکن بازی ساز جذب کند، می تواند با 

اختلاف گل های بیش تری بازی های خود را با پیروزی پشت سر بگذارد.

تیم حفاری اهوازمغلوب نماینده قم  شد؛

پیروزیفردوسقمپساز۱۰هفتهناکامی
فردوس قم در هفته بیست و سوم لیگ برتر فوتسال کشور با نتیجه 4 بر ۳ از سد 
تیم حفاری اهواز گذشت.  براساس این گزارش، در ادامه رقابت های هفته بیست 
و سوم لیگ برتر فوتسال کشور عصر روز شنبه دو تیم فردوس و حفاری در ورزشگاه 
خالی از هوار شهید حیدریان به مصاف یک دیگر رفتند که در این مسابقه نماینده 
قم پس از ۱0 هفته ناکامی و از دست دادن امتیازات پرشمار، نخستین پیروزی 
خود را در شرایط حساس و سرنوشت ساز هفته های پایانی لیگ فوتسال بدست 
آورد. در این دیدار مسعود عباسی دو بار و شهاب بشری دوست و مهران رضاپور 
برای فردوس قم و شایان بنادری گل های تیم میهمان را وارد دروازه فردوس قم 
کرد. فردوس قم تاپایان هفته بیست و سوم لیگ برتر فوتسال با ۶ برد، 7 مساوی 
و ۱0 باخت و کسب ۲5امتیاز در جایگاه دهم جدول قرار دارد و برای بقا در سطح 
اول فوتسال کشور باید حساسیت ویژه ای در از دست ندادن امتیازات پیش رو 
داشته باشد. نماینده قم در هفته بیست و چهارم روز سه شنبه ۱0 اسفندماه جاری 

در شهر کرج به مصاف مقاومت البرز خواهد رفت.

 

 ایمان / گفت و گو / رضا ملکی

اشاره :منطقه شادقلی خان با خیل جمعیت بسیارش وجوانان 
برومندش که درزمینهای خاکی باعشقی وصف ناپذیر پابه توپ 
شده و مشغول به بازی هستند تصویری زیبا از تلاش عزیزانی را 
درفوتبال ولایت ترسیم می سازد که با کمترین امکانات موجود 
مشغول به فعالیت هستند وباهمه بی توجهی هائی که به آنان 

میشود همچنان پرصلابت وبا نشاط با فوتبال زندگی می کنند.
براین شدیم تا پای درد دل علی اصغری مربی با اخلاق وبا 
دانش منطقه شادقلی نشسته تا گفته هایش را قلمی کرده،تا 
گوش شنوایی باشد برمسئولانی که مناطق محروم را فراموش 

کرده اند.متولد ۱۳57 واز ۱۲ سالگی درمدرسه فوتبال هلال 
وبا  نموده  آغاز  را  خود  فوتبال  کار  ثانی  برادران  زیرنظر  احمر 
هنگ،کیان،اُسوه،امیدها  درتیمهای  خود  خوب  درخشش 
است. کرده  بازی  ستایش،اتحاد  افسر،شادقلی  وبزرگسالان 
دلکش،علی  رضا  بانامهای  خوبش  برمربیان  دارد  سپاسی 
حسینیان وحسن مرادی،منصور خلیفی که درتیمهای مختلف 

شاگردی آنها را داشته است.
از سال 85 آغاز کار مربیگری او بوده ومی گوید کار مربیگری از 
رده پایه آغاز کردم وبا تلاش بسیار توانستیم تیم شادقلی خان را 

درلیگ برتر فوتبال به مقام قهرمانی برسانیم.
ورود به لیگ ۳ فوتبال کشور با جیب خالی و بضاعت واندک 

واینکه هیچ حمایتی از ما در این باره صورت نپذیرفت کارما را 
با مشکل روبرو ساخت ،اما بازیکنان من باتمامی مشکلات و 

محرومیت با شرافت درمستطیل سبز از فوتبال قم دفاع نمودند.
سال گذشته با دلیل بضاعت مالی کم و اینکه تاکنون از جیب 
خرج کرده بودم مجبور شدم تیم رابفروشم که از این بابت بسیار 

ناراحت هستم.
درحال حاضر هم تنها به بچه های دوست داشتنی شادقلی 
خان می اندیشم که هنوز هم با دیرک چوبی و در زمینهای خاکی 
مشغول به بازی هستند از مسئولان می خواهم که نیم نگاهی هم 

به منطقه محروم شادقلی داتشه باشند.
اصغری درپایان صحبتهای خود می گوید ازقول من بنویسید 
من خاک پای تمام مربیانی هستم که به من درس اخلاق و بزرگی 
را آموختند وسعی خواهم کرد تا تجربه های ارزشمند آنان را در 
مستطیل سبز در مسیر اخلاقی وفوتبالی به آنها آموزش دهم.
برای علی اصغری که از همکاران خدوم وتلاشگر روزنامه ایمان 
نیز می باشد وتلاشهای ارزنده اش در انتشار روزانه روزنامه ایمان 

بسیار ستودنی است سلامتی و بهروزی را آرزو می نمائیم.

علی اصغری مربی موفق منطقه محروم شادقلی ؛

مسئولان نگاهی هم به مناطق محروم داشته باشند

بموجب ماده ۱۲ قانون ثبت اسناد و ماده 5۹ اصلاحی آیین نامه 
مربوطه املاکی که در سه ماهه سوم سال ۱400 تقاضای ثبت آنها 
پذیرفته شده و شماره های که از قلم افتاده و در وقت مقرر آگهی 
نشده هر آنچه طبق آرای هیات نظارت و دستور اداری آگهی نوبتی 

آنها باید تجدید شود به شرح ذیل آگهی می گردد.
الف( املاکی که تقاضای ثبت آنها پذیرفته و شماره هایی که از قلم 
افتاده و در وقت مقرر آگهی نشده و مدت اعتراض آنها از تاریخ اولین 

نوبت این آگهی به مدت ۹0 روز می باشد.
فرزند  آقای عشقعلی رستمی  اصلی:  ۱-پلاک ۲40۹/4/۲۶ 
قربانعلی شش دانگ عرصه و اعیان به پلاک ثبتی بیست و شش 
فرعی از چهار فرعی از دو هزارو چهارصدو نه اصلی واقع در بخش 
دو حوزه ثبتی قم به مساحت یکصد متر مربع به آدرس:قم-خیابان 
امامزاده ابراهیم خیابان ۲۲ بهمن خیابان هندیانی کوی ۲۱ پلاک 

۱۳واقع در بخش دو قم که آگهی میگردد.
۲-پلاک ۲5۲7/۳۹5 اصلی: آقای محمدجواد علیار قره شیران 
فرزند عزیز تمامی سه دانگ عرصه و ششدانگ یک قطعه زمین که 
درآن احداث بنا شده به پلاک ثبتی سیصد و نود و پنج از دو هزارو 
پانصدو بیست و هفت اصلی واقع در بخش دو حوزه ثبتی قم به 
مساحت تقریبی ۱۱۱/58 متر مربع به آدرس:۳0 متری کیوانفر 

کوچه آقابقال کوی مقدم پلاک ۶ بخش دو قم که آگهی میگردد.
۳- پلاک ۲5۲7/408 اصلی: آقای حسین فتاحی دولت آبادی 
فرزند ابراهیم سه دانگ عرصه و شش دانگ اعیان که درآن احداث 
بنا شده به پلاک ثبتی چهارصدو هشت فرعی از دو هزارو پانصدو 
بیست و هفت اصلی واقع در بخش دو حوزه ثبتی قم به مساحت 
تقریبی شصت متر متر مربع به آدرس: قم ۳0متری کیوانفر کوی۲۶ 

فرعی دوم پلاک ۱۶ واقع در بخش دو قم که آگهی میگردد.
آگهی نوبتی اصلاحی:

املاکی که آگهی نوبتی آنها اشتباها انتشار یافته وبه دستور اداری 
تجدید می گردد.

فرزند  تبارسماکوش  رضایی  صمد  اصلی:آقای   ۱74۱/۲۲-۱
حبیب الله شش دانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده 
به پلاک ثبتی بیست ودو فرعی از یک هزارو هفتصد و چهل و یک 
اصلی واقع در بخش دو حوزه ثبتی قم به مساحت تقریبی 48 متر 
مربع به آدرس:قم،نیروگاه،باهنر،۱4 متری عرفان،8متری فاطمه 

الزهرا، پلاک 5۱ واقع در بخش دو قم که آگهی میگردد.
۲-۱74۱/۲4 اصلی:آقای علی اصغر بیگدلو فرزند نادعلی شش 
دانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده است به پلاک 
ثبتی بیست و چهار فرعی از یک هزارو هفتصد و چهل و یک اصلی 
به مساحت تقریبی هشتاد متر مربع به آدرس:نیروگاه-بلوار بنی 
فضل-خیابان رسول دادخواه-کوی 5۳ پلاک ۱8 واقع در بخش 

دو قم که آگهی میگردد.
زیادعلی  فرزند  قمبری  اسمعیل  آقای  اصلی:   ۱74۲/۲4-۳
شش دانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به پلاک 
ثبتی بیست وچهار فرعی از یک هزارو هفتصد و چهل و دواصلی 

به مساحت تقریبی هفتاد و شش متر مربع به آدرس: انتهای جواد 
الائمه،۲0 متری باهنر،۱4 متری عرفان،کوی 5پلاک ۶ واقع در 

بخش دو قم که آگهی میگردد.
4-۲40۶/۱4 اصلی: ۱-سید تقی طباطبایی نیستانک فرزند 
سید محمود بالمناصفه ۲-فاطمه سادات طباطبایی نیستانی فرزند 
سید محمود بالمناصفه شش دانگ یک باب خانه به پلاک چهارده 
فرعی از دو هزارو چهارصد وشش اصلی واقع درخیابان امامزاده 
ابراهیم خیابان ۲۲ بهمن  کوی شهید احدیان کوی ۱7 پلاک ۳7 

واقع در بخش دو قم که آگهی میگردد.
فرزند  بختیاران  ناصر  آقای  اصلی:   ۲5۲7/۱۱0/40۹-5
غلامرضا شش دانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
پلاک چهارصد ونه فرعی از یکصد و ده فرعی از دو هزارو پانصد و 
بیست و هفت اصلی به مساحت تقریبی ۱۹0 متر مربع به آدرس: 
۳0متری کیوانفر کوچه ۱4 فرعی ۲۲ پلاک 7 واقع در بخش دو قم 

که آگهی میگردد.
۶-۲548/۶/۲8۲ اصلی: آقای اسماعیل عبادی فرزند حسن 
شش دانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به پلاک 
دویست و هشتاد و دو فرعی از شش فرعی از دو هزارو پانصد و چهل 
و هشت اصلی به مساحت ۱۲5 متر مربع به آدرس: بلوار نواب بین 
کوی دو وچهار جنب بنگاه عبادی واقع در بخش دو قم که آگهی 

میگردد.
چنانچه  املاک  و  اسناد  ثبت  قانون   ۱۶ ماده  موجب  به  لذا 
اشخاص نسبت به املاک ذکر شده در این آگهی واخواهی داشته 
باشند باید از تاریخ اولین نوبت انتشار این آگهی )ردیف الف( تا 
مدت ۹0 روز و آنهایی که طبق آرای هیئت نظارت و دستور اداری 
تجدید آگهی شده )ردیف ب( به مدت ۳0 روز دادخواست خود 
را با اخذ رسید به این اداره تسلیم نمایند همچنین طبق ماده ۱7 
قانون مذکور در صورتی که قبل از انتشار این آگهی دعوایی اقامه 
شده باشد طرف دعوی یا متقاضی ثبت باید گواهی دادگاه مشعر 
به جریان دعوی را ظرف مدت مرقوم تسلیم نمایند اعتراضات 
یا گواهی طرح دعوی که بعد از مدت مرقوم واصل شده باشد 
بلااثر است و طبق قسمت اخیر ماده ۱۶ قانون ثبت و تبصره 
ماده ۱7 رفتار خواهد شد جمعا به موجب تبصره ۲ ماده واحده 
مصوب ۱۳7۳/0۲/۱5 اعتراض به تقاضای ثبت موضوع ماده 
۱۶ قانون ثبت می بایست توسط معترض ظرف مدت یک ماه از 
تاریخ تسلیم اعتراض به این اداره با تقدیم دادخواست به مرجع 
ذیصلاح قضایی پذیرد. ضمنا طبق ماده 5۶ آیین نامه قانون ثبت 
حقوق ارتفاقی در موقع تحدید حدود در صورت مجلس تحدیدی 
قید خواهد شد این آگهی نسبت به ردیف الف در۲ نوبت به فاصله 
۳0 روز و نسبت به ردیف ب در یک نوبت چاپ و منتشر می شود.

)شناسه آگهی :۱264229(
تاریخ انتشار نوبت اول: شنبه ۱4۰۰/۱۱/۰2
تاریخ انتشار نوبت دوم: یکشنبه ۱4۰۰/۱2/۰۱
عباس پورحسنی/ رییس ثبت اسناد منطقه دوقم

در گفت و گو با هادی علیایی تشریح شد؛لیستآگهینوبتیسهماههسومسال۱۴۰۰بخشدوثبتقم
عملکردهیئتکشتیاستانقم

درسال۱۴۰۰

رئیس هیئت کشتی استان قم به تشریح عملکرد این هیئت در سال جاری 
پرداخت.

هادی علیایی در رابطه با عملکرد هیئت کشتی قم در سال جاری عنوان کرد: در 
حالی که در شرایط کرونایی به سر می بردیم؛ اما با پیگری های مستمر و با رعایت 
دستورالعمل های بهداشتی توانستیم مسابقات متعددی از جمله ۲۱ جشنواره 
کشوری استعدادیابی، ۱7 مسابقه قهرمانی استان و سه مرحله لیگ استانی رده 

سنی نونهالان در دو رشته آزاد و فرنگی برگزار کنیم.
وی با اشاره به میزبانی استان قم از اردو نشینان تیم ملی کشتی فرنگی جوانان 
کشور و میزبانی دور رفت لیگ برتر کشتی فرنگی جام یادگار امام)ره( اظهار کرد: 
۱5 نفر به نمایندگی از استان قم در سال ۱400در قالب تیم های مختلف ملی 
به مسابقات برون مرزی اعزام شدند که توانستند ۹ مدال رنگارنگ کسب کنند 
همچنین سه تیم به رقابت های مختلف قهرمانی کشور و انتخابی تیم ملی اعزام 

شدند که آن ها نیز موفق به کسب سه عنوان تیمی و ۲7  مدال انفرادی شدند.
وی با بیان به اینکه ۲4 ورزشکار و مربی قمی به اردوهای تیم ملی دعوت شدند، 
ادامه داد: قضاوت سعید عباسی در رقابت قهرمانی آسیا، گزینشی المپیک 
)قزاقستان( و رقابت های کشتی امیدهای جهان در صربستان از دیگر افتخارات 

هیئت کشتی استان در سال ۱400 بود.
رئیس هیئت کشتی قم با اشاره به برپایی ۲0 مرحله اردوی آماده سازی کشتی 
آزاد، فرنگی، آلیش و ساحلی در شرایط کرونایی، گفت: اردوی بستر سازی و آماده 
سازی تیم منتخب خردسالان، نونهالان و نوجوانان با حضور تورج ظفری برگزار 
شد. وی در رابطه با فعالیت هیئت کشتی قم در زمینه توسعه زیرساخت های 
باشگاه های ورزشی تصریح کرد: اقدامات متعددی در راستای نوسازی و بهسازی 

سالن های کشتی استان قم صورت گرفت.
علیایی با اشاره به اینکه سالن کشتی در سالن شهدای روستای فردو نیز در سال 
جاری راه اندازی شد، ادامه داد: استان قم ۱۱ باشگاه خصوصی کشتی دارد 

همچنین هیئت کشتی استان قم نیز دو باشگاه دارد.
وی بیان کرد: در راستای توسعه و گسترش دامنه فعالیت های هیات کشتی، 
جلسات متعددی با مسئولین استانی از جمله استاندار، شهردار، اعضای شورای 

شهر، مسئولین آموزش و پرورش و... و. برگزار شد.
رئیس هیئت کشتی قم یادآور شد: برای به روز نگه داشتن دانش مربیان کشتی 
استان، به صورت مستمر و هفتگی کارگاه بازآموزی مربی گری کشتی آزاد با با 

تدریس تورج ظفری برگزار کردیم.
وی افزود: برگزاری مسابقات به مناسبت گرامیداشت دومین سالگرد شهید حاج 
قاسم سلیمانی، دهه مبارک فجر، هفته بسیج، برگزاری مسابقات مختلف استانی 
مزین به نام شهداء به ویژه شهدای ورزشکار، تجلیل از مربیان و داوران و شارژ مالی 
ورزشکاران پیش از اعزام به مسابقات المپیک و مسابقات جهانی از جمله اقدامات 

حوزه فرهنگی هیئت کشتی قم در سال جاری بود.
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واکاوی سه تضمین مورد اشاره در مذاکرات؛

چراتضمینآمریکادرتوافقاحتمالی
ضروریاست؟

حسن شکوهی نسب
در کنار مطالبات ایران مبنی بر لغو تحریم و مساله راستی آزمایی، تضمین آمریکا که پیشتر 
با خروج از برجام، توافق را به این حال و روز انداخت ضروری به نظر می رسد؛ تضمینی 
که افزون بر ممانعت از کارشکنی سناتورهای جمهوری خواه، دولت های آتی آمریکا را با هر 

رویکرد سیاسی ملزم به اجرای آن کند.
دور هشتم مذاکرات لغو تحریم ها که از ششم دی ماه آغاز شده بود با گذشت بیش از 50 
روز همچنان در جریان است؛ مذاکراتی با چند وقفه  که البته طولانی ترین و پیچیده ترین دور 

از گفت وگو به شمار می رود.
تکمیل  مشغول  شرکت کنندگان  اتریش،  پایتخت  از  شده  مخابره  اخبار  آخرین  بنابر 
پیش نویس متن توافق و تصمیم گیری در مورد برخی موضوعات اختلافی هستند. قریب 
به اتفاق هیات ها اذعان دارند که گفت  وگوها به رغم پیچیدگی برخی مسائل رو به جلو و در 

مسیر پیشرفت است.
»جوزپ بورل« مسئول سیاست خارجی اتحادیه اروپا چند روز پیش به دنبال گفت وگوی 
تلفنی با وزیر امور خارجه کشورمان در صفحه توییتر خود نوشت: »من به شدت معتقدم 
که رسیدن به توافق در دسترس است. لحظه تلاش نهایی و رسیدن به یک توافق فرا 

رسیده است.«
همچنین »سعید خطیب زاده« سخنگوی وزارت خارجه کشورمان روز دوشنبه ۲5 بهمن 
در نشست رسانه ای خود درباره مذاکرات احیای برجام با بیان اینکه »آنچه در وین باقی مانده 
سیاسی  تصمیمات  منتظر  وین  در  توافق  افزود:  است«،  کلیدی  موضوعات  مورد  در 
طرف مقابل است. تهران تصمیمات سیاسی خود را سال ها پیش گرفته و در برجام باقی 

مانده است. ما منتظر این هستیم که پاسخ ابتکارات و پیشنهادات ایران را بگیریم.
از آنجا که مسائل مطرح شده در مذاکرات به بیرون درز نمی کند، نمی توان به پرانتزهایی 
که برداشته شده و آنهایی که به قوت خود مانده اشاره کرد. در زمینه اختلافات اما برخی 
منابع به چند اختلاف موجود در گفت وگوها اشاره می کنند که عبارتند از: سرنوشت 
سانتریفیوژهای پیشرفته ایران و نیز مطالبه تهران مبنی بر تضمین و حذف حدود ۳00 

تحریم غیرمرتبط با برجام علیه نهادها و افراد ایرانی.
دلایل دوگانه اهمیت تضمین؛ دولت جمهوری خواه و خطر سناتورها

یکی از مهمترین اختلافات که به رغم اهمیت بسیار بالا اما متاسفانه آن طور که باید از 
سوی رسانه ها مورد توجه قرار نگرفته،تضمین آمریکا برای خارج نشدن مجدد از توافق و 

بازگرداندن تحریم ها است.
در همین پیوند چند روز پیش »کاظم جلالی« سفیر جمهوری اسلامی ایران در فدراسیون 
در روسیه طی نشست مطبوعاتی در خبرگزاری »روسیاسگودنیا« مسکو گفت: ایران در 
تلاش ها برای احیای برجام خواستار آن است که به ایران تضمین داده شود در صورت تغییر 

حکومت در آمریکا، تحریم های جدید در مورد تهران اعمال نمی شود.
خروج آمریکا از برجام باوجود اجرای کامل مفاد آن از سوی ایران، تهران را بر آن داشته تا 
از تکرار ماجرا جلوگیری کند.به همین دلیل مذاکره کنندگان ایرانی بارها در مذاکرات اخیر 

از طرف آمریکایی خواسته اند تا تضمین هایی بدهد که دیگر از برجام خارج نخواهد شد.
مقامات آمریکایی اما تا کنون بارها در مواضع اعلانی خود تاکید کرده اند که از ارائه 
تضمین ناتوان  هستند. »آنتونی بلینکن« وزیر امور خارجه این کشور روز چهارشنبه ۲۹ دی  
در مصاحبه  تصویری با »کروکد مدیا« آمریکا با بیان اینکه »در نظام سیاسی آمریکا دولت 
نمی تواند چنین تضمین سریع و محکمی را بدهد«، افزود: جو بایدن رئیس جمهوری ایالات 
متحده با قطعیت اعلام کرده تا زمانی که در این سمت قرار دارد، به برجام متعهد خواهد بود 

اما نمی توان از طرف دولت های آینده آمریکا چنین تعهدی داد.
ناتوانی به تضمین دولت آمریکا در تضمین را باید در ترکیب کنگره ای جست که کرسی های 
مجلس سنا و نمایندگان بین دو طیف دموکرات و جمهوری خواه تا حدی به تساوی تقسیم 
شده  است. چندی پیش روزنامه »وال استریت ژورنال« در گزارش خود به توجیه ارائه ندادن 
تضمین کتبی از سوی آمریکایی برآمد و نوشت: برجام یک توافق است و یک پیمان به شمار 
نمی آید زیرا بایدن همچون اوباما هرگز نمی تواند موافقت دو سوم مجلس سنای آمریکا )با 
برجام( را داشته باشد. بنابراین برجام می تواند یک توافقنامه اجرایی باشد و هر رئیس جمهور 

دیگری در آینده، همانند ترامپ می تواند آن را کنار بگذارد.
اینک در حالی طرف غربی تضمین برای جلوگیری مجدد آمریکا از پیمان شکنی را 
»تلاش تهران برای کسب امتیاز« ارزیابی می کند که از نگاه ناظران این مطالبه با توجه به 
فراز وفرودهای چند سال اخیر برجام و سیگنال های منفی سناتورها منطقی به نظر می رسد.
طیف  اختیار  در  اگر  آمریکا  بعدی  دولت  که  ندارد  وجود  تردیدی  ناظران  نگاه  از 
جمهوری خواه قرار بگیرد از توافق مجددا خارج خواهد شد به ویژه اینکه تیم قبلی کاخ 
سفید بار دیگر برای ورود به کاخ سفید خیز برداشته اند. در همین ارتباط »جان بولتون« 
مشاور امنیت ملی سابق آمریکا ادعا کرد که تضمین می دهد هرکسی در سال ۲0۲4 از 
طرف جمهوری خواهان رئیس جمهوری آمریکا شود، از توافق احتمالی بایدن با ایران خارج 

خواهد شد.
همان طور که انتظار آن می رفت، سناتورهای کنگره نیز در این روزها به تهدید توافق 
احتمالی بایدن با تهران برآمده اند. »تام کاتن« نماینده جمهوری خواه اوایل آذرماه هشدار 

داد وقتی جمهوری خواهان دولت را در دست بگیرند توافق برجام را پاره خواهند کرد.
به تازگی نیز ۳۳ تن از اعضای جمهوری خواه سنای آمریکا در نامه ای به بایدن هشدار 
داده اند که اگر دولت وی مانع بررسی توافق هسته ای با ایران از سوی کنگره شود، برای 
بی اثر کردن آن تلاش خواهند کرد و در صورت بازگشت جمهوری خواهان به قدرت، درصدد 

لغو آن برخواهند آمد.
واکاوی راهکارهای سه گانه

تا کنون طرح ها و پیشنهادهایی برای رفع اختلاف در زمینه تضمین ارائه شده است که در 
ذیل به سه مورد آن اشاره می شود:

۱. چندی پیش »وال استریت ژورنال« به این مساله ورود کرد و مدعی شد که ایران 
می خواهد تصمیم احتمالی آمریکا در آینده برای خروج دوباره از برجام به موافقت سازمان 

ملل متحد مشروط شود.
از نگاه ناظران زمانی که آمریکای ترامپ به ده ها توافق معتبر بین المللی پشت کرد و حتی 
از سازمان های تابعه سازمان ملل متحد همانند »یونسکو« و »شورای حقوق بشر« در حمایت 

از رژیم صهیونیستی خارج شد، نمی توان به این نوع تضمینی دل خوش کرد.
۲. »توافق موقت« دومین راهکاری است که از سوی طرف غربی همواره مطرح می شود. 
از آنجا که نظام سیاسی در آمریکا یک نظام سیاسی ریاستی است، اگر بایدن با ایران به توافق 
برسد تا ابتدای سال ۲0۲5 هیچ فرد و نهادی در آمریکا نمی تواند آن را ملغی کند و این توافق 
پایدار خواهد بود. به رغم اینکه کنگره بر اساس سیستم نظارت می تواند محدودیت هایی بر 
رئیس جمهوری آمریکا اعمال کند اما در نهایت این بایدن است که می تواند تصمیم نهایی را 

گرفته و توافق را تا ابتدای سال ۲0۲5 حفظ کند.
به نظر می رسد طرح»ضمانت اقتصادی« بیش از اینکه تضمینی برای پایداری برجام 
باشد، ایده ای برای حضور و نفوذ سیاسی آمریکا در کشور و ترفندی برای مقابله با اجرای 
توافقات راهبردی تهران با پکن و مسکو باشد.تهران اما تا کنون با هر گونه توافق موقتی 
مخالفت کرده و تنها توافق پایداری را  برمی تابد که برایند آن لغو یکجا و تمامی تحریم ها 
باشد. ضمن اینکه با توافق موقت و کوتاه مدت، تهران نباید انتظار ورود سرمایه گذاران 

خارجی را به کشور داشته باشد.
۳. »ضمانت اقتصادی« سومین راهکاری بود که پیشتر از سوی »رابرت مالی« نماینده 
ویژه ایالات متحده در مورد امور ایران مطرح شد. او برای عبور از معضل تضمین های 
سیاسی- قانونی همانند سد کنگره، اعطای »ضمانت های اقتصادی« را به ایران پیشنهاد 
کرد. به این ترتیب که راه برای سرمایه گذاری کلان و گسترده شرکت های آمریکایی در 
بخش های مختلف اقتصادی ایران باز شود. در این صورت، شرکت ها و بخش خصوصی 
آمریکا برای حفظ منافع خود، در برابر تلاش هر دولتی در آمریکا برای خروج از توافق 

هسته ای و بازگرداندن تحریم ها، مقاومت خواهند کرد.
طرح به ظاهر ابتکاری و خلاقانه مالی اما از سوی تهران رد شد.  این پرسش به ذهن 
می رسد کمپانی های بزرگ در کشورهای مختلف جهان که با تهدید و تحریم یکجانبه ترامپ 
از سرمایه گذاری در ایران سرباز زدند، در صورت تکیه مجدد وی یا هر فرد ستیزه جوی 

دیگری بر کرسی ریاست جمهوری آمریکا قدرت مخالفت خواهند داشت؟!
به نظر می رسد طرح»ضمانت اقتصادی« بیش از اینکه تضمینی برای پایداری برجام 
باشد، ایده ای برای حضور و نفوذ سیاسی آمریکا در کشور و ترفندی برای مقابله با اجرای 

توافقات راهبردی تهران با پکن و مسکو باشد.

عضو تشخیص مصلحت نظام می گوید: موضوع اصلاح قانون اساسی نباید 
درگیر بازی های سیاسی و جناحی شود. برای تصمیمات بزرگ حاکمیتی باید 

یک اراده ملی وجود داشته باشد و همه همراهی کنند.
ادامه می  را در  باهنر  با محمدرضا  و گوی خبرنگار جماران  مشروح گفت 

خوانید:
اخیر از اصلاح قانون اساسی و ایده جمهوری دوم صحبت کردید، در این باره 

توضیح می دهید؟
اخیرا بنده بحث جمهوری دوم را مطرح کرده بودم. باید روشن بگویم که اصل 
۱77 قانون اساسی که آخرین اصل قانون اساسی است و در آخرین بازنگری 
که اصلاح شد می گوید قانون اساسی جمهوری اسلامی قابل بازنگری و یک 
فرآیندی دارد که شرایط آنها در قانون مشخص شده است. در این بخش دو 
موضوع خاص در اصول قانون اساسی هستند که غیر قابل اصلاح است؛ اصولی 
که ضامن جمهوریت نظام و ضامن اسلامیت نظام هستند. مثلا نمی توانیم 
اصولی را که در آن حق انتخاب مردم مطرح شده است را تغییر دهیم و نمی توان 
گفت، مردم حق ندارند رئیس جمهور یا نمایندگان مجلس و یا اعضای شوراها را 
انتخاب کنند. یا برای مثال اصل ولایت فقیه را نمی شود تغییر داد، زیرا این اصل 

مترقی هم نماد اصلی اسلامیت نظام و هم عامل وحدت ملی است.
برای مقایسه باید وضعیت کشورهایی مانند افغانستان و عراق را ببینیم که امروز 
در چه وضعیتی هستند. درگیری های داخلی فراگیر و عدم امنیت. امروز عراق با 
وجودی که بیشتر از ایران نفت تولید و صادر میکند و جمعیت کمتر و تحریم هم 
نیستند اما بروید وضعیت شهرهای این کشور را با وضعیت در ایران مقایسه کنید.
مجلس  یک  به جای  بگوییم  می توانیم  اساسی،  قانون  تغییر  بحث  در  اما 
می توانیم دو مجلس داشته باشیم یا مثلا طول دوره هر مجلس یا دولت به جای 

چهار سال، شش سال باشد و تغییراتی از این شکل قابل تجدید نظر است.
وقتی از »جمهوری دوم« گفتم عده ای گفتند قانون اساسی را می خواهند 
زیر پا بگذارند؛ نه اینطور نیست بلکه می خواهیم بخش هایی را که طبق قانون 
موجود قابل تغییر و اصلاح است را اصلاح کنیم و امروز پس از 40 سال نیاز به 

اصلاح بخشی از قانون اساسی هم دیده می شود.
اما نباید فراموش کنیم که نه ایران که در هیچ یک از کشورهای دنیا هرگز اجازه 
تغییر در ایدئولوژی حاکم بر کشور را نمی دهند. در این باره هم اگر بخواهم 
یک نمونه مشخص را بگویم همین کشور فرانسه که به عنوان مهد دموکراسی 
شناخته می شود. قانون اساسی فرانسه عنوان میکند که ایدئولوژی و نظام حاکم 
بر فرانسه لائیک است و در اصل بعدی می گوید اصل لائیک بودن به وسیله هیچ 
روش دموکراتیکی قابل تغییر نیست. منظور ما هم از اصلاح قانون اساسی این 
است که در چهارچوب جمهوری اسلامی قانون را به شکلی اصلاح کنیم که 
بتوانیم به یک حکمرانی بهتری برسیم. مثلا نمی توانیم بگوییم شورای نگهبان 
نداشته باشیم. در تمام کشورهای دنیا امروز یک نهادی وجود دارد به نام »دادگاه 
قانون اساسی«، که پیش از انتخابات بر صلاحیت کاندیداها نظارت می کند و 
با حکم این دادگاه است که افراد اجازه پیدا می کنند خود را در معرض رأی و 
انتخاب مردم قرار دهند. این به آن معنی است که در هیچ کجای دنیا چیزی به 

نام دموکراسی بی در و دروازه نداریم.
 صحبت اخیر شما درباره جمهوری دوم واکنش های مثبت و منفی 
زیادی را به همراه داشت و برخی این صحبت های شما را تقابل با دولت 

تلقی کردند در این مورد صحبتی دارید؟
یکی از موضوعات کلیدی و مهم در عرصه سیاست بحث تعامل منطقی بین 
افراد و جریانات است که متأسفانه همواره برخی هستند که در هیچ شرایطی 
حرف و تفکر متفاوت از آنچه در ذهن خود دارند را نمی پذیرند. البته در رابطه 
با دولت، جامعه اسلامی مهندسین جزو اولین افراد و جریاناتی بود که بحث 
نامزدی آقای رئیسی را مطرح و ستادهایی را نیز برای آقای رئیسی ایجاد کرد. 
همین الان هم جناب رئیسی و دست اندرکاران در دولت همیشه نسبت به ما 
لطف دارند و اگر اتفاقی قرار باشد بیفتد یا کاری انجام بگیرد ما نظر خودمان را 

خدمت دولت مطرح میکنیم.
 دولت در سایه تشکیل نداده ایم

برخی از دیدار شما با آقایان لاریجانی، خاتمی، ناطق نوری و حسن روحانی 
با محوریت احیای جمهوریت نظام یا تشکیل دولت سایه گفته اند؛ این دیدار را 

تایید می کنید؟
درباره موضوعی که در روزهای اخیر مطرح شد که ما با برخی آقایان جلساتی 
داشتیم. مثلا با جناب ناطق نوری جلسه ای داشتیم که البته در ادامه جلسه 
ماهیانه و مستمری است که از زمان مجلس پنجم تشکیل شده و افراد این 
جلسه اعضای هیأت رئیسه ی مجالس کشور از مجلس پنجم تا امروز هستند. 
آقای روحانی هم همواره حضور داشتند البته در دورانی که رئیس جمهور بودند 
کمتر شرکت می کردند و پس از  اتمام کار دولت دوازدهم هم من یک جلسه به 
دیدن ایشان رفتم. با جناب آقای دکتر لاریجانی هم گاهی دیدارهایی داریم. 
اما با جناب آقای خاتمی شاید حدود پنج یا شش سال است که با هم دیداری 
نداشته ایم؛ یعنی موقعیتی اتفاق نیفتاده که در جلسه ای با هم رو در رو شده 

باشیم که بخواهیم صحبتی داشته باشیم.
بعد یک عده هم به دروغ گفتند اینها با هم نشسته اند و می خواهند دولت سایه 
تشکیل بدهند. شاید به نظر خیلی ها دولت سایه اصلا چیز بدی نباشد چراکه در 
بسیاری از کشورها چند حزب وجود دارند که یک حزب اکثریت را کسب میکند 
و حزب اقلیت به نوعی دولت سایه تشکیل میدهد و حزب اقلیت با این کار 
اعلام می کند که ما در صورت به قدرت رسیدن در آینده چنین شکل و ترکیب 

کابینه ای را خواهیم داشت.
 برخی معتقدند که در چنین حالتی دولت در سایه می تواند دولت مستقر را 
رصد و نقد سازنده کند و یا راهکار به دولت ارائه دهد؛ پس دولت سایه از نظر 
خیلی کشورها اساساً چیز مذمومی نیست، اما اینکه گفته شد ما چیزی تحت 
عنوان »دولت سایه« تشکیل داده ایم، خیر اینطور نیست. الان دولت جناب 
آقای رئیسی دولت مطلوب ماست و دعا می کنیم خداوند به این دولت توفیق 
بدهد که موفق باشد. هرگاه بحث یا پیشنهادی هم داریم به عنوان یک حزب در 

قالب بیانیه، سخنرانی یا دعوت از مقامات اظهار می نمائیم. 
 ما نیاز به مجلسی داریم که فکر و ذکرش منافع ملی کشور باشد

مقصود شما از اصلاح قانون اساسی یا جمهوری دوم چیست؟
درباره موضوع جمهوری دوم و تغییر در قانون اساسی هم من به عنوان فردی 
که ۲8 سال نماینده مجلس بوده ام به این جمع بندی رسیده ام که ما به یک 
مجلس دومی نیاز داریم که فکر و ذکرش منافع ملی باشد. زیرا مجلس فعلی و 
نمایندگان آن بیشتر منطقه ای، استانی و شهرستانی هستند و بیشتر زمان خود 
را برای رفع مشکلات شهرستان خود صرف می کنند و به همین دلیل ما نیاز به 

مجلسی داریم که فکر و ذکرش منافع ملی کشور باشد.
مثلا بحث اقتصاد مقاومتی که مقام معظم رهبری ابلاغ کرده اند در مجلس 
فعلی و در چند دوره پس از ابلاغ آن مورد توجه جدی قرار نگرفته، این به این 
معنی نیست که نمایندگان مخالف آن بوده اند بلکه مورد غفلت قرار گرفته است. 
مشکل امروز کشور این است که نمایندگان مجلس نهایت افق دیدشان درباره 
آینده کشور محدود به دوره چهار ساله ی نمایندگی خودشان است و برنامه 
دولت ها نیز در نهایت به دو دوره ی هشت ساله ی هر دولت محدود می شود. 
بنده به ضرس قاطع میگویم که در کشور به جز مقام معظم رهبری کسی را 
ندیده ام که به فکر پنجاه یا سی سال آینده ی کشور باشد؛ اما نماینده مجلس 
حداکثر فکرش این است که چگونه عمل کنم که چهار سال بعد هم انتخاب 

شوم و دولت ها هم وضعیت مشابهی دارند.
در حالی که اداره کشور باید یک اداره پیوسته باشد. دانشگاه های ما متخصص 
و متعهد خوبی تربیت می کنند اما حکمران خوب تربیت نمی کنند، زیرا محل 
تربیت حکمران خوب احزاب هستند. ما گاهی در یک دوره مجلس می بینیم 
مثلا چندین نفر پزشک متخصص خوب انتخاب و وارد مجلس می شوند اما 
مجلس به متخصص قلب و مغز احتیاج ندارد، بلکه به این امر نیاز دارد که 
پزشکانی که نماینده می شوند بتوانند بر مدیریت نظام سلامت کشور مسلط 
باشند و بهترین فضایی که این متخصصین دانشگاهی می توانند نحوه مدیریت 
کلان و اعمال حکمرانی را بیاموزند احزاب هستند که ما متأسفانه امروز انتخابات 

بر اساس احزاب نداریم.
به نظر من نمایندگان مجلس در حکم امیران و سرداران نظام حکمرانی کشور 

هستند که در داخل احزاب باید مدارج و مراتب پیشرفت خود را طی کنند.
 موضوع اصلاح بعضی از اصول قانون اساسی مطرح است

 اما در بحث جمهوری دوم برخی طیف های سیاسی بر این عقیده هستند 
که بازنگری در قانون اساسی خط قرمز نظام محسوب می شود و صحبت های 

شما را رد کردند.
درباره اصلاح قانون اساسی هم اولا بحث بر سر تغییر قانون اساسی نیست 
بلکه موضوع اصلاح بعضی از اصول قانون مطرح است. دوم، همانطور که گفتم 
اصل و محور اصلاح قانون اساسی اصل ۱77 است که خود این اصل خط قرمز 
نیست، اما در درون این اصل برخی خط قرمزها مشخص شده که قبلا به آنها 
اشاره کردم. این موضوع نباید در درون دعواهای سیاسی بیفتد و در این وسط 
یک عده تندرو و یک عده کندرو باشند و هر کس بخواهد بر اساس منافع جریانی 

خود این موضوع را مطالبه کند اینطور ممکن نیست این طرح به نتیجه برسد.
مثلا در آمریکا اگر یک نفر بیاید بگوید من پیرو مکتب کمونیسم هستم و 
می خواهم رئیس جمهور شوم. ممکن است در ظاهر مخالفتی نکنند اما به 
اشکال مختلف آنقدر بهانه تراشی و سنگ اندازی و به اصطلاح او را لوله می کنند 

تا این شخص نتواند کاندیدای انتخابات شود.
درباره روند تغییر و اصلاح قانون اساسی در ایران هم کلید اصلی در دستان 
رهبر معظم انقلاب است و ایشان در صورتی که صلاح ببینند در بعضی اصول 
قانون اساسی که نیاز به اصلاح دارند دستور را صادر می کنند. در همان اصل 
۱77 ذکر شده که اعضا انتصابی نیستند و در جایی گفته اعضای تشخیص 
مصلح نظام، ۱0 نفر از نمایندگان مجلس به انتخاب خود اعضا، تعدادی از 

اساتید دانشگاه و ترکیب کاملا مشخص است.
در نهایت هم اصلاح قانون اساسی به رفراندوم گذاشته می شود و در صورتی 

که مردم نپذیرند هیچ اتفاقی نخواهد افتاد.
 موضوع اصلاح قانون اساسی نباید درگیر 

بازی های سیاسی و جناحی شود
آیا بعد 4۳ سال با وجود تندروها این بستر فراهم است تا بتوان ساختار 

را تغییر داد؟
موضوع اصلاح قانون اساسی نباید درگیر بازی های سیاسی و جناحی شود. 
برای تصمیمات بزرگ حاکمیتی باید یک اراده ملی وجود داشته باشد و همه 
همراهی کنند. مانند تشکیل ستاد ملی کرونا که مشاهده کردیم همه کشور با 
هم هماهنگ و واحد عمل کردند از شخص مقام معظم رهبری که اعلام کردند، 
ستاد ملی کرونا هر تصمیمی بگیرد من هم تابع این تصمیم هستم؛ تا دیگر 
بخش ها و قسمت ها که همه از تصمیم این ستاد تبعیت کردند، حتی مجلس 
که طبق قانون ممکن نیست تعطیل شود اما بر اساس تصمیم ستاد چند مرتبه 
تعطیل شد. دلیل موفقیت ستاد ملی کرونا هم کارآمدی دولت و هم هماهنگی 
در تمام کشور است. این موضوع خوبی بود که اتفاق افتاد و ستادی تشکیل 
شد که بر اساس علم و تخصص مدیریت کرد و در حالی که ممکن نبود مجلس 
تعطیل شود اما دیدیم که چگونه بر اساس دستورات این ستاد مجلس و مجمع 
تشخیص و حتی نماز جمعه های کشور تعطیل شد. در مجموع برای موفقیت 

طرح اصلاح قانون اساسی ما نیاز به همدلی و اتحاد در تمام کشور داریم.
 جمهوری دوم حتما در مسیر بیانیه گام دوم برای تمدن سازی نوین 

اسلامی و ایرانی خواهد بود
 آیا می توانیم دیدارهای شما را صف آرایی برای جمهوریت بدانیم؟

این حرف که برخی رسانه ها به نام »صف آرایی سیاسی برای نجات جمهوریت« 
عنوان کرده اند بیشتر مانور رسانه ای است. اگر عده ای این کار را هم به مصلحت 
می دانند باید حواسشان باشد که چطور می خواهند صحبت کنند و الّا این نوع 

تندروی ها و تفریط ها مخل این برنامه هستند.
ما یک اصل در حکمرانی داریم که می گوید نظام هایی می توانند استمرار پیدا 

کنند که دارای قدرت خود اصلاحی باشند. نظام جمهوری اسلامی 4۳ سال 
است که در این کشور حاکم است که دارای نقاط مثبت بسیاری است و البته 
تعدادی نقاط ضعف هم وجود دارد که باید این نظام قدرت خود اصلاحی داشته 
باشد. اگر نظام نتواند خود را اصلاح کند به مرور زمان بدنه اجتماعی خود را از 
دست می دهد و این توطئه و آرزوی دشمنان این نظام از ابتدای انقلاب بوده و 
است. این حرف های نجات جمهوریت و از این دست صحبت ها هم حرف های 
افراط و تفریطی است و این نظام ان شاالله  به دست صاحب اصلی آن یعنی امام 
زمان )عج( خواهد رسید. رهبر معظم انقلاب بیانیه گام دوم را اعلام فرمودند، 
جمهوری دوم حتما در مسیر بیانیه گام دوم برای تمدن سازی نوین اسلامی و 

ایرانی خواهد بود.
 آقای روحانی قطعا خدمات ارزشمندی را به کشور داشته اند

برخی اصلاح طلبان شما را به همراه آقای لاریجانی در اردوگاه اصلاح 
طلبی نوین یا مدرن تعریف می کنند. آیا این را قبول دارید؟

این که عده ای به خاطر ملاقات من با آقای روحانی و برخی آقایان گفته اند 
که من وارد جبهه اصلاح طلبی نوین شده ام حرف درستی نیست. من همیشه 
گفته ام تمام کسانی که زمانی به این کشور خدمت کرده اند، نباید از جریان 
سیاسی کشور خارج شوند. وقتی ما می گوییم، پس از 4۳ سال از استقرار 
جمهوری اسلامی خدمات و اتفاقات مثبت زیادی رقم خورده، خب باید گفت 
این اتفاقات و اقدامات مثبت توسط همه دولت ها رقم خورده و انشاالله که دولت 
جناب رئیسی بیشترین خدمات را به کشور ارائه خواهد داد. البته موارد منفی هم 

داریم که اینها هم تجمیع تمام دولت ها است.
مثلا متوسط تورم کشور در 4۳ سال اخیر حدود ۲0 درصد است که این عدد 
خوبی نیست و یا اینکه ما هنوز نتوانسته ایم بودجه عمومی دولت را از نفت جدا 
کنیم. در این بین تحریم را هم داریم که حقیقتا کشور را در شرایط سختی قرار 
داده و این تحریم هم نتیجه صلابت و اقتدار ما در مقابل زورگویان جهانی است. 
با تمام این توضیحات باید بگویم که کلیت حرف من در دیدار آقای روحانی 
هم این بود که »شما از شخصیت های خدمتگزار نظام هستید و نباید از دایره 

حکومت خارج شوید«.
این هم که عده ای بلند شده اند و می گویند آقای روحانی باید محاکمه شود 
درست نیست. آقای روحانی قطعا خدمات ارزشمندی را به کشور داشته اند و 
حتما اشکالاتی هم وجود داشته، اما این که بگوییم یک نفر به خاطر بعضی 
اشکالات در تصمیمات مدیریتی باید محاکمه شود درست نیست ولی قطعا اگر 
کسی هم بوده که خدایی نکرده در گذشته تخلف عمدی مرتکب شده یا سوء 

استفاده مالی هم کرده باید پس گرفته شود.
مثلا در رابطه با دولت آقای روحانی یکی از اشکالات دولتش این بود که به 
اصطلاح ویترین خوبی نداشت، یعنی رابطه خوبی با مردم نداشت و بین مردم 
حضور نداشت. اما درباره دیدار من و آقای روحانی، بحث اصلا سیاسی نبوده؛ 
اینکه ممنوع الملاقات باشند یا صحبتی شده باشد که بگوییم بیایید فلان پست 

عالی را بگیرید، خیر چنین صحبت هایی نبوده است.
درباره آقای لاریجانی هم من چند جلسه دیدار خصوصی با او داشته ام و حتی 
با کسانی که قبلا در دولت بوده اند دیدارهایی داشته ایم. خوب اینها خدماتی 
به کشور داشته اند و خوب اشکالاتی هم بوده است. اگر خدایی ناکرده روزی 
اثبات شود این اشکالات خیانت و وابستگی و یا دست ناپاکی بوده بله باید با اینها 
برخورد کرد. در برخورد با فساد هیچ حاشیه امنی برای هیچکس نباید داشته 

باشد.
 مهر اصولگرایی روی پیشانی ما خورده است و همیشه

 یک اصولگرا هستم
 اما این هم که برخی گفته اند ما اصلاح طلب شده ایم نه اینطور نیست. مهر 

اصولگرایی روی پیشانی ما خورده است و همیشه یک اصولگرا هستم!
 حالا در صف جریان اصولگرایی هم یک عده ای در جلوی صف افراطی و 
تندرو هستند و یک عده ای هم در انتهای صف اصولگرای به اصطلاح کمرنگ تر 
هستند. گاهی هم ما یک کاری انجام می دهیم یا موضعی می گیریم، باعث می 
شود عده ای افراطی ما را اصلاح طلب و محافظه کار خطاب کنند و آنها که در 
آخر صف که اصولگرای ملایم محسوب میشوند ما را تندرو خطاب می کنند. اینها 
همه بر اساس مشی و افکار خودشان من را قضاوت می کنند، اما من به عنوان 
یک فعال سیاسی باید برای انسجام در جریان و جبهه اصولگرایی همه این افکار 
و عقاید را در این چارچوب حفظ کنم. اینکه داخل و خارج از تشکیلات سیاسی 
خودمان  نقد شویم نباید ترسناک باشد و اتفاقا باید از این نقدها استقبال کنیم.

 ما نیاز به چند حزب فراگیر و قدرتمند در کشور داریم
آیا باید منتظر ائتلاف یا تشکیل جبهه جدید باشیم؟

این موضوع که من اصلاح طلب هستم یا اصولگرا باید بگویم من معتقد به 
کنش سیاسی حزبی هستم. منظورم از حزب آن حزبی است که در چارچوب 
قانون اساسی جمهوری اسلامی عمل می کند نه ضد جمهوری اسلامی که 
طرف حسابش دستگاه های امنیتی و قوه قضائیه است. درباره تک حزبی بودن 
هم باید بگویم که این با مشی جمهوری اسلامی ارتباطی ندارد، اما به نظر من ما 
نیاز به چند حزب فراگیر و قدرتمند در کشور داریم تا بتوانیم مجالس و دولت های 

حزبی داشته باشیم.
همین الان در مجلس فعلی اکثر نمایندگان ولایی و متدین هستند اما وقتی 
وارد مجلس شدند ۲00 نفر از آنها اصلا همدیگر را نمی شناختند و با افکار و 
اندیشه های هم ناآشنا بودند و تا اینها بخواهند همدیگر را بشناسند و به یک 
تفاهمی برسند دوره شان تمام میشود. یعنی یک فکر متراکم و متمرکز برای اداره 

کشور در مجلس نداریم و این از اشکالات است.
 یکصدا شدن حکومت اصلا مطلوب نیست

تعریف شما از یک دست شدن حکومت چیست؟
یکدست شدن حکومت را به این معنی که همه یکصدا بشوند را قبول ندارم و 
این امری مذموم و مردود است، اما این هم که بگوییم تفکیک قوا یعنی تضاد 
قوا، این هم اشتباه است. یعنی این سه قوه باید با هم کشور را اداره کنند و نه در 
مقابل هم باشند. من به این می گویم وحدت حکومت و نه یکصدا شدن حکومت 
که اصلا مطلوب نیست بخواهند با یکصدایی هر صدای مخالفی را خفه کنند؛ 
بلکه قوا باید تعامل داشته باشند و اینطور نباشد که مجلس دولت را و دولت هم 

مجلس را متهم کند و در نهایت برای هم سنگ اندازی کنند.
نمونه بارز این موضوع هم لایحه بودجه سال ۱400 بود که مصادف شد با 
آخرین سال دولت آقای روحانی و اولین سال فعالیت مجلس یازدهم، دولت 
لایحه بودجه را به مجلس فرستاد و کمیسیون تلفیق چنان بودجه را زیر و رو کرد 

که وقتی وارد صحن علنی شد، توسط نمایندگان رد شد.
به نظر شما تا امروز هدف از یکدستی حاصل شده است؟

من فکر می کنم بحث یکدست شدن حکومت با توجه به تعریفی که ارائه 
دادم تا امروز محقق شده است. البته من کمی نگران بودجه ۱40۱ هستم، 
برای نمونه موضوع ارز 4۲00 تومانی که حذف آن هم منافع و مضراتی دارد 
اما برای رسیدن به یک توافق بر سر این موضوع هم دولت و هم مجلس باید 
با هم همکاری کنند اینکه دولت بخواهد مسئولیت حذف ارز 4۲00 تومانی را 
گردن مجلس بیندازد و مجلس هم گردن دولت این درست نیست. باید هر دو 
مسئولیت را بپذیرند و اقدام بکنند. اما در کل امروز وضعیت همراهی هر سه قوه 

با یکدیگر را بسیار خوب و مثبت می دانم.
طرح صیانتی باید طرحی عالمانه، عاقلانه باشد

حال که از مجلس صحبت شد، آیا از طرح صیانت حمایت می کنید؟
درباره طرح صیانت هم باید بگویم این طرح جزئیات بسیاری دارد و بحث درباره 
آن هم مفصل است، اما در کل باید بگویم در هیچ کجای دنیا آزادی نامحدود 
نداریم در همه کشورهای مدرن هم فضای مجازی به حال خود رها نشده و 
اساسا برای شبکه های اجتماعی هم قوانین دارند و قانون یعنی محدودیت، 
قانون می گوید چه کارهایی باید انجام دهیم و چه کارهایی نباید انجام دهیم. 
طرح صیانت هم باید هوشمندانه و عقلانی بررسی و تصویب شود تا به کسب 
و کارهای فعال در این حوزه آسیب وارد نکند و یا مانع توسعه علمی و دیجیتال 
کشور نشود که اگر چنین باشد ما در عرصه جهانی عقب خواهیم ماند. طرح 

صیانت باید طرحی عالمانه، عاقلانه با کمترین خسارت و بیشترین نفع باشد.

محمدرضا باهنر: 

موضوع اصلاح قانون اساسی نباید درگیر بازی های سیاسی و جناحی شود
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یکشنبه -اول اسفند ماه 1400 - سال بیست وچهارم- شماره 5457

)بحارالانوار،ج78،ص 347(

تعداد فوتی های کشور از اول سال تاکنون
بر اساس آمار پایگاه اطلاع رسانی ثبت احوال کشور، برای شمارش مرگ و میر هفتگی در 47 هفته سال 
جاری 485 هزار و ۶۱ فوت در کشور به ثبت رسیده که از این میزان ۲۱5هزارو ۳۲5 نفر زن و ۲۶۹هزارو 
7۳۶ نفر مرد بوده است. در میان آمار مرگ و میر کشور در این مدت استان تهران با مرگ 80هزارو 7۳0 نفر 
یعنی ۳5هزارو ۱۲8 زن و 45هزارو۶0۲ مرد بیشترین میزان فوتی را در میان استانهای کشور داشته و استان 
ایلام با ۲هزارو 8۶5 مرگ یعنی یک هزارو ۱۹7 زن و یک هزارو ۶۶8 مرد کمترین آمار مرگ و میر در میان 
استان ها را به خود اختصاص داده است. از میان کل فوتی های 47 هفته سال جاری 7هزارو ۶5۱ فوت برای 
کودکان در بدو تولد و تا قبل یکسالگی بوده که در این میان 4هزارو ۱۳8 مورد زن و ۳هزارو 5۱۳ مورد مرد 
بوده است. کمترین فوت در این گروه سنی با 4۲ فوت یعنی ۲5 مورد زن و ۱7 مورد مرد در استان سمنان 
ثبت شده است و بیشترین فوت در این گروه سنی با فوت 8۳8 نفر یعنی 4۹0 مورد زن و ۳48 مورد مرد در 

استان خراسان رضوی ثبت شده است.

وضعیت عمومی آیت الله علوی گرگانی خوب است
مسئول روابط عمومی دفتر حضرت آیت الله علوی گرگانی از بستری شدن معظم له در بیمارستان خبرداد. 
حجت الاسلام محمدرضا طالبی با بیان این مطلب، بیان داشت: حضرت آیت الله علوی گرگانی به خاطر 
ضعف در بیمارستانی در تهران بستری شدند.وی افزود: وضعیت عمومی و حال جسمانی معظم له مناسب 
است و تحت نظر پزشکان قرار دارد، از عموم مؤمنین و ارادتمندان  می خواهیم که برای شفای این ایشان دعا 
و سوره حمد قرائت نمایند.مسئول روابط عمومی دفتر حضرت آیت الله علوی گرگانی خاطرنشان کرد: معظم 

له تحت نظر پزشکان قرار دارند و به لطف خدا روند درمان به خوبی در حال انجام است.

شهردار تبریز برکنار شد 
شهردار تبریز به دنبال استیضاح شورای شهر برکنار شد. به گزارش  خبر آنلاین، روز شنبه  عباس رنجبر با 
۹ رای موافق شورای شهر تبریز و 4 رای مخالف، از مسئولیت شهرداری تبریز برکنار شد.وی در فاصله کمتر 
از 5 ماه از انتخاب خود با استیضاح شورای شهر برکنار می شود.عدم تعامل با شورای شهر، برخی انتصابات 
و نیز کندی برخی پروژه های شهری و نارضایتی از خدمات شهری دلیل استیضاح وی عنوان شده است.

عباس رنجبر نیز طی سخنانی عدم تمکین به خواسته های شورای شهر را دلیل برکناری خود عنوان کرد.

اعلام زمان پخش سری جدید »عصر جدید«
قائم مقام شبکه سه سیما از پخش سری جدید مسابقه »عصر جدید« در نیمه شعبان خبر داد. مهدی 
بلوکات_قائم مقام شبکه سه سیما با اعلام این خبر درباره جزئیات تولید و پخش فصل جدید عصر جدید 
توضیح داد: سری جدید »عصر جدید« از نیمه شعبان مصادف یا ۲7 اسفند ماه سال جاری تا عید غدیر 
۱40۱ روی آنتن شبکه سه سیما خواهد رفت.وی در ادامه اعلام کرد: اجرای سری جدید »عصر جدید« 
همانند گذشته بر عهده احسان علیخانی است و هم اکنون مراحل راستی آزمایی شرکت کنندگان و پیش 

تولید برنامه در حال انجام است.

سرانه فضاهای ورزشی دانش آموزان 
وزیر آموزش و پرورش  در دیدار با سرپرست ستاد اجرایی فرمان حضرت امام)ره(، از تلاش های بنیاد برکت 
در امر »مدرسه سازی« و »محرومیت زدایی«  قدردانی کردنوری تصریح کرد: متأسفانه در حال حاضر، سرانه 
فضاهای ورزشی دانش آموزان ۳ دهم متر مربع است که نیازمند توجه جدی در این زمینه است.وی بر توزیع 
عادلانه سرانه ورزشی تأکید و عنوان کرد: انتظار می رود بنیاد برکت در حیطه توسعه فضاهای ورزشی  نیز با 

آمورش و پرورش همکاری داشته باشد.

دوره آموزشی سربازان یک ماه شد
سازمان وظیفه عمومی انتظامی اعلام کرد: مدت آموزش رزم مقدماتی در اسفند ماه به مدت چهار هفته 
شد.سازمان وظیفه عمومی انتظامی جمهوری اسلامی ایران در اطلاعیه ای اعلام کرد: با توجه به شیوع 
موج جدید ویروس کرونا و در پیشرو داشتن سال جدید و ماه مبارک رمضان، برابر ابلاغیه ستاد کل نیروهای 

مسلح مدت آموزش رزم مقدماتی در اسفند ماه سال ۱400 به مدت چهار هفته تعیین شده است.

سرپرست سازمان مدیریت و نظارت بر تاکسیرانی شهرداری قم :

تاکسیزائروتاکسیمارکتدرقم
راهاندازیمیشود

سرپرست سازمان مدیریت و نظارت بر تاکسیرانی شهرداری قم از راه اندازی 
تاکسی زائر و تاکسی مارکت در قم خبر داد و گفت: تلاش می کنیم برای سال جدید 
و با آغاز سفرهای نوروزی بتوانیم سرویس های مناسبی به زائران و مسافران ارائه داده 

و خدمات رفاهی مناسبی در اختیار آن ها قرار دهیم.
علی نیک راه اندازی تاکسی زائر را یکی از خدمات جدید شهرداری در جهت 
تأمین رفاه زائران در قم دانست و اظهار داشت: قم، مشهد و شیراز سه شهری 
هستند که زائرپذیر بوده و علاوه بر زائر، تعداد قابل توجه ای مسافر فصلی نیز دارند.

وی تقاضاهای متفاوت را در شهر موردبررسی قرارداد و افزود: بر اساس نیازسنجی 
انجام شده، دو نوع تاکسی جدید به نام تاکسی زائر و تاکسی مارکت تعریف شده و 
از طرف سازمان مدیریت بر تاکسیرانی شهرداری و معاونت حمل ونقل و ترافیک 

شهرداری قم در حال پیگیری آن هستیم.
سرپرست سازمان مدیریت و نظارت بر تاکسیرانی شهرداری قم تصریح کرد: 
از  کرونایی  محدودیت های  علت  به  که  تاکسی  داریم  تعدادی  حاضر  حال  در 
ظرفیت های آن ها به خوبی استفاده نشده و این افراد در اولویت انتخاب برای این دو 

نوع سرویس جدید در ناوگان تاکسیرانی هستند.
وی تعریف دو اپلیکیشن جدید برای استفاده از تاکسی زائر و تاکسی مارکت 
را عنوان کرد و گفت: استفاده از این دو نوع تاکسی محدودیتی نداشته و همه 
می توانند از آن استفاده کنند، اما مسیرهای تردد تاکسی زائر با توجه به هماهنگی 
و  بوده  گردشگری  مسیرهای  در  انجام شده،  فرهنگی  میراث  کل  اداره  با  که 

متقاضیان می توانند با یک نرخ مشخص از شهر بازدید کنند.
نیک ادامه داد: برای تاکسی مارکت نیز بخشی از هزینه تاکسی را فروشگاه ها 

پرداخت کرده و بخشی دیگر از نرخ کرایه سهم مسافر خواهد بود.
وی انتخاب رانندگان را بر اساس امتیاز و ظرفیت های آن ها دانست و تأکید کرد: 
توانمندترین رانندگان برای تاکسی زائر و تاکسی مارکت انتخاب می شوند و باید 

فاکتورهای موردنیاز برای جابه جای زائر و مسافر را رعایت کنند.
سرپرست سازمان مدیریت و نظارت بر تاکسیرانی شهرداری قم همچنین از 
با نصب  تاریخی و گردشگری خبر داد و گفت:  طراحی سامانه معرفی اماکن 
و راه اندازی سامانه گردشگری مسافران و زائران هنگام تردد در شهر می توانند 
به صورت خودکار و در قالب صوت و تصویر با المان ها و مراکز تاریخی و گردشگری 

شهر آشنا شوند.
نیک با ابراز امیدواری برای راه اندازی هر چه سریع تر تاکسی زائر و تاکسی مارکت 
خاطرنشان کرد: تلاش می کنیم برای سال جدید و با آغاز سفرهای نوروزی بتوانیم 
سرویس های مناسبی به زائران و مسافران ارائه داده و خدمات رفاهی مناسبی در 

اختیار آن ها قرار دهیم.
  

مدیر منطقه یک شهرداری قم :

پروژهشهیدانبرقعیاینهفته
بهبهرهبرداریمیرسد

مدیر منطقه یک شهرداری قم گفت: پروژه شهیدان برقعی به طول 7۲0 متر، ۳0 
متر عرض و ۲00 میلیارد تومان در هفته جاری افتتاح می شود.

علیرضا اقبالیان با اشاره به وضعیت منطقه یک شهری قم اظهار داشت: منطقه 
یک جزو هسته مرکزی شهر است که با مناطق 5 و 7 و 4 و ۳ هم مرز بوده و ۱۳00 
از حوزه شهری قرار داشته که  هکتار در محدوده شهری و 800 هکتار خارج 

خدمات در آن انجام می شود.
وی با بیان اینکه در این منطقه به خیابان های انقلاب، طالقانی، شهید دل آذر، 
بلوار ۱5 خرداد، نوزده دی، خیابان سمیه، بسیج و محدوده هسته مرکزی شهر به 
ارائه خدمات می پردازیم، ابراز کرد: در حال حاضر نیز بعد از منطقه هفت، بیشترین 

بافت تاریخی و فرسوده را در منطقه یک داریم.
مدیر منطقه یک شهرداری قم با اشاره به پروژه های این منطقه بیان کرد: با کمک 
مجموعه استان و شورای اسلامی و شهرداری قم دو پروژه سنگین را در منطقه یک 
داریم که پروژه شهیدان برقعی در هفته جاری و پروژه شهید صادقی تا ده روز دیگر 

به بهره برداری رسیده و در اختیار زائران و شهروندان قرار می گیرد.
به گفته وی، پروژه شهیدان برقعی یکی از این پروژه ها بوده که با 50 سال سابقه 
این پروژه کلید خورده و در حدفاصل چهارمردان تا خیابان شهید طالقانی به 

بهره برداری رسید که روند اجرای آن با سختی هایی همراه بود.
اقبالیان تصریح کرد: پروژه شهیدان برقعی در حال حاضر تکمیل شده و به 
طول 7۲0 متر، ۳0 متر عرض و بیش از ۲00 میلیارد تومان اعتبار هزینه اجرایی، 

زیرسازی، روسازی، جدول گذاری و تأسیسات در هفته جاری افتتاح می شود.
 

معاون خدمات شهری شهرداری قم :

تمامیرانندگاناتوبوسشهری
واکسنزدهاند

معاون خدمات شهری شهرداری قم از تزریق هر سه دوز واکسن کرونا توسط 
تمامی رانندگان اتوبوس های درون شهری خبر داد.

با  گفت:  درون شهری  رانندگان  سلامت  اهمیت  به  اشاره  با  ذاکریان  عباس 
همکاری دانشگاه علوم پزشکی قم، طرح واکسینه کردن رانندگان اتوبوس انجام 

و رانندگان هر سه دوز واکسن را تزریق کرده اند.
وی خاطرنشان کرد: می توان گفت که تمامی رانندگان اتوبوس درون شهری در 

قم، واکسن کرونا را زده اند تا مشکلی برای خود و مسافران به وجود نیاید.
معاون خدمات شهری شهرداری قم ابراز کرد: از سوی دیگر به منظور رفاه حال 
مردم و راننده، عملیات جداسازی فضای کابین راننده اتوبوس و مسافران اجرایی و 

تأکید بر رعایت ماسک شده است.
وی در خصوص رانندگان تاکسی تصریح کرد: این گروه از رانندگان نیز جزو 
افرادی بودند که از واکسن استفاده کرده و می توان گفت اغلب رانندگان تاکسی 

در قم نیز واکسن زده اند.
به گفته ذاکریان، به منظور جلوگیری از ردوبدل شدن پول بین راننده و مسافر، 
طرح پرداخت الکترونیک را در تاکسی و اتوبوس فعال کرده ایم که بتوانیم از این 

طریق نیز در راستای سلامت مردم گام برداریم.
معاون خدمات شهری شهرداری قم ادامه داد: سامانه شکایت از رانندگانی که 
دستورات بهداشتی را رعایت نمی کنند، فعال است و از سوی دیگر بازرسان سازمان 

تاکسیرانی و اتوبوس رانی به صورت مداوم در حال بازرسی هستند.
 

ازسوی شهرداری قم انجام شد؛

اکرانپیامهایپیشگیریازکرونا
در3۰۰سازهتبلیغاتی

شهرداری قم اکران پیام های پیشگیری از کرونا در سازه های تبلیغاتی سطح شهر 
ازجمله 45 سازه پرتابل، 4 عدد عرشه پل و250 عدد استندها و همچنین نصب 
پیام های بهداشتی در اماکن عمومی شهر اعم از ایستگاه های اتوبوس، اتوبوس ها، 

تاکسی ها، مراکز عمومی و معابر شهر را در دستور کار قرار داده است.
 به گزارش شهرنیوز، با توجه به شیوع بیماری امیکرون و آغاز پیک ششم این 
بیماری در کشور و استان قم، شهرداری قم که از روزهای نخستین شیوع این 
بیماری در کنار مردم بوده و در کنترل این بیماری در شهر نقش مهمی را ایفا کرده 

است که در این دوره نیز برنامه های جامعی را در دستور کار قرارداده است.
برنامه های شهرداری عبارت از اقدام به اکران پیام های پیشگیری از کرونا در 
سازه های تبلیغاتی سطح شهر ازجمله 45 سازه پرتابل، 4 عدد عرشه پل و250 
عدد استند و همچنین نصب پیام های بهداشتی در اماکن عمومی شهر اعم از 

ایستگاه های اتوبوس، اتوبوس ها، تاکسی ها، مراکز عمومی و معابر شهر است.
همچنین یکی دیگر از اقدامات شهرداری قم، استفاده حداکثری از ظرفیت 
تبلیغات شهری برای آموزش های شهروندی و اطلاع رسانی خدمات باهدف امید 

افزایی و ایجاد آرامش روانی است.
ویژه  خودرو  و ۱0  شهر  سطح  اذان  برج  قم ۳0  شهرداری  است  ذکر  به  لازم 
اطلاع رسانی را نیز به پخش پیام های هشدار صوتی در خصوص مسائل بهداشتی و 
کرونا اختصاص داده و برج های اذان شهر هر ۳0 دقیقه یک بار و در طول روز حدود 
۲5 بار، این پیام های هشدار را پخش می کند. همچنین ۱0 خودرو اطلاع رسانی 
شامل خودروهای ویژه آتش نشانی و تخلفات شهری نیز به این کار اختصاص یافته تا 

با تردد مستمر در معابر پیام های هشدار صوتی را پخش کنند.

معاون دادستان قم خبرداد:

تشدیدطرحهایمقابلهوبرخوردبااراذلواوباش
معاون دادستان قم با بیان این که رفتار و عمل اراذل  و اوباش به صورت محسوس و نامحسوس در استان 

رصد می شود، از تشدید طرح های مقابله و برخورد با اراذل واوباش در آخر سال خبر داد. 
روح الله مسلم خانی با اشاره به برگزاری ماهانه کمیته استانی مقابله با اراذل  و اوباش و جرائم خشن در 
دادسرای قم، افزود: این کمیته به منظور هم افزایی نهادهای امنیتی استان درخصوص رصد و شناسایی 
رفتار و عمل اقدامات اراذل  و اوباش و صدور دستورات قضایی برای برخورد قاطع با برهم زنندگان 
آسایش و امنیت عمومی شهروندان برگزار می شود. وی اضافه کرد: در ماه های اخیر چند طرح مقابله با 
جرائم خشن در استان اجرا که منجر به دستگیری تعدادی از متهمان، کشف سلاح سرد و گرم، کشف 
مشروبات الکلی و مواد محترقه و توقیف خودرو و موتورسیکلت آنان شد. وی رصد اقدامات تحریک آمیز و 
قدرت نمایی این افراد در فضای مجازی را نیز از وظایف این کمیته خواند و گفت: با هر گونه قدرت نمایی 
و انتشار مطالب خشونت آمیز و یا انتشار تصاویر سلاح گرم و سرد در فضای مجازی برخورد سریع و قاطع 
صورت خواهد گرفت و برای آن ها پرونده قضایی تشکیل می شود. مسلم خانی از اجرای تمهیدات ویژه و 
شروع اقدامات پیشگیرانه در رابطه با چهارشنبه آخر سال خبر داد و افزود: در این رابطه متهمان سابقه دار 
و تعدادی از سازندگان و فروشندگان مواد محترقه و آسیب زا شناسایی و برخی احضار و هشدارهای جدی 
به آن ها داده شد. وی با تاکید بر این که تمامی تحرکات اراذل واوباش و قانون شکنی و رفتارهای مجرمانه 
آن ها در جامعه و فضای مجازی به صورت محسوس و نامحسوس رصد می شود، بیان کرد: برخورد با 

برهم زنندگان نظم، آرامش و امنیت مردم، مقتدرانه، مستمر، قانونی و بدون اغماض خواهد بود.
 

سرپرست  دانشگاه علوم پزشکی قم:

هفتبیمارکروناییدرقمفوتشدند
سرپرست دانشگاه علوم پزشکی قم از جانباختن هفت تَن که نتیجه آزمایش کرونای آنها مثبت شده 
بود، طی شبانه روز گذشته خبر داد.  به گزارش عصر شنبه روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی قم، 
مهدی مصری در گفت وگویی اظهار داشت: در ۲4 ساعت منتهی به آخرین روز از بهمن ماه ۶0 تَن 
مشکوک و یا با علائم قطعی ابتلا به کرونا توسط اورژانس مراکز درمانی قم مورد پذیرش قرار گرفتند. وی 
با اشاره به بستری شدن 4۶ تَن از این افراد گفت: 4۳ تَن که طی روزهای گذشته بستری شده بودند، 
نیز به تشخیص پزشکان معالج برای انجام درمان از منزل از بیمارستان مرخص شدند.  سرپرست علوم 
پزشکی قم، مجموع بیمارانی که در مراکز درمانی استان تحت معالجه و درمان قرار دارند را 40۹ تَن ذکر 
کرد و گفت: 5۳ تَن از این افراد به دلیل وخیم بودن وضعیت جسمی در بخش مراقبت های ویژه نگهداری 
می شوند. مصری با اشاره به شناسایی ۱۳8 مورد کرونا مثبت از ۲۲7 آزمایش صورت گرفته بیان کرد: 
از ابتدای اجرای طرح همگانی واکسیناسیون کرونا در قم یک میلیون و 7۲۹ هزار و 585 دُز واکسن به 

جامعه هدف تزریق شده است. قم از هشتم بهمن ماه جاری در وضعیت قرمز کرونایی قرار دارد.

استاندارقم:

راهکاربسیاریازمشکلاتقمدروناستانیاست
استاندارقم، با اشاره به اینکه راه حل بسیاری از مشکلات استان، درون استانی است گفت: هیات های 

اندیشه ورز ظرفیت مطالبه گری نسبت به عملکرد دستگاه های اجرایی را در خود تقویت کنند.
سید محمدتقی شاهچراغی، در نشست صمیمی با هیات اندیشه ورز سازمان بسیج مهندسین استان، 
لایه های متراکم برخی مسایل در استان را مورد توجه قرار داد و افزود: عمده این مشکلات با مدیریت 
صحیح و تصمیم سازی به موقع مرتفع می شود. وی با تاکید بر اینکه در مورد مشکلات و نواقص کارها 
هم باید گفت و هم باید ایستادگی کرد، ادامه داد: هیات های اندیشه ورز به عنوان مکمل و محرک 
بدنه دستگاه های اجرایی باید با قدرت نسبت به اشکالات و نواقص مطالبه گری کنند و بر این موضوع 
مداومت داشته باشند تا تحرک و پویایی لازم در مدیران و کارکنان دستگاه های خدمت رسان ایجاد شود.     

 
با حکم استاندارقم ؛

سرپرستمعاونتتوسعهمدیریتاستانداریقم
منصوبشد

استاندار قم در حکمی، سید مهدی قریشی را به عنوان سرپرست معاونت توسعه مدیریت و منابع 
استانداری منصوب کرد. به گزارش روز شنبه روابط عمومی استانداری قم، در حکم سید محمد تقی 
شاهچراغی آمده است: با عنایت به تعهد، سوابق و تجارب ارزنده جنابعالی، به موجب این حکم با حفظ 

سمت به عنوان »سرپرست معاونت توسعه مدیریت و منابع استانداری قم« منصوب می شوید.

 رئیس سازمان قضایی نیروهای مسلح کشور با تاکید بر اینکه ضوابط و قوانین 
برای چاقوکشی  روزی  تقویت شود، گفت:  و  باید تشدید  با چاقوکشی  مقابله 
بازداشت موقت داشتیم، اما امروز دادیار و بازپرس نمی تواند فرد خاطی را بازداشت 

کند.
حجت الاسلام والمسلمین احمدرضا پورخاقان روز شنبه در آیین معارفه رئیس 
سازمان قضایی نیروهای مسلح قم در سالن اجتماعات مجتمع فرهنگی عمار 
قم، طی سخنانی با اشاره به اهمیت قم به دلیل خاستگاه انقلاب بودن آن اظهار 
داشت: نیروهای مسلح این استان از ویژگی خاصی برخوردار هستند، بر اساس 
بند پنج اصل ۱5۶ قانون اساسی مدیریت و صیانت این نیروها ظرافت بیشتری 

می طلبد.
وی در ادامه با بیان اینکه دشمن به شدت دنبال تخریب فرهنگ شهید و شهادت 
برنامه ریزی  برای کل کشور  اگر  بیان داشت: دشمن  ایثار در شهر قم است  و 
می کند، این برنامه ریزی برای قم دوچندان است و هدایت شده به دنبال به انحراف 

کشاندن انقلاب است.
این مقام قضایی اضافه کرد: دشمن بزرگترین جایی که می تواند برای انحراف 
انقلاب سرمایه گذاری کند، جایی جز قم مقدس نیست، همین شهری که از آن 

جرقه های انقلاب تلالو پیدا کرد.
رئیس سازمان قضایی نیروی مسلح در ادامه تاکید کرد: دشمنان هم به دنبال 
مرجع سازی و هم به دنبال رهبرسازی هستند، کاری که سال های گذشته انجام 
دادند اما با هوشیاری حضرت امام )ره( نقشه های آنها نقش برآب شد، آن روزی که 

قائم مقام رهبری را می خواستند به این انقلاب تحمیل کنند.
پورخاقان یادآور شد: امام فرمود به خدا من از اول با قائم مقامی ایشان موافق 
نبودم، دشمن کار خودش را می کند، دشمن برنامه ریزی می کند، مدرسه علمیه 
ایجاد می کند، کمک می کند، دلارها می دهد تا بتواند برای آینده این انقلاب آن 
روحانی نمایی که خودش می خواهد را تربیت کند و به عنوان روحانی، به عنوان 

رهبری و به عنوان مسئولان نظام قالب بکند.
دشمن بدنبال نفوذ در نیروهای مسلح است

از  یکی  افزود:  نمی نشیند  آرام  دشمن  اینکه  بیان  با  همچنین  پورخاقان 
جایگاه هایی که به دنبال ایجاد انحراف و اختلاف در آن است، نیروهای مسلح 
هستند. وی ادامه داد: باید هم نسبت به نیروی مسلح و هم نسبت به خانواده های 
آنها حواسمان جمع باشد، ما برخی وقت ها از جایی ضربه می خوریم که فکرش 

را هم نمی کنیم.
رئیس سازمان قضایی نیروهای مسلح همچنین تصریح کرد: متاسفانه بعضی از 
این اتفاق هایی که در این چند سال اخیر در کشور ما رخ داد، این ها با کمال تاسف 
و تاثر نتیجه جاسوسانی است که در نیروهای مسلح برای دشمن شناسایی شدند 
و روی این ها کار کردند و حیاتی ترین اطلاعات نظام مقدس جمهوری اسلامی را 

این ها در اختیار دشمن قرار دادند.
وی با تاکید بر اینکه در تمام نیروهای مسلح خیلی باید حواسمان جمع باشد 
یادآور شد: عواملی که بعضا پرونده های آنها در سازمان قضایی نیروهای مسلح 
این ها محکوم  مانند  و  اعدام  به  مجازات های سنگین،  به  و  رسیدگی می شود 
می شوند، از همین دست به شمار می آیند. پورخاقان اظهار داشت: اگر واقعا 
می شد بعضی از کیس ها را باز کرد، آن وقت همه می دیدند که دشمن چگونه در 
نیروهای مسلح نفوذ پیدا می کند و ضربات مهلک خودش را می زند که البته خیلی 
از آنها نقش برآب می شود، اما اگر بتواند ضرباتی از این مسیر بزند هم متاسفانه 

ضربات سنگینی خواهد بود. 
پورخاقان گفت: ما بهای سنگینی برای درز اطلاعات می دهیم، بنابراین هیچ 
افتخار نمی کنیم که بگوییم چند نیروی اخراجی در سال داشتیم، برای نیروی 
مسلح ما آسیب است، ولی باید وظیفه مان را به گونه ای انجام دهیم که سلامت 

نیرو را حفظ کنیم.
وی ادامه داد: فقط هم سازمان قضایی نیست، حوزه های عقیدتی سیاسی و 
نمایندگی ولی فقیه، حفاظت اطلاعات ها، همه و همه مسئول هستند که سلامت 
نیرو را حفظ کنند. رئیس سازمان قضایی نیروهای مسلح کشور همچنین تاکید 
کرد: سازمان قضایی نیروهای مسلح استان، در چارچوب وظایفی که دارد، بلکه 
فراتر از آن وظایف، با نیروی مسلح و نیروهای امنینی، ارتباط و تعامل سازنده داشته 

باشد.
وی گفت: سازمان قضایی نیروهای مسلح استان باید مانند سابق ارتباط خود 
را با شورای قضایی استان حفظ کند، سازمان قضایی نیز جزیی از شورای قضایی 

می باشد.
همه باید به این دولتی انقلابی و ولایی کمک کنند 

پورخاقان در بخشی از سخنان خود گفت: بعد از سال های سالی که دولت های 
مختلفی را تجربه کردیم، امروز دولتی انقلابی، ولایی، جهادی و مَرد میدان آمده 
تا کارها را انجام دهد، و همه باید از این دولت در این فضای غبارآلودی که دشمن 

ایجاد کرده و فشارهای خود را نیز تا توانسته بالابرده، حمایت کنیم تا موفق باشد.
وی بیان کرد: چه مجلس و چه قوه قضائیه همه دست در دست هم، برادر 

عزیزمان حضرت آیت الله رئیسی، رئیس جمهور مردمی را کمک کنیم.

قوانین مقابله با چاقوکشی باید اصلاح شود
این مقام قضایی در بخش دیگری از سخنان خود با بیان اینکه ما از حق بکارگیری 
سلاح توسط نیروهای مسلح در چهار چوب قانون دفاع می کنیم گفت: در خیلی 
از پرونده هایی که در بحث تیراندازی ها در نیروهای مسلح وجود داشت، به خاطر 

دفاعی که این عزیزان کرده اند منجر به برائت شده است.
رئیس سازمان قضایی نیروهای مسلح با تاکید بر اینکه باید در مقابل شرارت ها 
از جمله در مقابل چاقوکشی قانون خودمان را تقویت کنیم خاطرنشان کرد: یک 
روزی ما برای چاقو زدن بازداشت موقت داشتیم، امروز دادیار و بازپرس ما نمی تواند 
بازداشت کند، چون آیین دادرسی این اجازه را به او نداده، مگر اینکه شرایط 

خاصی وجود داشته باشد.
وی گفت: بنده پیشنهاد دادم، بازداشت موقت چاقو زدن را احیا کنیم، چاقو زدن 
امر مهمی است، امری که با جان انسان ها و امنیت کشور سر و کار دارد، حتما باید 

این موضوع در بازبینی آیین دادرسی رعایت شود.
پوخاقان همچنین خاطرنشان کرد: مجازات چاقو زدن سه ماه تا یک سال حبس 
است، ولی اگر منتهی به نقص عضو نباشد، شامل جریمه نقدی می شود، ۹0 
درصد چاقو زدن ها نیز مشمول همین تبصره است، و قاضی فقط می تواند برای 
کسی که چاقو زده، جریمه نقدی بنویسد، در این صورت کار سخت می شود و این 

قوانین باید اصلاح شود.
وی گفت: اگر می خواهیم امنیت ایجاد شود، فقط قانون به کارگیری سلاح 
نیست، بلکه بازداشت موقت و مجازات سنگین نیز باید برای چاقو زدن صادر شود.

رئیس کل دادگستری استان قم تاکید کرد:
برخورد قاطع نیروی انتظامی با اراذل و اوباش 

رئیس کل دادگستری استان قم  نیز دراین مراسم با تاکید بر برخورد قاطع نیروی 
انتظامی با اراذل و اوباش گفت: خدشه به نیروهای امنیتی و انتظامی خدشه به 
اقتدار نظام است.  حجت الاسلام و المسلمین علی مظفری طی سخنانی اظهار 
داشت: اینکه به هر دلیلی شاهد شهادت عزیزان انتظامی در صحنه های اجتماعی 

باشیم قابل پذیرش و توجیه نیست و باید جلوی این رخدادها گرفته شود.
این مقام قضایی افزود: مردم وقتی شاهد این صحنه ها می شوند، اول چیزی که 

به آنها منتقل می شود، احساس ناامنی است.
رئیس دادگستری قم بیان داشت: این تصور در ذهن افراد ایجاد می شود که اگر 
نیروی انتظامی قادر به حفظ خودش نباشد و نیروها در مقابل هجمه این اراذل و 
اوباش نتوانند از خود دفاع کنند، ما که در معرض خطر قرار گرفتیم، چگونه به این 

مجموعه پناه ببریم و از آنها استمداد کنیم.
مظفری گفت: اِشکال اگر از قانون و یا هر چیز دیگری است باید با فوریت رفع و 
حل و فصل شود، این واقعا پدیده خوبی نیست که هر از چندگاهی شاهد شهادت 

یک عزیزی در عرصه اجتماعی باشیم، و در سوگ او بنشینیم.
وی خاطرنشان کرد: خدشه به نیروهای امنیتی و انتظامی خدشه به اقتدار نظام 
است. مظفری با بیان اینکه برخورد کردن با اراذل و اقتدار نشان دادن به آنها، 
شجاعت و شهامت می خواهد گفت: اگر رفتار ما مقام های قضایی به ویژه سازمان 
قضایی نیروهای مسلح در تعقیب شکایت هایی که علیه این مجموعه صورت 
می گیرد، توام با احتیاط نباشد، طبیعتا جرات اقدام لازم را از نیروهای مسلح 
خواهد گرفت. . رئیس کل دادگستری قم همچنین بیان کرد: مقام های سیاسی، 
امنیتی، نظامی و انتظامی قم برای ارائه خدمت و همکاری با دستگاه قضایی 
آمادگی فوق العاده ای دارند. فرمانده نیروی انتظامی  استان قم نیز در این آیین 
با اشاره به تاکید رهبر معظم انقلاب بر اقتدار در کنار رحمت در نیروی انتظامی، 
گفت: قاعدتا جمع کردن این دو مقداری سخت است، ولی ما باید اقدام های خود 
را انجام دهیم و حتی در حوزه نیروی انتظامی ایشان اعتقاد داشتند، به سمت 
پلیس در تراز انقلاب اسلامی حرکت کنیم. سردار سید محمود میرفیضی بیان 
داشت: در رابطه با تیراندازی سهوی نیز یک سری اختیارهایی را داریم، طبق 
آیین نامه انضباطی که رهبر معظم انقلاب تفویض کردند، فرمانده می تواند یک نفر 
را بازداشت کند، که به نوعی می توانیم، رسیدگی به این پرونده ها را تسریع کنیم. در 
این آیین ضمن تکریم حسین صیدی رئیس سابق سازمان قضایی نیروهای مسلح 

قم، حجت الاسلام محسن کرمی به عنوان رئیس جدید این سازمان معرفی شد.

رئیس سازمان قضایی نیروهای مسلح کشوردرقم :

ضوابط مقابله با چاقوکشی باید تشدید شود

قم  استان  دارایی  و  اقتصادی  امور  سرپرست 
در  استان  سرمایه گذاری  فرصت های  معرفی  از 
نمایشگاه بین المللی فرصت های سرمایه گذاری  
بغداد از 8 تا ۱۱ فروردین ماه سال ۱40۱ خبر داد.

با هدف  افزود:  مهدی فراهانی درگفت وگویی، 
حضور موثر در نمایشگاه بین المللی فرصت های 
حضور  با  جلساتی  سلسله  عراق،  سرمایه گذاری 
بخش  فعالان  و  دولتی  های  دستگاه  مسئولان 

تا  داشت  خواهد  ادامه  و  شده  برگزار  خصوصی 
های  فرصت  از  جامعی  و  کامل  معرفی  بتوانیم 
نمایشگاه  در  را  استان  در  سرمایه گذاری  طلایی 

مذکور، به نمایش بگذاریم.
وی با اشاره به قرابت فرهنگی و مذهبی کشور 
عراق با ایران و بویژه قم، اظهار امیدواری کرد که 
سرمایه گذاری  ظرفیت  نمایشگاه  این  برپایی  با 
استان را معرفی و در جذب سرمایه گذاری برای ثم  

پیشرفت چشمگیری داشته باشیم.
وی اظهار داشت: کشورهای حوزه خلیج فارس، 
ترکیه، عربستان، مصر،امارات، اردن و قطر نیز در 

این نمایشگاه بین المللی حضور خواهند داشت.
وی در پایان گفت: نتیجه جلسات با مسئولان 
دولتی و بخش خصوصی درخصوص زمینه های 
تا اواسط اسفند ماه نهایی  حضور در نمایشگاه، 

خواهد شد.

سرپرست امور اقتصادی و دارایی استان قم خبرداد:

 معرفی فرصت های سرمایه گذاری قم  در نمایشگاه بین المللی بغداد

ها در فضای مجازی  ویدئو  و  تصاویر  برخی  انتشار 
زمستان  در  گاز  کمبود  حالیکه  در  می دهد  نشان 
تعطیلی  و  نیروگاه ها  برخی  مازوت سوزی  موجب 
واحدهای صنعتی می شود، بعضی ها استخرهای روباز 

لاکچری خود را با گاز و برق یارانه ای گرم می کنند.


